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صفحه 2

رئیس قوه قضاییه در هفتمین دوره اعطای جایزه حقوق بشر اسلامی و کرامت انسانی:

حقوق بشـر از نگاه همه ادیان الهی
 جایگاه والایی دارد

معاون اول قوه قضاییه: دیوان عدالت اداری به کاهش فساد در ادارات کمک می کند

معاون اول قوه قضاییه گفت: آرای هیئت عمومی در کاهش ورودی پرونده ها 
در دیــوان عدالت اداری موثر اســت و باید در ایــن رابطه هم به مردم و هم به 

دستگاه ها اطلاع رسانی شود.
خبرگزاری میزان  جلسه هیئت عمومی دیوان عدالت اداری با حضور حجت 
الاسلام و المسلمین محمد مصدق معاون اول رئیس قوه قضاییه، رئیس دیوان 
عدالت اداری و همچنین قضات و مدیران ارشد دیوان عدالت اداری برگزار شد.

وی با بیان اینکه عزاداران اباعبدالله در ماه محرم میزبان ایشــان هســتند، 
گفت: امام حســین  )ع( در عالم معرفت به جایگاهی رسید که هیچ پیامبری به 
آن نرسید.معاون اول قوه قضاییه تصریح کرد: کسانی که مشغول عزاداری امام 
حســین )ع( هستند برایشان فروضاتی مقرر شده که در هیچ زمانی مقرر نشده 
اســت، لذا در روز عاشورا اتفاقاتی افتاد که امام حسین )ع( را از تمام ائمه جدا 
کرده اســت.وی با بیان اینکه دیوان عدالت اداری نقش بی بدیلی در نظارت ر 
رعایت قوانین و مقررات در ادارات دولتی دارد، گفت: این موضوع افتخار کشور 
اســت که همچین نهادی براســاس قانون اساسی تاسیس شــده است، لذا هر 
مقداری که نظارت بر امور و فعالیت های مدیران و کارکنان بیشــتر باشد فساد 

در کشور کم  خواهد شد.
حجت الاسلام و المســلمین مصدق با بیان اینکه دیوان عدالت اداری برای 
جلوگیری از فســاد و بی قانونی در ادارات راه اندازی شده است، تاکید کرد: هر 

آیین نامه، دســتورالعمل و  مقرراتی که بر خلاف قانون وضع شــود، باید توسط 
قضات دیوان عدالت اداری ابطال شــود که این اقدام اهرم بســیار مهمی برای 

فسادستیزی در کشور است.
وی افزود: یکی از مسائل بســیار مهمی که در دیوان عدالت اداری در زمان 
فعالیت در این حوزه نسبت به آن پی بردم، این بود که باید از ورود پرونده ها به 

دیوان عدالت پیشگیری کرد.
وی افــزود: یکی از مهم تریــن معاونت ها در دیوان عدالــت اداری، معاونت 
آموزش، پژوهش و پیشــگیری است؛ معاونت  آموزش، پژوهش و پیشگیری در 
دیوان عدالت اداری باید با تشــکیل هیئت های اندیشه ورز و متخصص از ورود 

پرونده ها به دیوان جلوگیری کند .
معاون اول قوه قضاییه تاکید کرد: یکی از اقدامات اساســی در دیوان عدالت 
اداری این اســت که با وزرا، روســای ســازمان ها و ادارات مختلف در خصوص 
شناســایی، فراوانی و موضوعات پرونده های ورودی به دیوان با برپایی جلسات 
مختلف مذاکره و گفت وگو شــود.وی با بیان اینکه ظرفیت علمی قضات دیوان 
عدالت اداری بالاســت  و باید از این ظرفیت اســتفاده کرد، گفت: اگر بتوانیم با 
مشــارکت قضات و مدیران دیوان عدالت اداری با روســای سازمان ها و وزارت 
خانه ها جلســات مشــورتی برگزار و پرونده ها را بررسی شــود، مشکلات قابل 

توجهی در این حوزه حل خواهند شد.

سخنگوی دولت:

قیمت برخی 
کالاها کاهش 

می یابد

وزیر نفت:
 تفاهم نامه ۴۰ میلیارد دلاری 
با گازپروم به زودی تبدیل به 

قرارداد می شود

صفحه2

نمایندگان عضو کمیسیون صنایع مجلس در گفت و گو با مملکت بررسی کردند:

بـورس؛ کلاف سردرگم بـازارخودرو 

خبر

افزایش بی رویه کارمزدهای 
بانکی 

 چنانچه به ترازنامه بانک ها نگریسته شود، 
سهم کارمزدها در عملکرد بانک ها پایین است 
چرا که بانک ها زمانی که دولتی بودند خدماتی 
را با کمترین هزینــه و حتی رایگان انجام می 
دادند امــا وقتی بانک ها خصوصی شــدند با 
توجه به تلاش این بانک ها برای مدرن کردن 
خدمات خود همچنــان در قبال ارایه خدمات 
به مشــتریان کارمزدی دریافت نمی کردند و 
مجبور بودند تــا با اقداماتی چون اضافه کردن 
ســود اعتبارات، افت عدم اخــذ کارمزدها را از 
این طریق پوشــش دهند چرا که هزینه های 

غیرعملیاتی بانکها بالاست.
هرچند بانک مرکزی معتقد اســت افزایش 
کارمزدهای نظام بانکی پس از 10 ســال اتفاق 

افتاده اما برخی از ....
ادامه در صفحه 2

سرمقاله

مونا رمضانپور

یادداشت

گیشه خبر

سرنوشت هالک فتوشاپی در 
انتظار فوتبال ملی

چندی پیش، مهدی طارمی در گفت و 
گو با عادل فردوسی پور گفت که الان در 
گروهمان چهارم هستیم. اگر میخواهیم 

رتبه بهتری داشته باشیم باید کاری بکنیم.
در آســتانه ســه ماه مانده به برگزاری جام 
جهانی فوتبال در قطر، فدراســیون پرحاشــیه 
فوتبال بدون رییس، ســرمربی تیم ملی بدون 
امنیت شغلی، تیم ملی بدون برنامه و مسابقات 
دوستانه جهت آمادگی و مهمتر از همه وجود 
چنددســتگی در این تیم است.با درنظرداشت 
همه این موارد، مــی توانیم با طارمی هم نظر 

باشیم که بهترین رتبه ای که ....
ادامه در صفحه 2

 احمد جعفری چمازکتی

رییس مجلس 
شورای اسلامی:

 یارانه دارو هیچگاه 
قطع نمی شود
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رد پای تعارض منافع در روش های 
پذیرش دانشجو

هراس معدل فروشی در 
برخی مدارس

نمایندگان مجلس عدم لایروبی رودخانه 
ها توسط وزارت نیرو را در گفت و گو با 

مملکت بررسی کردند:

سهل انگاری وزارت نیرو در 
بروز بحران سیل
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صفحه7

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی: 

دسترسی بیشتر برای بازرسی 
از ایران نیاز است

ت اول
 نوب

 آگهی مزایده عمومی 
املاک اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان مرکزی

روابط عمومی اداره کل امور اقتصادی و دارائی استان مرکزی

با استعانت از خداوند متعال، این اداره کل در نظر دارد یک باب ساختمان به شرح جدول ذیل را از طریق مزایده عمومی به 
فروش برساند. 

لذا متقاضیان می توانند از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی به آدرس )www.setadiran.ir( ضمن کسب اطلاعات شرایط 
مزایده مذکور، از ساعت 12 روز چهارشنبه مورخه 1401/5/12، لغایت  ساعت  13 روز شنبه مورخه 1401/5/29 نسبت 
به بازدید و ارسال پیشنهاد قیمت خود، همراه با اوراق تکمیل شده مزایده حداکثر تا مهلت مقرر صرفاً از طریق سامانه مذکور 
اقدام نمایند. ضمناً اصل ضمانتنامه شرکت در مزایده یا اصل فیش واریزی سپرده پس از بارگذاری در سامانه ستاد بایستی 
بصورت فیزیکی در پاکت دربسته قبل از زمان بازگشایی به دفتر حراست اداره کل تحویل گردد. ملک مزبور با وضعیت موجود 

بفروش می رسد و لذا بازدید الزامی است. 
تاریخ بازگشایی مزایده روز یکشنبه مورخه 1401/5/30 ساعت 10 صبح در محل اداره کل می باشد. 

ف
دی

پلاک ر
فرعی

پلاک 
مساحت کاربرینوع ملکاصلی

)مترمربع(
قیمت پایه 

نوع مبلغ ودیعهنشانیمزایده)ریال(
ضمانت

میزان 
توضیحاتمالکیت

2794صفر1

ساختمان 
)خانه( 

رختشویخانه 
سابق

153/35اداری

 35/270/500/000
سی و پنج میلیارد 

و
دویست و هفتاد 
میلیون و پانصد 

هزار ریال 

اراک-
ضلع 
غربی 
میدان 
ارک

1.763.525.000
یک میلیارد و 

هفتصد و شصت 
و سه میلیون و 

پانصد و بیست و 
پنج هزار ریال

بانکی-
نقدی

شش 
دانگ 

عرصه و 
اعیان 

ملک فوق دارای بدهی 
عوارض کمیسیون ماده 
77 شهرداریمی باشد و 

تسویه بدهی ها به عهده 
برنده مزایده است

تلفن : 33408114 آدرس: انتهای خیابان قائم مقام، شهرک امیرکبیر    کد پستی: 3817795431   

شناسه آگهی : 
1359952 وزارت امور اقتصادی و دارائی

 اداره کل امور اقتصادی و دارائی استان مرکزی

خانم شادیه سلامی سوزائی
پرستار بیمارستان خلیج فارس بندرعباس

نظربه اینکه از تاریخ 1400/10/11 بیش از 
2 ماه متوالی غیبت نموده اید، به اســتناد ماده 
17 قانون رســیدگی به تخلفات اداری مصوب 
72/9/7 مجلس شورای اسلامی، از خدمت در 

سازمان تأمین اجتماعی اخراج می شوید.
چنانچه عذر موجه داشــته اید از تاریخ انتشار این آگهی تا 3 ماه 
فرصت دارید که مراتب را بطور کتبی به دفتر هماهنگی هیاتهای 
رسیدگی به تخلفات اداری سازمان واقع در تهران به نشانی خیابان 
آزادی- بعد از بهبودی- روبروی ایســتگاه مترو شادمان- کوچه 
زمانی- بن بســت حمید- پلاک 1- کدپســتی 1344653871 

اعلام نمایید تا در هیات تجدیدنظر بررسی شود.
شناسه آگهی: 1357039

م/الف :1729
سازمان تأمین اجتماعی

وزارت نیرو
شرکت تولید نیروی برق بندرعباس

 آگهی تجدید دوم مناقصه عمومی دو مرحله ای 
شماره 10/م/1401

 این شــرکت در نظر دارد نسبت به برگزاری تجدید دوم مناقصه 
عمومی دو مرحله ای خرید 500 عدد زغال ژنراتور نیروگاه ایسین 

به شماره فراخوان 2001001441000018 اقدام نماید.
لذا از شــرکتهای واجد شــرایط در این مناقصه دعوت به عمل می 
آید جهت دریافت اســناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و نسبت به واریز 
مبلــغ 1.090.000ریال )یک میلیون و نود هــزار ریال( بصورت 
الکترونیکی از تاریخ 1401/05/12 لغایت 1401/05/19 اقدام 
و یک نســخه از اسناد مناقصه را دریافت نمایند. با توجه به اینکه 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد تا ارایه پیشنهاد 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد، لازم 
است در صورت عدم عضویت قبلی شرکتها در سامانه فوق مراحل 
ثبت نام در ســایت مذکور انجام و نسبت به دریافت گواهی امضاء 
الکترونیکی اقدام نمایند. ضمناً شــرکت کنندگان می توانند جهت 
کسب اطلاعات بیشتر با شماره : 33669855-076 داخلی 834 

تماس حاصل فرمایند.
توضیحات :

1- مهلت ارسال پیشنهاد: 1401/05/31 ساعت 9 صبح
2- زمان بازگشایی پاکات: 1401/05/31 ساعت 10 صبح

3- مدت زمان اجراي كار :5 ماه شمسی
4-مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار ششصد و هفتاد 
و پنج میلیون ریال )675.000.000( ریال می باشد كه باید به 
صورت ضمانتنامه معتبر بانكي یا فیش واریزی به نفع كارفرما 
در روز برگزاري مناقصه تســلیم گــردد. )فرمت ضمانتنامه 
شــرکت در فرآیند ارجاع کار می بایست عیناً مطابق با فرمت 
مندرج در پیوست اسناد مناقصه باشد، بدیهی است در صورت 
عدم اســتفاده از فرمت مذکور مناقصه گــر از ادامه فرآیند 

مناقصه حذف می گردد.(
5-دســتگاه نظارت دفترفنی تولید می باشد و شرکتهای متقاضی 
می توانند در خصوص ســوالات خود با داخلی 833 آقای مهندس 

بهرامی و 824 آقای مهندس دیرباز تماس حاصل فرمایند.
6-هزینه درج آگهي ها به عهده برنده مناقصه مي باشد.

 www.iets.mporg.ir 7-آگهی ما در سایتهای پایگاه ملی مناقصات 
ســامانه تدارکات الکترونیکــی www.setadiran.ir دولت و 
پایگاه اطلاع رســانی معاملات  شرکت مادر تخصصی تولید نیروی 
برق حرارتی به آدرس www.tender.tpph.ir قابل مشاهده 

می باشد. 
روابط عمومی شرکت تولید نیروی برق بندرعباس

شناسه آگهی: 1358011

معاون وزیر صمت با بیان اینکه لوازم خانگی گران نمی شود، 
گفت: قیمت ها باید به گونه ای باشد که کالاها قابلیت صادرات 
پیدا کنند؛ در صورت گرانی نه تنها بازار داخل بلکه بازار خارج 

هم از دست می رود.
محمدمهــدی برادران در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد 
تغییــر قیمت لوازم خانگی، با بیان اینکــه در حال حاضر بازار 
لوازم خانگی رقابتی اســت، اظهار کــرد: بر خلاف اینکه گاهی 
اوقــات قیمت مواد اولیــه افزایش می یابد امــا تولیدکنندگان 
کمترین افزایش قیمت را نســبت به ســایر صنایع اعمال کرده 
اند. بازار رقابتی است و فعالان این حوزه در همین بازار در حال 

کار هستند و مشکل خاصی هم وجود ندارد.
معاون صنایع عمومی وزیر صمت افزود: تولید و عرضه اجناس 
با کمترین مشــکل در حال انجام اســت و حتی اخیراً برخی از 
تولیدکننــدگان بزرگ برای فروش کالاهای خود تخفیفاتی نیز 
در نظر گرفته اند؛ به عنوان نمونه یکی از تولیدکنندگان بزرگ 
یخچال های ســاید خود را با تخفیــف و در حجم انبوه به بازار 
عرضه کرده اســت. تولیدکننــدگان دیگر هم طرح های خاص 

برای ارائه کالا با تخفیف دارند تا ســهم بازار را بگیرند.
وی در مــورد اینکه آیا ســتاد تنظیم بــازار مصوبه ای برای 
افزایــش قیمت لوازم خانگی دارد یا خیر، گفت: ســتاد تنظیم 
بازار به دنبال افزایش قیمت لوازم خانگی نیســت و مصوبه ای 

در این زمینه نداشته ایم.
برادران تصریح کرد: حتی در برخی موارد که ما اجازه افزایش 
قیمت دادیم، به دلیل رقابتی بودن بــازار خود تولیدکنندگان 
تمایلی به افزاشــی قیمت نداشــتند زیرا تا یک حدی می توان 

قیمــت را بالا برد و مردم نمی توانند هزینه کنند.
افزایش قیمت به صلاح نیست

معاون صنایع عمومی وزیر صمت افزود: از سویی دیگر قیمت 
ها باید به گونه ای باشــد که بتوان بازار هدف صادراتی تعریف 

و کالاها را به کشــورهای دیگر نیز صــادر کرد. در حال حاضر 
تلاش ما بر این اســت که قیمت ها به گونه ای باشــد که کالا 
قابلیت صادرات پیدا کنند و در کشورهای منطقه حضور فعالی 
داشته باشیم. اگر قیمت ها غیرمنطقی افزایش یابد بازار داخلی 
را هم از دست می دهیم چه برسد به بازارهای خارجی.برادران 
تاکید کرد: روال عادی اســت و افزایش قیمت لوازم خانگی به 

صلاح نیست.

معاون وزیر صمت :

لوازم خانگی گران نمی شود
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مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی: 
به دسترسی بیشتر برای 

بازرسی از ایران نیاز است

مدیرکل آژانــس بین المللی انرژی اتمی 
در یک ســخنرانی مطرح کرد که آژانس به 
بازرسی هایش  برای  بیشتری  دسترسی های 

از برنامه هسته ای ایران نیاز دارد.
به گزارش ایســنا به نقــل از خبرگزاری 
دپ آ آلمان، رافائل گروسی، مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی در دهمین کنفرانس 
بازبینــی پیمان عدم اشــاعه هســته ای در 
ســخنرانی اش  از  بخشــی  در  نیویــورک 
به مســئله بازرســی های آژانــس از برنامه 
هســته ای ایــران پرداخت و گفــت: ما به 
دسترســی مناسب به گســتره و عمق این 

برنامه هسته ای نیاز داریم.
گروســی گفت، تنها این موقع است که 
آژانس »خواهــد توانســت تضمین لازم و 
موثق بدهد که هر گونه فعالیت]هســته ای[ 
در جمهــوری اســلامی ایران در راســتای 

اهداف صلح آمیز است.«
بــه گزارش  ایســنا، اظهارات گروســی 
در این بــاره در حالی مطرح می شــود که 
محمد اســلامی، رییــس ســازمان انرژی 
اتمی ایــران اخیــرا در حاشــیه بازدید از 
با  ایــران،  نمایشــگاه هم افزایــی مدیریت 
اینکه اساس پذیرش برجام]توافق  بر  تاکید 
هســته ای[ توســط جمهوری اسلامی، رفع 
اتهــام و اعتمادســازی بوده اســت، گفت: 
جمهوری اسلامی آن زمان پذیرش کرد که 
فعالیت های غنی ســازی را در محدود سازد 
و ظرفیت و ســرعت خود را کاهش دهد تا 
اعتمادســازی اتفاق بیفتد امــا آنها پایبند 

نبودند.
اســلامی تصریح کرد: وقتــی که نظارت 
تشــدید شــده را پذیرفتیم برای رفع اتهام 
بوده اســت، آن دوربین ها بــرای رفع این 
اتهام بوده است اما اگر قرار است آن اتهام ها 
پابرجا بماند دلیلی نــدارد که دوربین ها به 
جــای بماند. این دوربین ها به دســت خود 

آژانس جمع شده است.
وی یادآور شــد: جمهوری اسلامی هیچ 
زمانی پنهان کاری نداشــته اســت. ما هیچ 
زمانــی غنی ســازی خــارج از چارچوب و 
ایجاد  نداشته ایم.  آژانس  با  بدون هماهنگی 
ظرفیت آب ســنگین و همه زیرساخت های 
صنایع اتمی ما بــا هماهنگی آژانس بوده و 
تحت نظارت آژانس بوده و الان هم هست. 
امــا این دوربین های بــه اصطلاح برجامی، 
به توافق برجام مربوط اســت اگر به توافق 
برگرشــتند همانطور که در برجام با شرح و 
بسطی، PMD را بستند، دوباره همان کار 
را بکنند و ما وقتی اطمینان حاصل کردیم 
که دیگر نمی خواهند شیطنتی در آن انجام 

دهند، ما هم تصمیم گیری می کنیم.
.

کمالوندی خبر داد؛
دستور راه اندازی و تزریق 

گاز به صدها سانتریفیوژ 
جدید

ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی اعلام 
کرد: امروز دستور راه اندازی و تزریق گاز به 
صدها ماشین سانتریفیوژ صادر شده است.

بــه گــزارش مهــر، بهــروز کمالوندی 
در  اتمــی  انــرژی  ســازمان  ســخنگوی 
گفتگویی با اعلام اینکه دســتور راه اندازی 
و تزریــق گاز به صدها ســانتریفیوژ جدید 
صادر شده اســت، گفت: این سانتریفیوژها 
از انواع ماشین های پیشرفته هستند و قبلًا 
هــم این موضوع به اطلاع آژانس رســیده 

است.
وی افــزود: این کار در راســتای اجرای 
لغو تحریم ها  بــرای  راهبردی  اقدام  قانون 
و صیانــت از منافــع ایران و رســیدن به 
غنی سازی 1۹0 هزار سو انجام شده است.

ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی تاکید 
کرد: ما این ماشین ها را نصب کرده بودیم 
که از جمله آنها 500 ماشــین IR۶ است 
که شروع عملیات بهره برداری پروسه 10 
الی 15 روزه اســت که امــروز به آنها گاز 

تزریق می شود.
کمالوندی خاطرنشــان کرد: در گذشته 
هــم اقدامات متعددی صــورت گرفته، به 
خصوص در ارتباط با رســیدن به یک هزار 
ماشــین IR۶ که با این اقــدام کاری که 
مجلس از ما خواســته بود برای راه اندازی 
یک هــزار ماشــین IR۶ و تزریق و بهره 
برداری از آن را به مرحله پایانی می رسانیم.

اخبار

وزیــر خارجه گفت: متاســفانه در دنیای کنونــی ، غرب تلاش 
می کند ارزش های تصنعی خودش را با توســل ابزاری به حقوق بشر 
به کشورهای دیگر تحمیل کند. این در حالی است که آمریکا و برخی 
کشورهای اروپایی اقداماتی کاملا در تعارض با حقوق اولیه انسان ها 

را پیگیری می کنند.
به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان در مراسم هفتمین دوره 
اعطای جایزه حقوق بشــر اســلامی و کرامت انسانی ضمن تسلیت 
ایام شهادت امام حسین)ع( در ادامه گفت: در دهه های گذشته ابزار 

آمریکا و برخی کشورهای اروپایی فروش سلاح و دامن زدن به برخی 
جنگ ها در نقاط مختلف جهان برای منتفع شــدن منافع غرب بود. 
در دو دهه اخیر این موضوع به استفاده ابزاری از تروریسم در راستای 
تحقق منافع آمریکا و برخی کشورهای غربی توسعه پیدا کرده است.

امیرعبداللهیــان ادامــه داد: بنده فقط می خواهــم یک نمونه از 
رفتــار آمریکا و انگلیس بین ســال های 2003 تا 2011 میلادی را 
در کشــور همسایه و اسلامی خودمان عراق را به عنوان یک مصداق 
از رفتار ناقض حقوق بشــر آمریکا و انگلیس در منطقه را عرض کنم.  

امیرعبداللهیان: در مقابل گستاخی های رژیم صهیونیستی چیزی جز زبان مقاومت پاسخگو نیست
افزایش بی رویه کارمزدهای 

بانکی 

ادامه از صفحه اول
کارشناســان و فعالان اقتصــادی می گویند 
زمانــی که کیفیت خدمات بهبــود نیافته چرا 
باید افزایش نــرخ کارمزدها اعمال شــود؟ از 
سوی دیگر طرحی در مجلس با عنوان دریافت 
مالیات از تراکنش های بانکی در حال پیگیری 
است؛ طرحی که البته بانک مرکزی به شدت با 
آن مخالف است.  بی توجهی بانک مرکزی در 
2 دهه گذشــته نسبت به اعمال  تدریجی اخذ 
کارمزد خدمات بانکی موجب شــده اســت تا 
قیمت این نوع خدمات اکنون برای مشــتریان 
افزایش یابــد. حال از آنجایی کــه نظارتی بر 
روند کنتــرل قیمت ها در بــازار وجود ندارد، 
به عقیده کارشناســان، چنین اقدامی از سوی 
بانک مرکزی زمینه رشــد قیمت ها را در بازار 
ایجــاد می کند. هزینه های کــه به دلیل رقم 
اندک کارمزدها هر چند شــاید برای مشتریان 
بانکی و کاربران سیستم الکترونیکی و تجاری 
خیلی به چشم نیاید اما به دلیل تراکنش های 
متعــدد و مستمرشــبانه روزی، رقم پرداخت 
کارمــزد بانکی رقمی قابل توجــه خواهد بود 
کــه این روند بــه نفع سیســتم بانکی و زیان 
مردم اســت.البته با توسعه و پیشرفت سیستم 
بانکداری الکترونیــک، دریافت خدمات بانکی 
در کشور آســان و حضور فیزیکی مشتریان به 
شعب بانکها در سطح وسیعی کاهش یافت. اما 
باید به این نکته توجه شود که با توجه به انجام 
روزانه حدود ۸0 میلیــون تراکنش بانکی، در 
چنین شرایطی مدرنیزه شدن فعالیت بانک ها 
از یک طرف به دلیل سهولت در انجام امورات 
بانکــی به نفع مردم و از طــرف دیگر به دلیل 
کسب ســود هنگف بانک ها از طریق دریافت 
کارمزد خدمات به نفع بانکها نیز تمام می شود.

مســوولان بانکها هنوز از ایــن وضعیت ناراضی 
هســتند چرا که معتقدند در بســیاری از کشورها 
کارمزد اســتفاده از دستگاه کارتخوان )POS( را 
مغــازه دار )پذیرنده( پرداخت می کند، در حالی که 
در ایران این هزینــه را نیز بانک ها می پردازند. انها 
می گویند در این زمینه به فرهنگ سازی نیاز داریم.

جالب اینکــه بانکها می گویند : اگر کارت بانکی با 
تراکنش پایین دارید، لازم نیست مثل همه کارت ها 
سالانه آبونمان پیامک پرداخت کنید. پیش از این 
برای فعالســازی پیامک تراکنش های کارت، بانک 
سالانه مبلغی را از حســاب مشتریان کم می کرد. 
این مبلغ هر سال تغییر می کند و برای امسال 15 
هزار تومان در نظر گرفته شــد. در بخشنامه جدید 
بانک مرکــزی در کنار پرداخت آبونمان ســالانه، 
روش دیگــری برای کارمــزد پیامک بانکی در نظر 
گرفته شده که به ازای هر پیامک 30 تومان کارمزد 
دریافت می شود. انتخاب با مشتری است که سراغ 
پرداخت کارمزد 30 تومانی برود یا آبونمان سالانه 
پرداخت کند. کارت هایی که در سال کمتر از 500 
تراکنش دارند، احتمــالا انتخاب روش کارمزد 30 
تومانی به ازای هر پیامک به صرفه تر باشد.برخی از 
مدیران بانکی می گویند: چنانچه به ترازنامه بانک 
ها نگریسته شود، سهم کارمزدها در عملکرد بانک 
ها پایین اســت چرا که بانک هــا زمانی که دولتی 
بودنــد خدماتی را با کمترین هزینه و حتی رایگان 
انجام می دادند اما وقتی بانک ها خصوصی شــدند 
بــا توجه به تلاش این بانــک ها برای مدرن کردن 
خدمــات خود همچنان در قبــال ارایه خدمات به 
مشــتریان کارمزدی دریافت نمی کردند و مجبور 
بودنــد تا بــا اقداماتی چــون اضافه کردن ســود 
اعتبارات، افــت عدم اخذ کارمزدها را از این طریق 
پوشــش دهند چرا که هزینه هــای غیرعملیاتی 

بانکها بالاست.

سرنوشت هالک فتوشاپی در 
انتظار فوتبال ملی

ادامه از صفحه اول
...در قطر نصیب مان می شــود، پله چهارم 
اســت. پیش از این هم نوشــته بودم که هیچ 
سهمی برای وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال 

در موفقیت های تیم ملی قائل نیستم.
هــر افتخاری کــه فوتبال ایــران به مردم 
کشــورمان هدیــه داد، بــه خاطــر نبــوغ و 
سختکوشــی جوانان ایرانی بود. وضعیت فعلی 
تیــم ملی فوتبال در آســتانه مهمترین رقابت 
های جهانــی، موید این ادعاســت که فوتبال 

کشور بی صاحب است.
اوضاع این ورزش پرطرفدار، آنقدر سخیف و 
آلوده شــد، که نامدارانی چون علی دایی دیگر 
حاضر نیســتند در این معرکه ورود کنند. حالا 
دیگر هچکس نمی گوید که ورزش از سیاست 
جداســت، بلکه بلعکس ورزش هم به بخشی از 
سیاست های بین المللی دامن می زند، که اگر 
غیر از این بود، فدراســیون فوتبال کانادا بازی 
دوستانه با تیم ملی کشورمان را لغو نمی کرد.

با توجه بــه حضور تیم هــای ملی فوتبال 
انگلیس و آمریکا در گروه ایران و ســابقه نزاع 
های سیاسی این دو کشور با تهران، چه دست 
های پشت پرده ای می خواهد شاهد خودزنی 

فوتبال ملی در صحنه جام جهانی باشد؟
هنگامــی که با بهترین نســل در تیم های 
همگروه ایران در قطر روبرو هســتیم، اینهمه 
آشــفتگی پیرامــون تیم ملی کــه حاصل بی 
برنامگی اســت، منشــا چه تفکراتی در کشور 

است.؟
آنچه مســلم است اینکه همه این ناهنجاری 
ها را نمی تــوان در مدت زمــان باقیمانده تا 
بازیهای جام جهانی قطر برطرف کرد، پس باید 
منتظــر یک آبرو ریزی دیگر به ســبک هالک 

فتوشاپی ، برای فوتبال ملی باشیم.

سرمقاله

خبر

قیمت برخی کالاها کاهش می یابد 
ســخنگوی دولت با اشــاره به حضــور رئیس 
جمهور کشورمان در اجلاس سالانه مجمع عمومی 
سازمان ملل در مهر ماه، اعلام کرد: برنامه ریزی های 
مقدماتی برای حضور آیت الله رئیســی در سازمان 

ملل انجام شده است.
به گــزارش ایرنا، »علی بهــادری جهرمی« در 
نشســت هفتگی خود با خبرنگاران درباره حضور 
میدانی مســئولان در رسیدگی به سیل زدگان در 
جریان ســیل های اخیر، گفت: دولت اعتقاد دارد 
حضور مســئولانه دولتمردان در صحنه مشکلات 
یک تکلیف و وظیفه برای مدیران اجرایی اســت و 
این دولت هرگز تماشاگر مشکلات مردم نیست و 
اعتقاد دارد برای حل مســائل باید در میدان عمل 

باشد.  
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره اینکه 
چرا با وجود هشــدارهای جدی درباره وقوع سیل 
اقدامات پیشگیرانه مورد توجه قرار نگرفته، تصریح 
کرد: تمام هشدارها داده شده بود و حتی اقدامات 
پیشگیرانه نیز صورت گرفته اما حجم بارش ها بالا 
بوده و ســیل به راه افتاده است؛ توجه به اقدامات 
پیشــگیرانه در این گونه حوادث نیازمند مشارکت 

همگانی است.
وی بــا بیان اینکه باید هشــدارها نســبت به 

رخدادهایی چون سیل و زلزله را جدی تر گرفت، 
متذکر شــد: حضور مســئولان در صحنه و تلاش 
برای مدیریت بحران و رسیدگی به سیل زدگان به 
موقع بــوده که وجه تمایز این دولت با دولت های 
گذشته است و شــاید این اقدام دولت مورد پسند 
کســانی که نگاه متفاوت برای حل مشکلات دارند 

نباشد اما دولت بر آن تأکید دارد.
بهادری جهرمی با عرض تسلیت به خانواده های 
جانباختگان حوادث ســیل اخیــر، از مقام معظم 
رهبری به خاطر صدور پیام در خصوص حضور به 
موقع مدیران اجرایی در صحنه مدیریت این بحران 
قدردانی کرد و آن را مایه دلگرمی مسئولان دولت 

در خدمتگزاری به مردم دانست.
سخنگوی دولت در ادامه به ارائه آماری از حضور 
نیروهای امدادی در فرایند امدادرســانی به سیل 
زدگان پرداخت و گفت: بیش از 50 هزار نفر توسط 
6 هزار نیروی هلال احمر مورد امدادرســانی قرار 
گرفتند و حدود 100 عملیات پروازی نیز توســط 

بالگردهای هلال احمر انجام شد.
وی افزود: در جلســه اخیر هیــأت دولت وزرای 
مربوطه گزارشــی از برآورد اولیه خســارات ناشــی 
از ســیل و درخواســتی برای دریافت تنخــواه ارائه 
کردند که به تصویب هیأت وزیران رســید که البته 

بایــد منتظر ارزیابی نهایی خســارت ها باشــیم و 
تصمیماتی نیز برای جبران خسارت ها و پیشگیری 
هر چه بیشتر از وقوع چنین حوادث دلخراشی اتخاذ 
شــد.بهادری جهرمی با ذکر نکتــه ای در خصوص 
آبخیزداری در کشــور گفــت: ۹0 میلیون هکتار از 
اراضی کشــور نیازمند آبخیزداری است و با سرعتی 
که اکنون کارها پیش رفته، بیش از 70 ســال طول 
می کشــد تا آبخیزداری این اراضی نهایی شود که 
رئیس جمهور بر همین اساس در هیأت دولت دستور 

داد لایحه جامعی در این زمینه تدوین شود.
سخنگوی دولت درباره برنامه ریزی دولت برای 
تعیین تکلیف کالاهای انباشــته شده در گمرک و 
تســریع در ترخیص آنها گفــت: از ابتدای فعالیت 
دولت کار جهــادی و جهشــی در وزارت اقتصاد 
برای ســاماندهی این موضوع صــورت گرفت و در 
هفته جاری سازوکارهای جدیدی در حوزه املاک 
تملیکی اتخاذ می شود.  ســخنگوی دولت درباره 
اقدامــات دولت برای نظــارت و کنترل قیمت ها 
گفــت: دولت مدیریت بازار و کنتــرل نرخ تورم را 
با جدیت دنبال می کند و شــیب تورم هم در پی 

اصلاح نظام اقتصادی سیر نزولی یافته است.
بهادری جهرمــی افزود: دولت هیــچ افزایش 
قیمتی را بدون دلایل روشــن و موجه نمی پذیرد؛ 

بلکه معتقدیم در برخی اقــلام اصلی باید کاهش 
قیمت هم صورت بگیرد که این ابلاغ شــده و هیچ 

افزایش قیمتی هم در دستور کار نیست.
رئیس شــورای اطلاع رســانی دولــت درباره 
گفتگوی تلفنی یک ســاعته روسای جمهور ایران 
و چین و آخرین اخبار مربوط به ســند 25 ســاله 
همکاری های دو کشور، گفت: سند همکاری ایران 
و چین وارد فاز عملیاتی شده و یکی از محورهای 
اصلی گفت و گوی رئیس جمهور با همتای چینی 
نیز ابراز خرســندی از مســیر پیشــرفت اجرای 
این ســند بود.وی با بیان اینکه ســند 25 ســاله 
همکاری های ایــران و چین در حوزه های تجاری، 
اقتصادی، زیرســاختی و انرژی به ســرعت پیش 
می رود، خاطرنشان کرد: در همین 4 ماهه نخست 
ســال، ارزش صادرات به چین رشــد 27 درصدی 
نســبت به مدت مشابه در ســال قبل داشته و در 
بحث تجارت خارجی با این کشور هم شاهد رشد 
43 درصــدی هســتیم.بهادری جهرمی همچنین 
گفــت که »10 یادداشــت تفاهــم در بخش های 
مختلف به منظور تسریع در اجرای سند 25 ساله 
امضا شده است« و ادامه داد: »صادرات ما به چین 
5۸ درصد و در بخش کشاورزی هم 4۸ درصد رشد 

داشته است«.

رییس قوه قضاییه و رییس ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی 
ایران گفت: انســان و کرامت انسان و حقوق بشر از نگاه اسلام و 
از نگاه همه ادیان الهــی از یک جایگاه و ارزش والایی برخوردار 

است.
به گزارش ایســنا، حجت الاســلام والمســلمین غلامحسین 
محســنی اژه ای در مراســم هفتمین دوره اعطای جایزه حقوق 
بشــر اسلامی و کرامت انســانی که در سالن همایش های صدا و 
ســیما برگزار شد، گفت: خدا را سپاسگزارم که توفیق را داده که 
درباره انســان و حقوق بشر و حقوق انسان نشستی داشته باشیم 
و بتوانیم در این نشست ها قدمی در جهت تعالی انسان و حقوق  

بشر برداریم.
وی ضمن تســلیت فرا رسیدن ماه محرم افزود: می دانید که 
انســان بین آفریده های الهی ممتاز هســت و یکی از بزرگترین 
امتیازهای او عقل و خرد اســت و انسان از همین عقل خدادادی 
خود اســتفاده می کند و از خود میپرسد که من کی هستم و از 
کجا امده ام و مقصد غایی من چیســت و برای رسیدن به مقصد 

چه مسیری را باید طی کنم.
وی تامید کرد: انســان و کرامت انســان و حقوق بشر از نگاه 
اســلام و از نگاه همه ادیان الهی از یــک جایگاه و ارزش والایی 

برخوردار است.  
وی افزود: می شود بدون شــناخت حق از حقوق و حق بشر 
ســخن بگوییم؟ معیار و مبنای ارزش حقوق بشر در چیست؟  با 
کدام معیار می گوییم این کار ارزشــمند است ؟ معیار امروز در 
جهان برای حقوق بشر چیســت؟ خدا نسبت به آفرینش انسان 
تعابیر ویژه ای دارد. در مورد ســایرین چنین تعبیری نیست. اگر 
چنانچه با این معیارها ما انسان و حقوق انسان را بخواهیم تعریف 
کنیم یک نوع حقوق بشــری ارایه می شــود. اگر حقوق بشر با 
معیار دیگران و غربی ها که کرامت انسان را در چیز دیگری می 

بینند، حقوق بشر با ان تعابیر فرق خواهد کرد.
محســنی اژه ای ادامه  داد: بسیاری از مدعیان مدافع حقوق 
بشــر نه تعریفی از حقوق بشر دارند و نه تعریفی از کرامت انسان 
و حق دارند و متاسفانه می خواهند بر همه دنیا حرف غلط خود 
را  تحمیل کنند و اسمش را دفاع از آزادی میگذارند. حرف ناحق 
خود را در مقابل حرف حق مســلمان بــه زور تحمیل می کنند 
و می گویند این دفاع از حقوق بشــر و آزادی است. اسلامی که 

برای آزادی اندیشی و تفکر ارزش قایل است.  مدعیان دروغگوی 
حقوق بشر با جان  و مال و ثروت های مردم چه کار می کنند؟

وی افزود: امروز بعضی از مســئولان غربــی و امریکایی با آن 
استکباری که دارند می گویند  افراد و کشورها یا با ما هستند یا 
برما و آنهایی که با ما نیســتند به تعبیر خودشان علیه خودشان 
حســاب می کنند و  حتی یک انســان مستقل را بر نمی تابند و 
میگویند یا بامایید یا برما و حد وســطی قائل نیستند. می گویند  
یا تســلیم یا کشته یا اسیر شوید یا کشورتان را اشغال می کنیم 
یا دانشمندان شما را ترور می کنیم و این منطق مدعیان حقوق 
بشــر است و اســلام عزیز اجازه نمی دهد در مقابل دشمن خود 
که هنوز ســلاح به دســت نگرفته و حمله نکرده جنگی علیه او 

شروع شود.
عمده جنگ های اسلام دفاعی است.

وی تاکید کرد: تاریخ مدعیان امروز حقوق بشــر غربی را نگاه 
کنید در چندین قرن گذشته به چه بهانه هایی چه جنایت هایی 
کرده انــد و انجام می دهنــد و ببینید در الجزایر وکشــورهای 

افریقایی و هند و فلسطین چه کردند؟
محســنی اژه ای ادامــه داد: امروز و در عصــر حاضر به چه 
بهانه ای به کشــور عراق حمله کردند و باز امروز چه می کنند؟ 
کدام بشــر و کدام حقوق؟ حیوانی که ذاتش درندگی است و اگر 
احساس کند شکارش مظلوم واقع شده و بچه است رحم می کند 

اما اینها چه کردند و  به چه کسی  رحم کردند.

رییــس قوه قضاییه گفــت: بنا به گفته مســئولان امریکایی، 
داعش را خودشــان ایجاد کردند. چقدر جنایت در افغانســتان و 
گوشــه و کنار دنیا کردند و اینها مدعی حقوق بشــر هستند لذا 
برماســت که این حقوق را  تبیین کنیم.  بیش از استفاده ابزاری 
به بهانه نقض حقوق بشــر، به کشور و مردمی حمله می کنند و 

کشوری را تحریم می کنند.
وی افزود: روز حقوق بشــر را خیلی باید قدر بدانیم و باید از 
کســانی که این نهاد را تاسیس کردند تقدیر کنیم و از جمهوری 
اســلامی باید تشــکر کنیم که چنین روزی را به ثبت رساند نه 
فقط به یک روز اکتفا کنیم و بگوییم روز حقوق بشــر  بلکه باید  

جنایتی که به بشر می شود را بیان کنیم.
رییــس قوه قضاییه ادامه داد: بدترین منکرات این اســت که 
زشــت ترین کارها را می کنند و ما نســبت به این منکر بزرگ  
آنگونه که باید و شــاید وظیفه امر به معروف را انجام نمی دهیم 

لذا باید این منکر بزرگ را تبیین کنیم.
وی تاکید کرد: اســلام برای صلح و آزاد اندیشی و تلاش برای 
اباد کردن دنیا بســیار ارزش قایل است ولی امروز دارند اسلام و 
مســلمانان را با اقداماتی غیر از این معرفی می کنند و اســلام و 
مســلمین را خشن معرفی می کنند و  بدترین جنایت ها را می 
کنند ولی اســلام را متهم می کنند لذا وظیفه داریم اســلام را 
به دنیا معرفی کنیم. مدعیان دروغین حقوق بشــر  برای منافع 

شخصی زودگذر خود به مردم خود ظلم می کنند.

حقوق بشر از نگاه همه ادیان الهی جایگاه والایی دارد
رییس قوه قضاییه:

سخنگوی دولت:

رییس مجلس شورای اسلامی:

رییس مجلس شورای اسلامی به عدم قطع یارانه دارو تاکید کرد و 
گفت: مجلس پیگیر هوشمند سازی نسخ الکترونیکی است.

به گزارش ایرنا در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی،  بهرام عین 
اللهی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و برخی از نمایندگان  
دربــاره عملکرد وزارت بهداشــت در نحوه اجرای  طــرح دارویار  در 

سخنگان مجلس گزارش و دیدگاه های خود را ارائه دادند.
در ادامــه محمدباقر قالیبــاف پس از قرائت گزارش کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلس درباره طرح دارویار گفت: بحث مربوط به 
دارو در کشور بسیار مهم و اساسی است، متأسفانه بحث مصطلحی در 
زمینه ارز ترجیحی دارو مطرح می شود که همه جا می گویند حذف ارز 
ترجیحی از دارو صورت خواهد گرفت که این غلط ترین حرف ممکنی 

است که زده می شود.
وی تأکیــد کرد: مردم عزیز باید بدانند ما در حــوزه یارانه دارو و 
یارانه ها به هیچ عنوان، ظرفیت ارز را حذف نخواهیم کرد، در حقیقت 
یارانه ها به صورت مســتقیم به خود افراد پرداخت می شود به صورتی 
که شــرکت های بیمه گذار این یارانه را در اختیار بیمار  قرار می دهند 
لذا این آرامش باید در جامعه باشــد که ارز دارو به هیچ عنوان حذف 
نمی شــود و نه قانونگذار و نه دولت به هیچ عنوان چنین سیاستی را 

ندارد و نخواهد داشت.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی، ضمانت اجرای ایــن طرح را 
هوشمندسازی دانســت و گفت: اگر خلائی در زمینه هوشمندسازی 
وجود داشته باشد و این موضوع در اجرای طرح دارویار مورد توجه قرار 
نگیرد، مطمئن باشــید مردم اذیت خواهند شد، علاوه بر این افرادی 
که فاســد بوده و در حوزه های دارو منفعت می بردند به صورت ریالی 

منفعت خود را خواهند برد.
قالیباف با یادآوری اینکه سال گذشته و امسال در تبصره )7( قانون 
بودجه استفاده از نسخ الکترونیکی را در قانون بودجه داشتیم، اضافه 
کرد: نسخه و نسخه پیچی در داروخانه باید به صورت الکترونیکی باشد 
و پرونده الکترونیکی ســلامت ایرانیان باید کامل باشــد، این مهم به 
همان اندازه اجرای طرح دارویار از اهمیت بالایی برخوردار بوده و ما در 
مجلس به صورت جدی  پیگیر اجرای دقیق این موضوع خواهیم بود.

وی تأکید کرد: اگر فردی در کشور تحت پوشش بیمه قرار نگیرد، 
نمی تواند از این امکان اســتفاده کند، پس مــا نباید هیچ فرد ایرانی 
داشته باشــیم که تحت پوشش بیمه ســلامت یا تأمین اجتماعی و 
بیمه های ما نباشــد. البته امســال  در مجلس برای سه دهک پایین 
جامعه پیش بینی کردیم که 5 میلیون و 300 هزار نفر افرادی که بیمه 

نبودند، پوشش بیمه ای انجام گیرد، طبق آخرین اخبار تا پایان خرداد 
ماه 5 میلیون و ۹2 هزار نفر به صورت غیرحضوری تحت پوشش بیمه 
قرار گرفتند که امیدواریم جمعیت باقی مانده نیز که بیشــتر مشکل 
هویتی داشــتند، به زودی تحت پوشــش بیمه قرار گیرند که در این 

زمینه باید از وزارت بهداشت تقدیر و تشکر کرد.
رئیس قوه مقننــه ادامه داد: پیش بینی می شــود حدود 5 الی 6 
میلیون نفر دیگر در کشــور هنوز تحت پوشــش بیمه ای قرار نداشته 
باشند که این افراد نیز باید هر چه سریعتر تحت پوشش قرار گرفته تا 
با اجرای این طرح با مشکل افزایش قیمت دارو مواجه نشوند. صندوق 
حمایت از بیماران صعب العلاج  نیز در تکمیل کارت ســلامت به این 

موضوع کمک می کند.
قالیبــاف با بیــان اینکه اجرای طرح تحول ســلامت تجربه پیش 
روی ما بــرای اجرای هر چه بهتر طرح دارویار اســت، افزود: اجرای 
طرح تحول ســلامت تابلوی تمام عیاری برای اجرای درست و دقیق 
طرح دارویار اســت که اجــرای آن علاوه بر نقاط مثبت قابل تقدیر با 
نقاط ضعفی نیز همراه بود که اگر این ضعف ها اینجا نیز تکرار شــود 
هزینه های اضافی به بیت المال تحمیل می شود و منفعت آن به مردم 

نخواهد رسید.

 یارانه دارو هیچگاه قطع نمی شود
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فروش دلاری بلیت هواپیما 
ممنوع است

وزیــر راه و شهرســازی باردیگر با هشــدار به 
شــرکت های هواپیمایی گفت: فروش دلاری بلیت 

هواپیما به هر بهانه ای ممنوع است.
رستم قاســمی وزیر راه و شهرسازی با هشدار 
به شــرکت های متخلف تاکید کرد: اگرچه قیمت 
بلیت هواپیما در مقایســه با پارسال تغییر نکرده، 
اما شــرکت های هواپیمایی موظفنــد قیمت های 
درج شده در سامانه ســازمان هواپیمایی کشوری 

را رعایت کنند.
وی با تاکید بــر اینکه ممنوعیت فروش دلاری 
بلیت هواپیما مدام رصد، و به شدت با آن ها برخورد 
می شــود، گفت: برخــی شــرکت های هواپیمایی 

متخلف به سازمان تعزیرات معرفی شدند.
همزمان رئیس کمیســیون گردشــگری ورود 
ســازمان بازرســی به تخلفات برخی شرکت های 
هواپیمایــی در فــروش دلاری بلیــت هواپیما را 

خواستار شد.
دشــتی اردکانی بــا تاکید بر اینکــه نافرمانی 
شــرکت های هواپیمایی از دســتور بالاترین مقام 
تصمیم گیری این صنعت تخلف است افزود: قانون 
گریزی برخی شرکت های هواپیمایی زیبنده کشور 
نیســت و در صورت ادامه تخلفات سازمان بازرسی 
و کمیســیون اصل ۹0 به طور قطع به این موضوع 

ورود خواهند کرد.

چرا دولت مصوبه ی 
»افزایش حقوق 

بازنشستگان« را ابلاغ 
نمی کند

علیرضــا حیــدری گفت: پاســکاری موضوع و 
بلاتکلیف نگه داشــتن بازنشســتگان اصلًا صحیح 

نیست.
قرار بود شــنبه )هشتم مرداد( سرپرست وزارت 
کار، نظر نهایی دولت در مورد افزایش مســتمری 
بازنشســتگان کارگری را اعلام کند؛ این قولی بود 
که در نشســت پنج شــنبه ی قبل به کانون عالی و 
نمایندگان قانونی بازنشســتگان داده شــد. با این 
حال، بعد از گذشــت سه روز، ســخنگوی دولت، 
ظاهراً به پاسکاری مساله می پردازد و زمان دقیقی 
برای اعلام مصوبه ی جدید اعلان نمی کند و این در 
حالیست که در نامه ی بیست و نهم تیرماه قالیباف، 
دولت فقط یک هفته زمان داشــت تا اصلاحات را 

براساس قانون انجام دهد.
علیرضــا حیــدری )نایــب رئیــس اتحادیــه 
پیشکسوتان جامعه کارگی( در رابطه با این اظهارات 
می گوید: در ماده ۹6  قانــون تامین اجتماعی که 
مرجع اصلی افزایش حقوق بازنشستگان است و در 
نامه ی رئیس مجلس نیز به این ماده اشــاره شده، 
نامی از هیــات امنا و یا تفویــض اختیار به هیات 
امنا نیســت؛ حتی در زمان برقرار بودن شورایعالی 
تامیــن اجتماعی، اجرای  ماده ۹6 ارتباطی به این 
شورا نداشت؛ مرجع ماده ۹6 هیات مدیره سازمان 
تامین اجتماعی است که نظر خود را به دولت اعلام  
می کند و دولت نیز باید آن را ابلاغ نماید؛ چند روز 
پیش تر تامیــن اجتماعی در اطلاعیه ای اعلام کرد 
نســبت به اجرای قانون نظر مثبــت دارد و موافق 
است؛ بنابراین هیات وزیران نمی تواند اختیار خود 
را تفویض کند مگر اینکه نامه ی رســمی باشد که 
دولــت بگوید هرچه هیات امنــا گفت همان حکم 

قانون است.
وی در ارتباط با قول سرپرست وزارت کار گفت: 
هفته قبل تفاهمی صورت گرفته بود و سرپرســت 
وزارت کار به نمایندگان بازنشستگان گفته بود نظر 
دولت را شــنبه در یک مصاحبه اعلام می کنم که 
ایــن کار را نکرد؛ اما در هر حــال تکلیف برعهده 
وزارتخانه نیست، تکلیف برعهده دولت است. شما 
به عنــوان نهاد هیات دولــت نمی توانید اختیارات 
خود را مدام پاســکاری کنید و مردم را معطل نگه 
دارید؛ قانون گفته هیات وزیران باید ابلاغیه ی ماده 
۹6 را صــادر کنــد و از این الزام قانونــی، راه فرار 
و گریز نیســت؛ نباید فرافکنی و پاسکاری کنند و 

بازنشستگان را در هول و ولا نگه دارند.  
به گفته ی حیدری، از سال 54 تا امروز هیچ 
نهادی غیر دولت ماده ۹6 را ابلاغ نکرده؛ امسال 
اولین بار است که جامعه ی هدف را با پاسکاری 

و تاخیر، در شک و شبهه انداخته اند.  
این فعال صنفی بازنشســتگان بــا تاکید بر 
اینکه »ســردرگم شــدن بازنشســتگان درست 
نیست«؛ می گوید: امروز یک ذهنیت مخدوش و 
ابهام آمیز ایجاد شده که پیگیری ها نتیجه بخش 
نبوده، که اگر اراده ای بود بر اجرای مصوبه، خود 
نهاد دولت این کار را می کرد و نیاز به پاسکاری 

نبود.
حیــدری در پایان می گوید: بــا توجه به این 
اظهارات ضد و نقیض و موضوع را به وقت کشی 
گذراندن، باید بگویم من خیلی خوشبین نیستم 
هرچند مطالبــه اجتماعی پررنگی پشــت این 
قضیه اســت؛ منتها اراده ای در دولت نیســت؛ 
امــا اگر دولت فکر می کند با تاخیر طولانی، این 
ظرفیت اجتماعی رو بــه افول می رود، کاملًا در 
اشــتباه است؛ بازنشســتگان همچنان با جدیت 

پیگیر حقوق قانونی خود هستند.

اخباراخبار

در بازدیدی که امروز نادری نماینده مجلس 
و جعفری معاون وزیر راه و شهرســازی از شهر 
پردیس داشــتند پیشــنهاد شــده تا 15 هزار 
میلیارد تومان در بودجه ســال 1402 برای این 
شــهر تعیین و در صحن علنی مجلس پیگیری 

شود.
حدود 14 هزار واحد از ۸4 هزار واحد مسکن 
مهر پردیس در اســتان تهران هنــوز به اتمام 
نرسیده است. البته به گفته ی برخی متقاضیان، 
واحدهای تحویلی هم دارای نواقصی در خدمات، 
محوطه ســازی، تاسیســات وغیره است. مدتی 
قبل مدیرعامل شــرکت عمران شهرهای جدید 
به ایســنا گفته بود که بعضی پروژه های مسکن 
مهر هنوز روی خاک است. او عنوان کرد تکمیل 
مسکن مهر شهر جدید پردیس ۸000 میلیارد 
و دیگر شهرها 7000 میلیارد تومان بودجه نیاز 

دارد.

بجز ۸4 هزار واحد مســکن مهر قرار اســت 
تعداد 2500 واحد نهضت ملی مســکن نیز در 

این شهر ساخته شود.
به منظور بررســی روند ســاخت واحدهای 
مســکونی و پروژه های زیربنایی و روبنایی شهر 
جدیــد پردیس، امروز احمد نــادری ـ نماینده 
مردم تهــران در مجلس و علیرضــا جعفری ـ 
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت 
عمران شــهرهای جدید از شهر جدید پردیس 

بازدید کردند.
احمــد نادری هدف از این ســفر را بازدید از 
پروژه ها و بررســی آخریــن وضعیت واحدهای 
مســکن مهر عنوان و تاکید کرد: عمده مسائل 
مــردم در فــاز۸ مربوط بــه کیفیــت و نحوه 
واگذاری های واحدهای مســکن مهر بود که به 
صورت میدانی بررســی و برخــی از این موارد 
همین جا حل و فصل شــد. برخی دیگر از موارد 

در مصوبات ســفر گنجانده شد تا در دراز مدت 
پیگیری و حل شود از جمله اینها تخصیص 15 
هزار میلیارد تومان در بودجه سال 1402 بود که 
مقرر شد در لایحه بودجه، صحن علنی مجلس 
و کمسیون تلفیق این اقدام مهم را انجام دهیم.

نماینــده مــردم تهــران، ری، شــمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس هم چنین به موضوع سیلاب 
و آبگرفتگی فاز ۸ و تصفیه خانه فاضلاب پرداخت 
و گفت: شــرکت عمران به صــورت ویژه به این 

موضوع رسیدگی خواهد کرد.
وی بــا بیان اینکه شــخصاً پیگیــر موضوع 
مترو پردیس و بیمارســتان الغدیر است افزود: 
پروژه های بــزرگ مقیاس که محرک توســعه 
شهرستان است باید با سرعت بیشتری پیگیری 

شود.
نــادری گفت: کارگــروه مطالبات مردمی در 
دفتر وی تشکیل شــده تا نمایندگان مردم در 

پردیس متناوباً با تشکیل جلسه و بیان مشکلات، 
موضوعات مردم را پیگیری کنند.

هم چنین علیرضا جعفــری ـ معاون وزیر راه 
و شهرسازی نیز در خصوص بازید از فاز ۸ شهر 
جدید پردیس گفت: عمده درخواست های مردم 
تحویل واحدهای باقیمانده اســت. در جلسه با 
سازندگان تصمیماتی اخذ کردیم تا برنامه زمان 

تحویل واحدها را به مردم اعلام کنیم.
وی افــزود: ســایر مطالبات شــهروندان در 
خصوص مسائل زیر بنایی، روبنایی و پروژه های 
محله ســازی نیز مورد ارزیابی قــرار گرفت که 
امیدواریم دســتگاه های خدمات رســان مرتبط 
همــکاری لازم را در رفع این مشــکلات به کار 

گیرند.
جعفری تاکید کرد: مشــکلات قانونی تعیین 
تکلیف مسکن مهر از طریق نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی پیگیری می شود.

رییــس کل بانک مرکزی گفت: تامین مالی 
کشاورزی قراردادی به دلیل اینکه هدفمند و در 
خدمت بخش خصوصی است، اهمیت به سزایی 
دارد.»علی صالح آبادی« در مراســم رونمایی از 
طرح تامین مالی زنجیره ای در بخش کشاورزی 
با تاکید بر کشــاورزی قراردادی، اظهار داشت: 
کشاورزی قراردادی اتفاق خوبی است و در این 
طرح از نظام سنتی به مدرن حرکت می کنیم. 
وی افــزود: از نظر ما مهم تریــن اقدام این 

اســت که این تامین مالی در بخش خصوصی 
انجام می شــود، زیرا در حوزه کشاورزی بخش 
خصوصی فعالیت بیشــتری دارد. اهمیت دیگر 
موضوع این است که تامین مالی هدفمند است. 
صالح آبادی گفت: در تامین مالی کشاورزی 
بانــک مرکــزی، وزارت جهــاد  قــراردادی، 
کشاورزی، بانک ها و شــرکت های فعال با هم 
همکاری خوبی دارند. رئیس کل بانک مرکزی 
ادامه داد: یکی از مباحث مهم در کشــاورزی 

قراردادی این اســت که آموزش لازم به افراد 
ارائه شــود، در همین زمینه پیشنهاد می کنند 
بحث آموزش بانک ها و ذی نفعان دنبال شود و 

باید جزوه تهیه و دوره آموزشی برگزار شود. 
موفــق  شــرکت های  داد:  پیشــنهاد  وی 
مدل های خود را ارائه کنند و بانک ها نیز فعال 
شــود؛ همچنین زیرســاخت های قانونی برای 
توســعه کار فراهم و همکاری فرابخشی انجام 

شود.

رییس کل بانک مرکزی:
تامین مالی بخش کشاورزی هدفمند و در خدمت بخش خصوصی است

نمایندگان مجلس عدم لایروبی رودخانه ها توســط وزارت نیرو را در گفت و گو با مملکت بررسی کردند:

سهل انگاری وزارت نیرو در بروز بحران سیل
در سال های اخیر شدت و دفعات وقوع سیل در 
کشور افزایش یافته اســت. به اعتقاد کارشناسان، 
لایروبی انهار یکی از راهکارهای کاهش خســارت 
ناشی از سیل است اما این مسئله در میان مشکلات 
ریز و درشت وزارت نیرو به دست فراموشی سپرده 
شده و متاســفانه برنامه ریزی برای لایروبی نهرها، 

سرعت لازم را ندارد.
در سال های اخیر شدت و دفعات وقوع سیل در 
کشور افزایش یافته اســت. به اعتقاد کارشناسان، 
لایروبی انهار یکی از راهکارهای کاهش خســارت 
ناشی از سیل است اما این مسئله در میان مشکلات 
ریز و درشت وزارت نیرو به دست فراموشی سپرده 
شده و متاســفانه برنامه ریزی برای لایروبی نهرها، 

سرعت لازم را ندارد.
سیل همواره خسارات زیادی به بخش کشاورزی 
وارد کرده و جان و مال کشاورزان را تهدید می  کند. 
ســیل میلیون ها تن خاک حاصلخیز کشاورزی را 
شستشو داده و امکان کشت و کار روی زمین را از 
کشاورزان سلب می کند. از سوی دیگر محصولات 
کشت شــده روی زمین را از بین می برد. خسارات 
ناشــی از ســیل هر روز به دلیل تغییر اقلیم، عدم 
رعایت حریم و تجاوز به بستر رودخانه ها همچنین 
لایروبی نشــدن انهار، رو به افزایش اســت. برخی 
کارشناســان می گوینــد جاری شــدن آب های 
بالادســت، لایروبی نشــدن رودخانه های بزرگ و 
کوچک ، متناسب نبودن نهرها با حجم آب ورودی 
آب به هنگام بارندگی، موجب وقوع سیلاب شده و 
خسارت های هنگفتی به بخش های مختلف به ویژه 
بخش کشــاورزی وارد می کنــد. بنابراین با صرف 
هزینه های انــدک و لایروبی رودخانه ها، می توانیم 

خسارات ناشی از سیل را کاهش دهیم.
به گواه آمارهای منتشر شده توسط وزارت نیرو، 
در ابتدای امســال به دلیل اینکــه 412 کیلومتر 
از رودخانه هــای اصلی منتهی بــه دریاچه ارومیه 
ســاماندهی و لایروبی شــده بود، میزان خسارت 
ناشی از سیل در استان آذربایجان غربی به میزان 
50 درصد کاهــش یافت. اما با این وجود در اغلب 
ســال ها، بیش از 70 درصد اعتبارات سالانه طرح 
کاهش اثرات بلایای طبیعی و ســتاد حوادث غیر 
مترقبه کشــور، صرف جبران خســارات ناشی از 
ســیل می شــود و اعتباری به لایروبی رودخانه ها 
تعلق نمی گیرد. کمبود اعتبارات وزارت نیرو و عدم 
تزریق اعتبارات از ســایر منابع سبب می شود که 
اجرای برنامه لایروبی متناســب با نیازهای کشور 
نبوده و سرعت اجرای این اقدام پیشگیرانه، بسیار 
کند باشد. به حدی که سال گذشته در زمان وقوع 
سیل در اســتان مازندران رستم زرودی مدیر کل 
مدیریت بحران این استان ،از تعلل نهادهای مرتبط 

با عملیات لایروبی رودخانه های شــهری اســتان 
مازندران انتقاد کرد .

نوار شــمالی کشــور از نظر تراکــم زمین های 
کشــاورزی و اســتقرار جمعیت، در زمــان وقوع 
ســیل از حساســیت های خاصی برخوردار است. 
این منطقه نیز مانند ســایر نقاط کشــور شــاهد 
افزایش تعداد دفعات وقوع ســیل است اما از آنجا 
که جمعیت زیادی در این ناحیه ســاکن هستند، 
اقدامات پیشــگیرانه از وقوع ســیل نظیر لایروبی 
رودخانه ها و ســاخت دیواره های محافظ برای این 
مناطق، بسیار ضروری است. به همین خاطر وزارت 

نیرو برنامه هایی در این رابطه در دست اجرا دارد.
بر اســاس گزارش روابط عمومی شــرکت آب 
منطقه ای گلســتان، محســن جدیدی مدیر امور 
منابع آب گرگان و آق قلا از پیشرفت فیزیکی 50 
درصــدی عملیات لایروبی و ســاماندهی رودخانه 
زیارت و سرشاخه های قره سو در محدوده روستای 
قربان آباد خبر داده اســت. وی اعلام کرده است: 
به منظور جلوگیری از ورود ســیلاب به روســتای 
قربــان آباد آق قــلا و جاده گرگان بــه آق قلا، با 
پیشــرفت فیزیکی 50 درصد و اعتبار یک میلیارد 

و150 میلیون ریال در حال انجام است.
به گفتــه جدیــدی در صــورت تخصیص به 
موقع، عملیات لایروبی و ســاماندهی رودخانه های 
شهرســتان گرگان و آق قلا، با حجم 30 کیلومتر 
تا پایان سال ۹6، در اولویت کاری واحد مهندسی 

رودخانه ها و سواحل این اداره قرار دارد .
ساخت دیواره هایی برای مقابله با سیلاب نیز در 
استان مازندران توسط وزارت نیرو در حال پیگیری 
است اما فعالان محیط زیســت این استان بر این 
باورند که ســاخت این دیواره ها، خــود به ابزاری 
بــرای تجاوز به حریم رودخانــه و بارگذاری بیش 

از حد گردشــگر در عرصه های طبیعی این استان 
شده است. خسارات گردشگری بی قاعده به اندازه 
خسارات ناشــی از ســیل بوده و این رویکرد آب 
منطقه ای اســتان مازندران، فعالان محیط زیست 

این استان را نگران کرده است.
لایروبی موضوعی فراموش شده در وزارت نیرو

عضو کمیســیون انرژی مجلس گفت: متاسفانه 
بحث لایروبی رودخانه ها و ســدها چندین ســال 
اســت از طرف وزارت نیرو جدی گرفته نشــده و 
لایروبی موضوعی فراموش شده در وزارتخانه است 
به همین دلیل بارندگی برای مردم مشکلات جدی 

ایجاد می کند.
قاســم ساعدی با اشــاره به دلایل سیلاب های 
اخیر در سراســر کشــور، گفت: اگرچه سیلاب را 
هر چند ســال یکبار تجربه می کنیم اما هر دفعه 
مسئولان غافلگیر می شــوند و این سیل ها تلفات 
بسیاری را به جای می گذارد در حالی که باید ستاد 
بحران و ســازمان هلال احمر حالت آماده باش به 

خود می گرفتند اما باز هم اینگونه نشد.
نماینده مردم دشت آزادگان و هویزه در مجلس 
شورای اســلامی عدم لایروبی رودخانه را یکی از 
دلایل اصلی بروز این ســیلاب ها دانســت و افزود: 
متاسفانه بحث لایروبی رودخانه ها و سدها چندین 
سال است از طرف وزارت نیرو جدی گرفته نشده 
و لایروبــی موضوعی فراموش شــده در وزارتخانه 
است و حتی اعتباری برای این مهم در نظر گرفته 
نمی شــود به همیــن دلیل بارندگی بــرای مردم 

مشکلات جدی ایجاد می کند.
عضو کمیســیون انرژی مجلس بــا بیان اینکه 
دولت وزارت نیرو را ملزم به رســیدگی به لایروبی 
به رودخانه ها و ســدها کند، اظهار کرد:کمیسیون 
انــرژی تاکنــون در برهه هــای زمانــی مختلف 

درخواست لایروبی رودخانه ها و سدها را از وزارت 
نیرو داشته اســت اما شواهد نشان می دهد به این 
تذکرات توجه ای نشــده است به همین دلیل این 
موضوع را بار دیگر در دســتور کار کمیسیون قرار 
داده و مسئولان مربوط را مورد سوال قرار خواهیم 

داد
انتقاد از سهل انگاری در لایروبی روردخانه ها

نائــب رئیس کمیســیون انــرژی مجلس عدم 
لایروبــی رودخانه ها را یکی از عوامل اصلی طغیان 
آن ها دانست و گفت: وزارت نیرو موظف به لایروبی 
حریم رودخانه ها بوده اما سهل انگاری و تعلل داشته 

است.
موسی احمدی یکی از دلایل اصلی وقوع سیل 
در سراسر کشور را عدم لایروبی رودخانه ها عنوان 
کرد و گفت: عــدم لایروبــی  رودخانه ها، یکی از 
عوامل اصلی طغیان رودخانه ها است به همین دلیل 
وزارت نیرو و به صورت ویژه سازمان منابع طبیعی 
موظف به لایروبی رودخانه ها بوده اما سهل انگاری 
و تعلل داشته است و همین تعلل یکی از علت های 

اصلی خسارت سیل شده است.
نماینده مردم دیر، کنگان وجم و عســلویه در 
مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه مسئولان 
آمادگی مواجه شدن با چنین حادثه ای را نداشتتند 
در حالــی کــه وقــوع آن در کشــورهای اطراف 
می توانست هشــداری برای  آن ها باشــد، افزود: 
علاوه بر عدم لایروبی روخانه ها، ساخت و سازهای 
غیرمجاز در اطراف رودخانه ها نیز مســیر حرکت 
سیلاب ها را مســدود کرده و همین مسئله میزان 

خسارات و تلفات را بالا برده است.
وی با بیان اینکه عدم آبخیزداری در ســال های 
اخیر را بایــد به دلایل وقوع این اتفاق افزود، ادامه 
داد: اگرچه مجلس شــورای اسلامی بودجه خوبی 
برای لایروبی رودخانه ها در بودجه سال 1401 در 
نظر گرفته است اما به دلیل عدم اجرای قانون بودجه 
تا این زمان، دستگاه ها امکان لایروبی رودخانه ها را 
نداشتند هرچند این کار در سال های گذشته نیز به 
درستی  انجام نشده است به همین دلیل موضوع را 

در کمیسیون انرژی پیگیری خواهیم کرد.
نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی با تاکید بر اینکه رودخانه ها و سدها باید 
هرچه ســریع تر لایروبی شوند تا از طغیان آن ها و 
ورود خســارت به مردم جلوگیری شود، بیان کرد: 
وزارت نیرو  می توانســت در این حوزه بهتر عمل 

کند اما کوتاهی کرده است.
به گزارش خانه ملت، به گفته کارشناســان در 
ســال 13۹۸ با وجود بارش های فــراوان، چنین 
حادثه ای رخ نداد زیرا لایروبی  مســیر رودخانه به 

موقع انجام شده بود

وزارت نفت خارج از 
سازوکار بورس انرژی 
بنزین صادر نکرده است

دغدغــه اصلی وزارت نفت تأمین بنزین مورد 
نیاز کشــور بــوده و تنها محمولــه صادراتی از 
ســوی وزارت نفت به قیمت 70 سنت مربوط به 
فروردین ماه امســال و در رینگ صادراتی بورس 

انرژی بوده است.
متولی صادرات بنزین امور بین الملل شرکت 
ملی نفت ایران است و وزارت نفت خارج از رینگ 
صادراتی شــرکت بورس انرژی هیچ  محموله ای 
صادر نمی کند. امســال تنها یک محموله در 24 
فروردین ماه و به مقدار 2۹5 هزار بشکه با اکتان 
۸7 درصد صادر شده است که پس از رقابت در 
رینگ صادراتی بورس انــرژی ایران به بالاترین 

قیمت یعنی 70 سنت فروخته شد.
اخبار منتشــر شــده درباره صــادرات ارزان 
بنزین که در برخی رســانه ها منتشر شده است 
قاعدتا مربوط به بنزین غیراســتانداردی اســت 
 Mini( کــه در پالایشــگاه های کوچک مقیاس
Refineries( خصوصی تولید شــده اند. این 
پالایشگاه ها میعانات گازی را به قیمت ۹5 درصد 
فوب منطقه خریداری و سوخت تولید می کنند 
و به دلیل اینکه این پالایشگاه های کوچک مقیاس 
تأسیسات لازم برای تولید با کیفیت را در اختیار 
ندارند، عموما سوخت تولیدی آنها غیراستاندارد 
و غیرقابل استفاده در داخل کشور است، بنابراین 
خریــدار این نوع ســوخت عموما کشــورهایی 
هستند که موضوع اســتاندارد سوخت برایشان 
اهمیتی ندارد، یا برای بلندینگ و صادرات دوباره 
از آن اســتفاده می کنند، بالطبع این سوخت کم 
کیفیت به قیمت ارزان تــر از فوب منطقه صادر 

می شود.
این نوع ســوخت به دلیل آنکه غیراستاندارد 
اســت به وزارت نفت تحویل داده نمی شود و در 
داخل نیز توزیع نمی شود، این سوخت در مبادی 

رسمی نیز غیرقابل توزیع است.
در عیــن حال بایــد به این نکتــه نیز دقت 
کرد کــه قیمت هایی که در بعضی از ســایت ها 
درج   Global Petrol Prices همچــون 
شده، قیمت های عمده فروشی نبوده، بلکه قیمت 
خرده فروشــی اســت، به همین دلیل نمی تواند 
منبع مناســب و صحیحی بــرای قیمت گذاری 

بنزین صادراتی باشد.
باید تأکید کرد کــه مجموعه دولت و وزارت 
نفت، امســال بنزین 27 سنتی صادر نکرده و از 
آنجا که مصرف بنزین در کشــور افزایش داشته 
اســت در شــرایط کنونی تنها دغدغــه تأمین 
ســوخت مورد نیاز کشــور را دارد و تمرکزی بر 

صادرات بنزین ندارد.
بر این اســاس تنها یــک محموله آن هم در 
فروردین ماه امســال و با قیمت 70 سنت صادر 
شــده و پس از آن نیز صادرات بنزین تاکنون از 

طریق وزارت نفت متوقف شده است.

تولید نفت اوپک ۳۱۰ هزار 
بشکه در روز افزایش یافت

اوپک در ماه گذشته میلادی 2۸.۹۸ میلیون 
بشــکه در روز تولید داشت که 310 هزار بشکه 

بیشتر از ماه ژوئن بود.
نظرســنجی از اقتصاددان ها در روز دوشنبه 
نشــان می داد اوپک 310 هزار بشــکه در روز 
نفت بیشتری در ماه ژوئیه تولید کرده تا بتواند 
جبــران کاهش تولید نیجریــه و لیبی را کرده 

باشد.
اوپک در ماه گذشته میلادی 2۸.۹۸ میلیون 
بشــکه در روز تولید داشت که 310 هزار بشکه 

بیشتر از ماه ژوئن بود.
این ارقام نشــان می دهــد اعضای اوپک 60 
درصد از افزایش تولیدی را که در قرارداد اوپک 

پلاس تصویب کرده بودند عملی کرده اند.
این گزارش همچنین نشــان می دهد حدود 
240 هزار بشکه از این 310 هزار بشکه افزایش 
تولید از سوی 10 عضو اوپک انجام شده است و 
150 هزار بشکه در روز آن متعلق به عربستان 
اســت. اما این کشــور هنوز هم تا هدف تولید 
خود فاصلــه دارد. امارات، کویــت و عراق هم 

تولید خود را افزایش داده اند.  
هــدف اوپــک پــلاس افزایــش 412 هزار 
بشــکه ای تولیــد در ماه گذشــته میلادی بود 
که تنهــا 310 هزار بشــکه در روز آن محقق 
شده است. این ائتلاف در حال لغو کامل قرارداد 
کاهش تولیدی اســت کــه در اوج همه گیری 
کرونا در 2020 تصویب شــده بود، اما بسیاری 
از اعضا نتوانســته اند به سهمیه های خود برای 

افزایش تولید برسند.
رویترز این نظرســنجی را در آستانه اجلاس 
اوپک پلاس در سوم ماه اوت برگزار کرده است. 
این ائتلاف قرار اســت سطح جدید تولید برای 
ماه ســپتامبر را اعلام کند. آن هم در شرایطی 
که آمریــکا تلاش می کند افزایش تولید نفت را 

جهت پایین آوردن قیمت آن تشویق کند.
رئیس جمهــور آمریــکا در ماه گذشــته از 
عربســتان دیدار کرد امــا نتوانســت به هیچ 

قراردادی برای افزایش تولید اوپک برسد.

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران تصریح کرد: 
واحدهای پشتیبانی از عملیات حفاری اعم از خدمات 
فنی، نگهداری و تعمیرات، سازندگی و خدماتی نقش 
محوری و مکمل در تحقق کارکرد دکل ها و تولیدی 

شدن به موقع چاه های نفت و گاز دارند.
حمیدرضــا گلپایگانی از بخش هــا و واحدهای 
زیرمجموعــه مدیریت های خدمات فنــی حفاری، 
نگهــداری و تعمیرات، ســازندگی و خدمات ) واحد 
سوخت رســانی( بازدید و در نشســت های جداگانه 
با مدیران، رؤســا و کارکنان هر قسمت به گفت وگو 

نشست و از زحمات شبانه روزی آنها قدردانی کرد.
وی در نشســت بــا مدیر، رؤســا، متخصصان و 
کارکنان مدیریت خدمات فنی، ضمــن قدردانی از 
تلاش های شــبانه روزی مجموعه کارکنان عملیاتی، 
فنی و مهندسی و پشتیبانی، افزود: ارائه خدمات فنی 
و مهندسی به شرکت های متقاضی در مراحل حفاری 
چاه ها یا تعمیر چاه هــای در حال بهره برداری که به 
دلایل فنی با افت فشار  روبه رو شده اند، به منظور حفظ، 
نگهداشت و افزایش تولید بسیار مهم و درواقع مکمل 
عملیات حفاری است.مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران توانمندی شرکت ملی حفاری در ارائه خدمات 
یکپارچه فنی به مــوازات عملیات را وجه متمایز این 
شرکت با دیگر شرکت های حفاری در جهان دانست 
و گفت: در ســند تحول سازمان به این بخش توجه 
ویژه شــده و روزآمدی تجهیزات، تعمیرات دوره ای و  
بهره گیری از آخریــن فناوری های نوین مورد تأکید 
است.گلپایگانی اظهار کرد: متخصصان در این مدیریت 
نباید به صرف ارائه درخواســت از سوی شرکت های 
کارفرمایی و متقاضی نســبت به انجام خدمات اقدام 
کنند، بلکه باید با مشــتری مداری، روزآمدن کردن 
تجهیزات و دانش فنی، ابداع شیوه های جدید در رابطه 
با شتاب بخشی در عملیات تعمیر و تکمیل چاه ها و 
پیشنهاد کاربرد روش های نو به شرکت های بهره بردار 

برای تصویب در بودجه 1401 مطرح شد

پیشرفت ۶2 درصدی طرح ملی هیدرات گازی
مسئول پروژه طرح هیدرات گازی از پیشرفت 62 درصدی این طرح در 

ماه 3۹ از قالب 4۸ ماهه خبر داد.
پنجمین نشست کارگروه راهبری طرح هیدرات گازی با هدف بررسی 
پیشرفت این طرح با حضور مهدیا مطهری، مدیر پژوهش و فناوری شرکت 
ملی نفت ایران، مهدی فکور، مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران، مرتضی 
توکلی، رئیس پژوهشــگاه ملی اقیانوس شناســی و علــوم جوی و عظیم 

کلانتری، رئیس پژوهشگاه صنعت نفت برگزار شد.
در حاشــیه این نشست که در پژوهشگاه صنعت نفت برگزار شد، ناصر 
کشاورز، مسئول طرح هیدرات گازی با بیان اینکه این پروژه در قالب 4۸ ماه 
تعریف شده است، تصریح کرد: هم اکنون 3۹ ماه از اجرایی  شدن این پروژه 

می گذرد و خوشبختانه شاهد پیشرفت 62 درصدی آن هستیم.
وی ادامــه داد: هم اکنون هفت مرحله فنــی طرح هیدرات گازی فعال 
اســت و دو فاز فنی نیز خاتمه یافته که گــزارش فعالیت های مربوطه به 
کارفرمای طرح )مدیریت اکتشــاف شرکت ملی نفت ایران( ارسال شده و 
مورد تأیید قرار گرفته است و تکمیل مابقی فعالیت های فنی تا پایان پروژه 
ادامه خواهد داشت.مســئول طرح هیدرات گازی به تأیید روند اجرایی این 
طرح از سوی کارفرما نیز اشاره کرد و گفت: گزارش ها و داده های متعددی 
از سوی پژوهشــگاه صنعت نفت به کارفرمای این طرح که ناظر حرفه ای 

فعالیت های فنی نیز محسوب می شود ارسال شده و تأیید نتایج، حاکی از 
آن است که این فعالیت ها با کیفیت بالایی انجام شده است.کشاورز در ادامه 
به نتایج حاصل از اجرای طرح اشاره کرد و گفت: در طول اجرایی شدن طرح 
هیــدرات گازی، چند فعالیت عمده صورت گرفته که بازپردازش داده های 
لرزه ای یکی از آنها اســت. با توجه به وجود داده های لرزه نگاری در سرتاسر 
گستره بخش ایرانی دریای عمان و بهبود کیفیت داده های پردازش شده در 
قالب این طرح، نتایج علاوه بر اســتفاده در مطالعات لرزه ای این طرح، در 
آینده در مقاصد متنوع قابل استفاده خواهد بود.وی تأمین تجهیزات مولتی 
بیم اکوساندر را که به کسب دارایی های ملی منجر شده است از دیگر نتایج 
حاصل از این طرح برشمرد و افزود: با توجه به پیچیدگی های زمین شناسی 
منطقه توانســتیم یکی از بزرگ ترین و پیچیده ترین مدل های ساختمانی 
لرزه ای ایران را در قالب این طرح تهیه کنیم. سرانجام، بهبود فناوری متداول 
ساخت چاه های مجازی لرزه ای مبتنی بر الگوریتم های بهینه سازی عددی را 

می توان از دیگر دستاوردهای عظیم این طرح برشمرد.
مســئول طرح هیدرات گازی به همکاری سه جانبه پژوهشگاه صنعت 
نفت، شــرکت مدیریت اکتشاف و مدیریت پژوهش و فناوری شرکت ملی 
نفت در پیشــبرد این طرح ملی اشــاره کرد و گفت: خوشبختانه همکاری 
مناسبی میان مجری، کارفرما و در طرح هیدرات وجود دارد که تأثیر اصلی 

ایــن همکاری را افزون بر نیل به اهداف طرح هیدرات گازی، می توان پس 
از پایان این طرح مشــاهده کرد، زیرا با وجود ظرفیت های متعددی که در 
قالب این همکاری ها ایجاد می شود، در آینده می توان همکاری های متنوع 

بسیاری را با توانمندی این مجموعه ها به انجام رساند.

پیشنهاد اختصاص ۱۵ هزار میلیارد تومان به پردیس
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استاندارکرمانشاه؛
عملکرد بانک توسعه تعاون 

مطلوب است

استاندار کرمانشاه با تاکید بر اهمیت توسعه استان 
در ابعاد مختلف، نقش بانک توسعه تعاون را در ارتقای 

تولید و اشتغال استان مهم برشمرد.
بهمن امیری مقدم در دیدار با عضو هیات مدیره 
بانک توسعه تعاون ضمن تاکید برعملکرد مناسب این 
بانک در استان کرمانشــاه افزود: برخی از شهرهای 
مقاوم و مظلوم این استان دوبار تخریب ومنهدم شده 

است. یکبار درجنگ ویکبار هم در زلزله.
استاندارکرمانشاه گفت: همه باید کمک وهمراهی 
کنند تا بخشی از عقب ماندگی های این سدپولادین 

در مقابل هجمه های دشمنان، جبران سود.
امیری مقــدم افزود: تغییر نگرش و ذائقه عمومی 
در خصوص ایجاد فرصت های شغلی مناسب و توزیع 

عادلانه آن از اولویت های کاری استان است.
در این دیدار محمدجعفرایرانی عضو هیات مدیره 
بانک توسعه تعاون ضمن تقدیر از حسن نظر مدیریت 
عالی دولت در استان کرمانشاه نسبت به بانک متبوع 
گفت: بســیج تمام امکانات برای ایجاد اشــتغال در 

استان های کمتر برخوردار وظیفه عمومی میباشد.
ایرانــی گفت: ملتی به جغرافیا و مــردم مقاوم و 
عزتمند کرمانشــاه بدلیل مقاومت ۸ ساله در جنگ 

تحمیلی بدهکار می باشند.
محمدجعفرایرانــی افزود:این بانک این آمادگی را 
دارد که جهت تقویت مشاغل خانگی و اشتغال پایدار 
روستائی همراهی و هم افزائی بیشتر از پیش را داشته 

باشد.
ایرانــی در پایان گفت: تامیــن منابع از محلهای 
مختلــف و تخصیص آن به پروژه ها و بنگاه های زود 

بازده اولویت کاری بانک در کرمانشاه می باشد.
دراین جلســه بهزاد باباخانی معــاون هماهنگی 
اموراقتصادی، فرهاد جانشکر مدیر شعب بانک توسعه 
تعاون استان کرمانشــاه، سعیدپروانه معاون حقوقی 
اعتباری کرمانشــاه، مصطفی موســاخانی مدیرکل 
ســرمایه گذاری واشتغال اســتانداری حضور داشته 
و نقطه نظرات خویش را ارائــه و به تبادل اطلاعات 

پرداختند.
.

در نشست فرابوم مطرح شد: 
بانک ملی ایران نگاه 

راهبردی به فرابوم دارد
عضو هیات عامل و معاون فناوری اطلاعات بانک 
ملی ایران و مدیرعامل شــرکت داده ورزی سداد در 
نشســتی صمیمانه و به بهانه تغییــر هویت بصری 
فرابوم، به بررسی عملکرد این شرکت از زمان تاسیس 

تاکنون پرداختند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، در این 
نشست که در محل شرکت نوآوری باز فرابوم برگزار 
شــد، دکتر علیرضا ماهیار نگاه بانــک ملی ایران به 
فرابوم را نگاهی راهبردی دانســت و گفت: بانک ملی 
ایران قصد دارد از ظرفیت های فرابوم و فناوری های 
توسعه داده شده در این شرکت برای توسعه خدمات 
بانکداری باز و ارائه ســرویس به اکوسیســتم های 

استارت آپی و شرکت ها و سازمان ها بهره گیرد.
وی در مورد ظرفیت های حال حاضر فرابوم در ارائه 
APIها ادامه داد: ظرفیت های مناسبی در فرابوم برای 
ارائه API اســتاندارد ایجاد شده و بانک ملی ایران 
برای توســعه سریع و حضور با کیفیت در بازار از این 

ظرفیت ها استفاده خواهد کرد.
در ادامه این نشســت مهندس تقوی عضو هیئت 
مدیره شرکت داده ورزی سداد با اشاره به اینکه بانک 
ملی ایران از ســهام داران فرابوم است، گفت: رشد و 
سودآوری فرابوم برای بانک ملی ایران بسیار با اهمیت 
است چراکه با توجه به ماهیت پلتفرمی بودن فرابوم 
و همچنین توسعه بازار و خدمات این شرکت، منافع 
معناداری در گسترش خدمات بانکی برای بانک ملی 
ایران قابل تصور اســت.همایون محبوبی مدیرعامل 
فرابوم هم به مشکلات و چالش های فعلی بانکداری 
باز در کشــور اشــاره کرد و توضیح داد: از مهمترین 
چالش های پیشروی پلتفرم های بانکداری باز طولانی 
بودن فرایند اســتقرار مشتریان در بانک است. از این 
جهت تسهیل فرایندهای اســتقرار مشتریان و ارائه 
مجوز به پلتفــرم فرابوم برای کســب وکارها راهکار 
مناسبی برای حل مشکلات موجود است.امید ترابی 
رئیس هیئت مدیره فرابوم نیز به دستاوردهای فرابوم 
در حوزه بانکداری باز در طول ســه سال فعالیت این 
شرکت اشــاره کرد و گفت: فرابوم هم اکنون به بیش 
از 30 سرویس دهنده بانکی و غیربانکی متصل است 
و بیش از API 200 اســتاندارد را به بیش از 400 
مشتری در صنایع مختلف ارائه می کند.ترابی تاکید 
کرد: فرابــوم هم اکنون با ثبت ســالانه بیش از یک 
میلیارد تراکنش بانکداری باز، بزرگترین اکوسیستم 

بانکداری باز در کشور است.
در ادامه جلسه، دکتر احمدیان مدیرعامل شرکت 
داده ورزی سداد ضمن تقدیر از دستاوردهای فرابوم در 
حوزه بانکداری باز بر لزوم تعیین شــرایط و محدوده 
ارائــه خدمات بانکداری باز  و هم راســتایی با قوانین 
تنظیم گری تاکید کرد.در خاتمه فرشاد صفری معاون 
توسعه کسب وکار فرابوم نیز گزارش بانکداری باز در 
ایران، افق 1410 را به عنوان ســند راهبردی فرابوم 
ارائه کرده و به بیان وضعیت آمار و ارقام بانکداری باز 
در ایران و جهان پرداخت.همچنین گزارش عملکرد 
سرویس های مبتنی بر حســاب و سرویس برداشت 
مســتقیم از حســاب فرابوم در بخش دیگری از این 
جلسه ارائه شــد.با توجه به آمار ارائه شده و با توجه 
به ثبت ماهانــه 600 هزار تراکنش دایرکت دبیت در 
پلتفرم فرابوم، بر استفاده از پتانسیل بانک ملی ایران 
درخصوص تســریع تعریف مشتری برای پیوستن به 

اکوسیستم برداشت مستقیم تأکید شد.

رئیس اداره کل صادرات خدمات فنی و 
مهندسی و طرح های سرمایه گذاری اعلام 

کرد:
ایجاد بیش از ۲ هزار شغل 

با مشارکت بانک توسعه 
صادرات ایران

رئیــس اداره کل صــادرات خدمــات فنــی و 
مهندسی و طرح های سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات ایران گفت: بیش از دو هزار شغل مستقیم 
در نتیجه مشــارکت بانک توسعه صادرات ایران در 
طرح های صنعتی طی دو ســال اخیر ایجاد شده 

است.
رئیــس اداره کل صــادرات خدمــات فنــی و 
مهندسی و طرح های سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات ایران گفت: بیش از دو هزار شغل مستقیم 
در نتیجه مشــارکت بانک توسعه صادرات ایران در 
طرح های صنعتی طی دو ســال اخیر ایجاد شده 

است.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات 
ایران، مجید تفته اظهار داشت: طرح های یادشده 
عمدتا در حوزه های صنعت و معدن و پتروشیمی 
بوده و از محل منابع صندوق توســعه ملی، منابع 

بانک وهمچنین فاینانس تامین مالی شده اند.
وی بیان داشــت: شرکت هایی چون فولاد کاوه 
جنوب کیش، مجتمع فولاد اردکان، سولیکو کاله، 
دســتکش گیلان، زرین چوب آرتاویل، پتروشیمی 
بوشهر و کیمیا پارس خاورمیانه از تسهیلات بانک 

توسعه صادرات ایران بهره مند شده اند.
وی، میزان پیشــرفت فیزیکی احداث کارخانه 
تولید اتیلن پتروشــیمی گچســاران را تــا پایان 
فروردیــن 1401 معادل ۹1 درصــد؛ ایجاد واحد 
تولید آهن اســفنجی فولاد اردکان را صد درصد؛ 
تولید اســلب عریض فولادی در فولاد جهان آرا را 
۹7 درصد؛ احداث واحد تولید شمش فولاد آلیاژی 
ایران را 77 درصد؛ ســه خط بسته بندی و پرکنی 
محصولات ســولیکو کالــه را 100 درصد و طرح 
توســعه تولیدات بلوکات گازی صنایع خاک چینی 

را هم ۹4 درصد اعلام کرد.
این مقام مســئول در پایان با اشــاره به اینکه 
حجم صادرات طرح های یادشده از سهم صادرات 
کشــور قابل توجه اســت، گفت: تولید محصولاتی 
MDF ،چون، شمش فولاد، آهن اسفنجی، متانول

خام، دستکش و توســعه واحدهای صنعتی، علاوه 
بر اشتغالزایی، ارزآوری مطلوبی برای کشور در پی 

دارند.
.

حضور مدیرعامل بانک 
مسکن در نشست کمیسیون 

اقتصادی مجلس
مدیرعامل بانک مســکن در نشست کمیسیون 
اقتصادی مجلس شــورای اسلامی با موضوع تامین 
مالی پروژه   های مسکن و تســریع در اجرای طرح 

نهضت ملی مسکن شرکت کرد.
به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن – هیبنا ، 
نشست کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
با حضور رســتم قاسمی وزیر راه و شهرسازی ،علی 
صالح  آبادی رییس کل بانک مرکزی، ســید مسعود 
میرکاظمــی رییــس ســازمان برنامــه و بودجه و 
محمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادی 
برگزار شــد.همچنین  اســلامی  مجلس شــورای 
محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن، اکبر نیکزاد 
رییس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی و تنی چند از 
نمایندگان کمیسیون اقتصادی و مسوولان اقتصادی 
کشور در این جلسه حضور داشتند که با دستور کار 
تامین مالی پروژه های مســکن و تسریع در اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن برگزار شد.در این نشست 
رســتم قاسمی وزیر راه و شهرســازی با قدردانی از 
عملکرد بانک مســکن در تامین مالی طرح نهضت 
ملی مسکن عنوان کرد که بانک مسکن تنها بانکی 
بوده اســت که به تمامی تکالیف خود در این حوزه 
عمل کرده است.رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
نیز در این جلسه با بیان اینکه مجلس حمایت های 
لازم برای تحقق اهداف دولت سیزدهم برای ساخت 
4 میلیون واحد مسکونی را انجام می دهد، پیشنهاد 
داد بــا حضور نمایندگانی از مجلس، وزارت اقتصاد، 
وزارت راه و شهرسازی، همچنین بانک مرکزی و ... 
کارگروهی برای تامین مالی طرح نهضت ملی مسکن 
تشــکیل شود و بسته پیشنهادی در این حوزه تهیه 
شــود.در این جلسه راهکارهای مختلف تامین مالی 
طرح نهضت ملی مســکن مورد بررسی قرار گرفت 
و مواردی همچون فروش اموال و دارایی های دولت، 
تامین مالی از طریق بازار ســرمایه و ... مورد ارزیابی 

اخباراخبار

مدیریت شــعب اســتان های ســمنان، آذربایجان شرقی و 
خوزستان در تازه ترین آمار منتشر شده اداره کل آمار و بودجه 
بالاتریــن درصد تحقق افزایش تعداد کاربران ســرویس همراه 

بانک را در خرداد ماه سال جاری داشته اند.
بــه گزارش اداره کل روابط عمومی پســت بانک ایران، بنابر 
اعلام اداره کل بازاریابی و توسعه بازار و بر طبق این آمار، استان 
ســمنان با تحقق 200 درصد در رتبه نخســت و اســتان های 
آذربایجان شــرقی و خوزســتان با 03/120 و 2/75 درصد در 
جایگاه دوم و سوم رشد تراکنش های غیر حضوری مشتریان با 
ایجاد و راه  اندازی کد کاربری سرویس همراه بانک قرار گرفتند.

این گزارش نشان می دهد که تعداد کاربران سرویس همراه 
بانک اســتان سمنان در خرداد ماه جاری نسبت به اسفند سال 

گذشــته، 17.05۸ نفر رشد داشته اســت و 50/120 درصد از 
اهداف کمی پایش و پویش ســال 1401 در زمینه توسعه این 

سرویس را محقق کرده است.
همچنین تعداد کاربــران خدمت همراه بانک اســتان های 
آذربایجان شــرقی و خوزستان در فاصله خرداد ماه سال جاری 
نسبت به اسفند ســال 1400 به ترتیب با  40.435و 16.15۸ 

کاربر، افزایش داشته است.
بر اســاس این آمار، تعداد کاربران همراه بانک تمام استان ها 
در خرداد ماه ســال 1401 نسبت به اســفند سال گذشته، به 
صورت تجمعی بالغ بر ۹6/17درصد رشــد کرده و در مجموع 
اســتان ها توانسته اند 6/53 درصد از اهداف پایش و پویش خود 

در این زمینه را محقق کنند.

مدیریت شعب استان سمنان، برای سومین ماه در صدر افزایش تعداد کاربران همراه بانک قرار گرفت

اقتصاد مقاومتی به سبک بانک پارسیان؛ 
پیشگامی در کارآفرینی و حمایت از تولید و اقتصاد دانش بنیان

در حال حاضر نظام بانکی کشــور سهم بالایی از 
مسئولیت سنگین کمک به توانمندسازی بخش های 
مختلــف اقتصــادی، تأمین منابع مالی و ســرمایه 
در گــردش بنگاه های اقتصادی خــرد و کلان را در 
مسیر حرکت به سوی تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی 
برعهده گرفته است و به  جرأت می توان گفت بانک ها 
یکــی از ارکان اصلی دســتیابی به اهــداف اقتصاد 

مقاومتی هستند.
سیستم بانکی با سرمایه گذاری، حمایت و تأمین 
منابــع موردنیــاز واحدهای تولیــدی و مولد نقش 
بســزایی در توانمندســازی اقتصاد، توسعه و ایجاد 

اشتغال دارند.
در همین راســتا، در منظومــه اقتصاد مقاومتی، 
بانک پارسیان به عنوان واسطه در تجهیز و تخصیص 
منابــع به گونه ای عمل کرده اســت که حامی تولید 
و اشتغال باشــد و زمینه پیوند سالم و اثرگذار بین 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی را مهیا سازد. این 
بانک تـــلاش کـرده اسـت تا مأموریت های خـود را 
به عنوان یـک بانـک در عرصـه رونق اقتصـاد ملـی 
به درستی بـه انجـام رســـانده و در همیـن راسـتا 
دســـتاوردها و تجربه های ارزشـــمندی را کسـب 

کـرده است.
همچنیــن این بانــک با حمایــت از تولید داخلی، 
مشـــارکت و تأمین مالی طرح های توسعه ای و هدایت 
تســـهیلات به ســـمت بخش حقیقی اقتصاد، به زعم 
خود سهم قابل توجهی در پیشبرد سیاست های اقتصاد 
مقاومتی بر عهده داشته است.در همین راستا، خلاصه 
اقدامات و فعالیت های انجام شــده به پشــتوانگی بانک 
پارسیان در راستای اقتصاد مقاومتی به شرح ذیل است:
1. توســعه و تعمیق اشــتغال در مناطق 

روستایی و ایجاد فرصت های شغلی مولد
بسترسازی و ایجاد اشــتغال پایدار همواره یکی 
از دغدغه دولت هامحســوب می شود. در این میان 
یکــی از مهم ترین نهادها در تأمیــن اعتبار و ایجاد 
فرصت های شغلی بانک ها هستند.بانک پارسیان در 
مقام بزرگ ترین بانک خصوصی کشور با نقش آفرینی 
در طرح های بزرگ ملی و اقتصادی توانســته حضور 
برجسته ای در حوزه اشتغال زایی بخصوص در بخش 
روســتایی با رویکرد ساماندهی کسب وکارهای خرد 
داشــته باشد. پشــتوانگی در ایجاد اشــتغال پایدار 
در بخش روســتایی و عشــایری از دســتاوردهای 
افتخارآمیز بانک پارسیان در حمایت از اقتصاد ملی 
است.در همین زمینه تاکنون مبلغ 25 هزار میلیارد 
ر یال تســهیلات قرض الحســنه به حدود 60 هزار 
طرح اشــتغال زایی در مناطق محروم در قالب انعقاد 

تفاهم نامه با بنیاد برکت تخصیص یافته است.
همچنین بر اساس قرارداد سه جانبه مابین بانک 
پارســیان، بنیاد برکت و معاونت توســعه روستایی 
و مناطــق محــروم ریاســت جمهــوری اعتباری 
بالغ بر1،553 میلیارد ر یال در جهت محرومیت زدایی 

و ایجاد اشتغال از سوی بانک اختصاص یافته است.
2. محرومیت زدایــی و کمک بــه ارتقای 

عدالت اجتماعی
محرومیت زدایــی و تلاش بــرای توزیع عادلانه 
فرصت هــا و منابع مالی یکی از شــاهراه های تحقق 
سیاســت های کلی اقتصــاد مقاومتی اســت و این 
موضوعی اســت که در سیاســت های کلان اقتصاد 
مقاومتی بانک پارســیان هــم موردتوجه قرارگرفته 
اســت. ازایــن رو در خصوص اقدامــات اثرگذار این 
بانک در حــوزه محرومیت زدایی و کمک به ارتقای 
عدالت اجتماعی می توان به مشــارکت در طرح های 
انتقــال آب خلیج فــارس به کویر مرکــزی ایران و 
آب شیرین کن، طرح آب رسانی به شهرها و روستاها 
و مناطــق محروم در قالب 21 طرح در 14 اســتان 
کشــور، تأمین مالی طرح گازرســانی بــه مناطق 
روستایی، حمایت از مشاغل آســیب دیده از کرونا، 
تأمین اجاره مســتاجرین و مخارج یارانه بگیران در 
راســتای مصوبات ســتاد ملی کرونا و بانک مرکزی 

ج.ا.ا. اشاره کرد.
3. کمک به تأمین امنیت غذا و دارو

در پیش گرفتن اقتصاد مقاومتی از تأکیدات مهم 
رهبر معظم انقلاب در شــرایط تحریم است. یکی از 
ارکان مهم در اجرای این سیاســت توانمندســازی 
اقتصاد کشــور با تکیه بر دانش و توان داخلی است. 
طی این سال ها یکی از اهرم های فشار بر مردم ایران 
نشــانه گیری حوزه ســلامت و تأمین دارو از طریق 
اعمال تحریم های ظالمانه از ســوی دشمنان است.

یکــی از حوزه های اقتصاد مقاومتــی به ویژه اقتصاد 
دانش محور می تواند در زمینه توســعه ســلامتی به 
کار گرفته شــود. آنچه در اقتصاد مقاومتی و پیوند 
آن با حوزه بهداشــت و درمان مشــاهده می شود، 
ارج نهــادن به نیروی داخلی و حمایت همه جانبه از 
تولیدات ســلامتی و ارتقادهنده  بهداشت عمومی و 
همچنین زایندگی علم داخلی در این عرصه اســت. 
بانک پارسیان با توجه به این امر، اقدامات مهمی به 
شــرح ذیل را در اولویــت کاری و حمایت خود قرار 

داده است:
تأمین مالی و تجهیز مراکز درمانی

تسهیلات به شرکت های دارویی،
مشارکت در ســاخت داروهای سرطانی و 

سلول های بنیادی،
مشارکت در طرح تولید واکسن کرونا و

ایجاد صندوق ســرمایه گذاری نیکوکاری لوتوس 
رویان با همکاری پژوهشــگاه رویــان و بنیاد برکت 
باهدف حمایت از پژوهش و تولید داروهای سرطانی، 

دیابت، ناباروری و ام اس
4. حمایت از تولید داخلی

تأمیــن مالی صنایع و حمایــت از تولید داخلی، 
رسالت مهمی است که در شرایط کنونی که اقتصاد 
کشــور با محدودیت های زیادی مواجه اســت، باید 
موردتوجه بانک ها باشد. بر این اساس بانک پارسیان 
در حوزه هایی که در زیر به آن ها اشــاره می شــود 

مشارکت داشته است؛
*مشــارکت ســندیکایی در طرح تولید کاغذ با 
شرکت کاغذ سبز خوزستان به منظور خودکفایی در 

صنعت کاغذ و جلوگیری از خروج منابع ارزی
* خرید تضمینی گندم با مشارکت شرکت مادر 

تخصصی بازرگانی دولتی ایران
* انتشار اوراق گام برای شرکت های ایران خودرو 

و فولاد سبزوار
* مشارکت در طرح توسعه ای استحصال گندله 
از معادن ســنگ آهن د ر منطقه محــروم و مرزی 
سنگان با ایجاد کارخانه 5 میلیون تنی گندله جهت 
کاهش وابســتگی به خارج با مشارکت شرکت اپال 

کانی پارس
*مشــارکت در طــرح توســعه ای تولیــد آهن 
اسفنجی پارس فولاد ســبزوار با ظرفیت ۸30 هزار 
تن باهــدف تقویت زیرســاخت های ملی و تکمیل 

زنجیره فولاد کشور
5. سرمایه گذاری و توسعه کارآفرینی

در شــرایطی که کشــور ازلحاظ اقتصادی دچار 
مشکلات فراوانی است توسعه کارآفرینی از ملزومات 
برون رفت از این شــرایط است. بانک ها با جمع آوری 
ســرمایه های مردمــی و هدایــت آن در مســیر 
فعالیت های اقتصادی موردنیاز کشــور نقش مهمی 

بر عهده دارند.
بانک پارســیان در این بخش نیز گام های بلندی 
را در توســعه اقتصادی و اجتماعی کشــور برداشته 
و کمک شــایانی در جهــت توســعه کارآفرینی و 
اشــتغال زائی بخصوص در نواحی روستایی و کمتر 
برخوردار داشته است. ازجمله اقدام صورت گرفته از 
سوی بانک پارسیان در این حوزه به شرح ذیل است؛

*مشــارکت در طرح هــای زیر بنایی نوســازی 
ناوگان حمل ونقل هوایی کشور

* اعطای تسهیلات به شرکت ملی نفت از طریق 
صندوق بازنشستگی صنعت نفت

* مشارکت در طرح کارخانه فولادسازی جهان آرا 
اروند

* مشارکت در نوسازی تاکسی های فرسوده
*مشارکت در طرح اســتحصال از معادن سنگ 
و کنســتانتره با مشارکت شــرکت گل گهر باهدف 

استفاده از ظرفیت های داخلی کشور
۶. توسعه صادرات

حمایــت از بخش تولید باهــدف صادرات، عامل 
حیاتی برای رونق اقتصادی کشــور به شمار می آید 
و در این راستا توجه به این بخش از ضروریات است. 
در جهــت حمایت از این بخــش نمی توان از نقش 
مهم سیســتم بانکی برای تأمین نقدینگی موردنیاز 
فعالان این بخش به راحتی گذشــت. در این زمینه 
نیز بانک پارســیان پیشگام بوده و خدمات ارزنده ای 
را در جهت رونق و تسهیل صادرات ارائه داده است. 
ازجملــه این خدمات می توان به موارد ذیل اشــاره 

کرد؛
*مشارکت ســندیکایی در طرح های اکتشاف و 
اســتخراج نفت از میادین مشترک فازهای 11 الی 
24 پــارس جنوبی و خطوط لوله سراســر ی 6،۹ و 
11 انتقال گاز با شــرکت نفت و گاز کنگان درجهت 

صیانت از منابع ملی
* مشــارکت در طرح احداث پالایشگاه نفت در 
میادین مشترک با شــرکت پالایش پارسیان سپهر 
باهدف افزایش ارزش افزوده از طریق تکمیل زنجیره 

ارزش منابع زیرزمینی
* مشــارکت در طرح اکتشــاف و استخراج نفت 
از میادین مشــترک مانند یاران شــمالی در جهت 

صیانت از منافع ملی و منابع بین نسلی
*مشــارکت در ســندیکای تأمین مالــی پروژه 
پالایشگاه گاز بید بلند خلیج فارس باهدف ارزآوری و 

توسعه ظرفیت های تکمیل زنجیره ارزش
7. حمایت از بنگاه های کوچک و متوسط

رونــق بنگاه هــای کوچک و متوســط یکـــی 
از اولویت هــای اساســـی در برنامه های توســـعه 
اقتصـــادی اکثـر کشـورهای دنیـا اسـت، زیـرا این 

نـــوع بنگاه ها در ایجـاد اشـــتغال و رقابت پذیری 
کاراتر هســـتند. یکـــی از مهم ترین تنگناهـــای 
توسـعه بنگاه های کوچـک و متوسـط، محدودیـت 
تأمین مالی به صورت ســـرمایه ثابـت و سـرمایه در 
گـــردش اســـت د ر چنین شرایطی کارکرد  نظام 
بانکــی در حمایت از این بنگاه ها، تجهیز منابع خرد  
مرد م و هد ایت آن به ســمت تولید  و سرمایه گذاری 
اســت. بانک پارسیان در این زمینه از طریق اعطای 
تســهیلات و صدور ضمانت نامه برای شــرکت های 
کوچک و متوسط بااعتباری بالغ بر 75،6۸۸ میلیارد 

ر یال رسالت خود را به انجام رسانده است.
8. توانمندسازی شرکت های دانش بنیان

با توجه به نقش کلیدی شرکت های دانش بنیان 
و توســعه کارآفرینی در تحقق اقتصاد مقاومتی، بند 
یک سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی صراحتاً به 
ایــن مهم اختصاص یافته اســت. ازاین رو با توجه به 
تأکیدات مقــام معظم رهبری و نیــز پیگیری های 
دولت و معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
برای توســعه و حمایت از این شرکت ها، نظام بانکی 
نیز تلاش می کند که از شــرکت های دانش بنیان و 
فعالیت های اســتارت آپ ها پشــتیبانی کند. بانک 
پارسیان در این حوزه مهم اقدامات اثرگذاری انجام 

داده است که تیتر وار به آن اشاره می شود.
*را ه اندازی دفتر تخصصی دانش بنیان در محل 

صندوق نوآوری و شکوفایی
*راه انــدازی صندوق پژوهش و فناوری توســعه 

کارآفرینی ستارگان
* اعطای تسهیلات و صدور ضمانت نامه با شرایط 
ویژه برای شــرکت های دانش بنیان بااعتباری بالغ بر 

51.553 میلیارد ریال
* انعقــاد تفاهم نامه هــای ویژه با ســازمان های 
تخصصــی دانش بنیان نظیــر صندوق نــوآوری و 

شکوفایی؛
9. مسئولیت های اجتماعی

در مقایسه با ســایر بنگاه های اقتصادی، بانک ها 
نقشی کلیدی در نهادینه سازی مسئولیت اجتماعی 
در جوامع ایفا می کنند. در این میان بانک پارسیان 
به عنــوان یکــی از فعال ترین بانک هــا در حوزه ی 
مســئولیت های اجتماعی اقدامات مؤثری داشته و 
بســیار موفق عمل کرده اســت. این بانک علاوه بر 
اقدامــات مالی، همیشــه نگاهی جــدا از یک بنگاه 
اقتصــادی به جامعــه و مردم عزیز کشــور داشــته 
اســت. پیشــگامی در فعالیت های انسان دوستانه و 
نیکوکارانه و همچنین ایفای ثمربخش نقش خود در 
مســئولیت اجتماعی ازجمله سیاست های راهبردی 
بانک پارسیان بوده است.این بانک باوجودی که یک 
بنگاه اقتصادی در گروه پولی و مالی شمرده می شود، 
همواره به عنوان یک نهاد اقتصادی که خود را موظف 
می داند به مسئولیت اجتماعی خود نگاه ویژه داشته 
باشــد، شناخته شده است. در این راستا فعالیت های 
معطوف به »بنــگاه داری اخلاقــی« و به جا آوردن 
مسئولیت اجتماعی شــرکت ها در بانک پارسیان از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است. از اهم اقدامات بانک 
پارســیان در حوزه مسئولیت های اجتماعی می توان 

به موارد زیر اشاره کرد؛
*کمک بــه آزادســازی و امرارمعــاش خانواده 

زندانیان )معین کارت(
* مشارکت در ساخت مدرسه و مراکز بهداشتی 
در مناطــق محروم و انواع کمک نقدی و غیر نقدی 

به مناطق زلزله زده
* اهدای بســته نوشــت افزار به دانــش آموزان 

مناطق محروم
آنچه در نوشــتار بالا بدان اشاره شد گوشه ای از 
فعالیت ها و اقدامات اثرگذار بانک پارسیان در حوزه 
تأمین مالی در پیشــبرد اهداف اقتصــاد مقاومتی، 
توســعه و رونــق اقتصاد، ایجــاد اشــتغال پایدار، 
برقــراری  و  محرومیت زدایــی 
به طورکلی  و  اجتماعــی  عدالت 
خدمــت در حد تــوان خود به 

مردم عزیز ایران زمین است.

آگهی مزایده
کلاسه 0001001 

در خصوص کلاسه 0001001 اجرای احکام مدنی حقوقی دادگستری شهرستان صومعه سرا در 
مبنی بر فروش اموال منقول مرحوم مریم علیزاده واقع در صومعه سرا – خیابان شهید بیژن 
جعفری – روبروی اداره ثبت اسناد و املاک پس از ارزیابی توسط کارشناس رسمی دادگستری 
اینک از طریق مزایده  به فروش می رســد. مشــخصات اموال: 1- سه عدد تلویزیون سایز 
کوچک سامسونگ سایز متوسط و بزرگLED 139 اینچ دوو 2- میز تلویزیون یک عدد چوبی 
3- مبل با پارچه گلی هفت نفره سه عدد میز جلو مبلی 4- فرش 6 متری 6 تخته کهنه و بعضی 
ها ســوخته شده و سوراخ شــده 5- بخاری گازی ایران شرق 6- بخاری نیک کالا دوازده هزار 
7- ساعت دیواری 8- یخچال فریزر دو درب سینجر – مسستعمل 9- فرش 1.5 متر دایره ای 
10- 5 عدد قالیچه کوچک 11- دکوری فرفوژه دو عدد 12- پشتی )کوسن( سه عدد 13- 8 
عــدد گلدان مصنوعی ، گل کــه دو عدد آن پایه بلند می باشــد. 14- جاروبرقی 1400 وات 
مســتعمل و شکسته 15- دراورچهار کشو 16- چرخ خیاطی – کهنه و مستعمل 17 فرش سه 
متری 18- ویدیو  Vhs نوار کوچک 19- قاب عکس 20- وسایل آشپزخانه و آشپزی 21- یک 
عدد تخت باتشــک 22- تعدادی رخت خواب کهنه و مندرس کارشناســی و ارزیابی می گردد. 
اینک از طریق مزایده با حضور نماینده دادســتان در تاریخ 1401/05/31 از ســاعت 8/30 
الی 9/30 صبح روز دوشنبه در شعبه اجرای احکام مدنی دادگستری صومعه سرا بفروش می 
رسد طالبین میتوانند 5 روز قبل از برگزاری مزایده در محل از آن پلاک دیدن کرده هرکس از 
قیمت پایه بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد ضمناً خریدار باید فی المجلس 
10 درصد قیمت پیشنهادی را به حساب سپرده دادگستری واریزو اصل فیش را تحویل نماید 
ضمناًبرنده مزایده مابقی مبلغ را باید حد اکثر ظرف مدت یک ماه به حساب سپرده دادگستری 
واریز نماید در غیر این صورت مبلغ واریزی به نفع دولت ضبط خواهد شد و کلیه هزینه های 

اجرایی به عهده خریدار می باشد. م 442 
دادورز اجرای احکام مدنی شهرستان صومعه سرا - غفوری 

 اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در نظر دارد تا نسبت به برگزاری فرایند ارجاع کار و خرید چمن مصنوعی از اشخاص حقیقی 
و حقوقی واجد شــرایط مطابق قانون برگزاری مناقصات اقدام نماید. لذا از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی دارای توان فراهم ساختن 
چمن مصنوعی دعوت می شــود از تاریخ 1401/5/13 تا تاریخ 1401/05/20 نســبت به دریافت اسناد مناقصه از سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت به نشانی www.setadiran.ir  اقدام نمایند.

مبلغ تضمينمدت اوليهبراوردمقدارنام پروژهردیف

 خرید چمن مصنوعی و صالح مربوط1
740/000/000 ریال 1 ماه 700017/500/000/000 متر مربع جهت مجموعه ورزشی تختی شهرستان بانه

1- نام و نشانی کارفرما : گروه نظارت فنی بر طرحها و اماکن ورزشی اداره کل ورزش وجوانان استان واقع در خیابان پاسداران مجموعه ورزشی استقلال
۲- نوع تضمين: ضمانت نامه بانکی معتبر )صادره توسط بانکها و موسسات مالی دارای مجوز بانک مرکزی( مورد قبول می باشد.

۳-محل و آخرین زمان جهت اخذ اسناد مناقصه: سایت ستاد ایران و از ساعت ۷ صبح روز 13مردادماه تاساعت 1۸ روز 20 مردادماه 1401
4- زمان و محل تحویل ) پاکت الف (: بصورت فیزیکی در پاکت مهمور ولاک و مهر شده ساعت ۹ روز 2شهریور ماه 1401

 5- زمان ثبت در سایت ستاد ایران : تا ساعت 10 صبح دوم شهریورماه 
6- زمان و مکان بازگشایی پاکات پيشنهادات: ساعت 10 صبح مورخ دوم شهریور ماه دفتر مدیریت اداره کل

7- مدت اعتبار پیشنهادات 3 ماه بوده و این اداره کل در قبول یا رد پیشنهادات مختار میباشد.
))هزینه درج آگهی روزنامه ها هر سه مرحله به عهده برنده مناقصه می باشد((

 اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان

نوبتدومآگهی تجدیددعوت به فرایند ارجاع کار یک مرحله ای عمومی

اداره کل ورزش وجوانان استان کردستان
دفتر نظارت فنی از طرح ها و اماکن ورزشی استان



 ـشماره 1121 5چهار شنبه 12 مرداد 1401 -5 محرم 1444 - 3 آگوست 2022 - سال چهارم  شهرستان

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
کرمانشاه:

لزوم رعایت شیوه نامه 
های بهداشتی در برگزاری 

مراسمات ماه محرم

معاون بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی 
کرمانشــاه گفت: لزوم رعایت شــیوه نامه 
های بهداشــتی و واکسیناسیون دو راهکار 
مهم برای عبور از پیک هفتم بیماری کرونا 

است.
ابراهیم شکیبا با اشــاره به شروع پیک 
هفتم کرونا، اظهار کرد: متاســفانه به دلیل 
بی توجهی و ساده انگاری مردم دوز یادآور 
استقبال خوبی برای تزریق واکسن نداریم.

وی افزود: در حال حاضر 32 درصد افراد 
زمان تزریق نوبت بعدی واکســن آن ها فرا 
اما جهت واکسیناسیون مراجعه  رســیده، 
نکرده اند و 7 درصد جمعیت هدف نیز تنها 
یک دوز واکسن دریافت کرده اند و این در 
حالی اســت که تزریق واکسن تاثیر زیادی 
در کاهش بســتری ها و مرگ و میر ناشی 

از کرونا در پیک های قبلی بیماری داشت.
شــکیبا با تاکید بر اینکه واکسیناسیون 
و جدی گرفتن پروتکل های بهداشــتی دو 
راهــکار مهم برای مقابله بــا ویروس کرونا 
محسوب می شود، تصریح کرد: برای کنترل 
بیماری و کاهــش موارد بســتری ها باید 
نســبت به اجرای راهکار های پیشگیرانه و 
حساس ســازی مردم در خصوص رعایت 
جدی پروتکل هــای بهداشــتی و به ویژه 
اســتفاده از ماســک اقدامات لازم صورت 

گیرد.
وی با اشــاره به شــروع مــاه محرم و 
برگزاری مراســم های عــزاداری گفت: در 
مراسم های عزاداری و سوگواری ماه محرم 
این  در  شــرکت  بهداشتی  دســتورالعمل 
مراســم به هیات های مذهبــی ابلاغ گردد 
و بر اجرای آن نظــارت گردد، همچنین با 
توجه بــه اینکه وارد پیــک هفتم بیماری 
کرونا شــده ایم باید مراکز تزریق واکسن 
فعال گــردد و اطلاع رســانی لازم در این 

زمینه انجام شود.
معاون بهداشتی دانشگاه تاکید کرد: باید 
در مبادی ورودی مرز کنترل ویژه ای وجود 
داشته باشد و مسافران، رانندگان و افرادی 
که از مرز ها وارد کشور می شوند در ابتدای 
ورود بررســی های لازم صــورت پذیرد و 
همچنین در زمینه تزریق دوز یادآور اطلاع 
امیدوارم  رســانی مناســب صورت گیرد، 
با رعایــت پروتکل های بهداشــتی، تزریق 
واکســن و استفاده از ماســک، با کمترین 

آسیب از این پیک عبور کنیم.

نشست سرپرست مخابرات 
منطقه کرمانشاه با مدیرعامل 

شرکت آب و فاضلاب 
استان

مخابرات  امیری سرپرســت  حمیدرضا 
منطقه کرمانشــاه ضمــن حضور در دفتر 
مدیرعامــل شــرکت آبفا اســتان با رضا 
داودی مدیرعامــل این شــرکت دیدار و 

گفتگو کرد.
مخابرات  امیری سرپرســت  حمیدرضا 
تجاری  مدیر  بهمــراه  منطقه کرمانشــاه 
و امور مشــترکین این شــرکت به منظور 
همــکاری و تعامل فی مابیــن مخابرات 
منطقه کرمانشــاه و شرکت آب و فاضلاب 
اســتان با حضور در دفتر مدیرعامل این 
شــرکت ضمن عرض تبریــک انتصاب و 
آرزوی توفیــق روزافزون برای ایشــان و 
پرســنل این شــرکت به بحــث و گفتگو 
پیرامــون خدمــات مخابراتی مــورد نیاز 
شــرکت آب و فاضــلاب از جمله افزایش 
پهنای باند ســاختمان های این شــرکت 

پرداختند.
در پایان این جلسه در راستای افزایش 
همکاری و تعامل فی مابین دو شرکت بر 
بهره برداری از شبکه فیبر نوری مجموعه 
شــرکت آب و فاضــلاب و ارتقــاء کیفی 

خدمات تاکید شد.

اخبار

بستری ۵۰ بیمار بد حال 
مبتلا به کرونا در گلستان

زهرا کارزگر.خبرنگار مملکت/ تعداد بیماران بستری 
مبتلا به کرونا در مراکز درمانی گلســتان در شبانه روز 

گذشته 15 نفر افزایش یافت.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی گلستان اعلام کرد 
:  ســه شــنبه یازدهم مرداد ، 3۸۹ نفر از مبتلایان به 
کرونا در گلستان در بیمارستان های این استان بستری 

هستند که 15 نفر بیشتر از دیروز است.
ســعید گل فیروزی افزود : از این تعداد 50 نفر در 
بخش مراقبت های ویژه بیماران مبتلا به کرونا بستری 
هستند و 30 نفر هم با کمک دستگاه نفس می کشند.

وی با اشاره به ضعیف شــدن رعایت پروتکل های 
بهداشتی در جامعه و جولان پر شتاب کرونا در جامعه 
از مردم خواست : در تجمعات و مراسم ها فاصله گذاری 

اجتماعی را رعایت کنند و حتما ماسک داشته باشند.
در آخرین رنگ بندی اعلام شــده از ســوی وزارت 
بهداشــت ، درمان و آموزش پزشکی ، شهرستان های 
گرگان ، گمیشــان ، کردکوی ، بندرگز ، ترکمن ، علی 
آبادکتول ، کلاله ، مینودشــت ، گالیکش و آق قلا در 
وضعیت قرمز قرار گرفتند و شیوع کرونا در گنبدکاووس 
، مراوه تپه و آزادشهر نارنجی و پر خطر شده و رامیان 

تنها شهر با وضعیت زرد و نسبتا پرخطر است

نزدیک به ۹۴ هزار واحد 
مسکن ملی در استان 

گلستان احداث می شود
استاندار گلستان گفت: مدیران دستگاه  ها باید 
با همه توان در مسیر اجرای نهضت ملی مسکن 
همکاری کنند تا بتوانیم ســهمیه نزدیک به ۹4 
هزار واحدی مسکن گلستان را در مدت 4 سال 

اجرایی کنیم.
علی محمد زنگانه در جلســه شورای مسکن 
استان اظهار داشــت: پروژه نهضت ملی مسکن 
برای مردم و دولــت از اهمیت بالایی برخوردار 
اســت، به همین جهــت همراهــی مدیران در 
واگذاری زمین نهضت ملی مسکن در ارزیابی آنها 
منظور خواهد شد.استاندار گلستان خاطرنشان 
کرد: مدیران دســتگاه  ها باید بــا همه توان در 
مسیر اجرای نهضت ملی مسکن همکاری کنند 
تا بتوانیم ســهمیه نزدیک بــه ۹4 هزار واحدی 
مسکن گلستان را در مدت 4 سال اجرایی کنیم.

وی با بیان اینکه اجرای طرح کاداســتر سازمان 
ثبت اســناد و املاک، قانون اســت و اجرای آن 
توســط دســتگاه ها الزامی اســت، افزود: البته 
دستگاه هایی که در این زمینه همراهی نداشته 
باشــند پس از تذکر به عنوان ترک فعل و ترک 
وظیفه به مراجع قضایی معرفی می شوندزنگانه 
اظهار کرد: بیش از 47 درصد جمعیت اســتان 
در روســتاها ساکن هســتند در حالی که سهم 
مسکن روســتایی در سهمیه گلستان از نهضت 
ملی مسکن تناســب ندارد و باید با رایزنی لازم 
سهم مســکن روستایی از نهضت ملی مسکن با 
جمعیت روستایی اســتان متناسب شود.رئیس 
شورای مسکن اســتان گلستان تأکید کرد: باید 
شاخص های استان را در اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن با سرعت بیشتری ارتقا دهیم تا بتوانیم به 

اهداف مطلوب دست یابیم.

دیدار و نشست مشترک 
مدیر شعبه بیمه آتیه سازان 
گیلان با مدیرکل بهزیستی 

گیلان
عمــاد کوچکی مدیر شــعبه بیمه آتیه 
ســازان اســتان گیلان به اتفــاق هیئت 
همــراه با حضور در دفتــر مدیریت اداره 
کل بهزیستی استان گیلان با سید مهدی 
خدمت بین دانا مدیرکل بهزیستی گیلان 

دیدار و گفتگو کرد.
در این نشســت چگونگی ارائه خدمات 
و اســتفاده بهینه بیمه گذاران بهزیستی 
گیلان از مزایا و بهــره مندی از خدمات 
بیمه آتیه سازان مورد بررسی قرار گرفت  
و در خصوص دریافــت و پرداخت هزینه 
ها و بهــره مندی بیمه گذاران از خدمات 

جدید بیمه ای گفتگو وتبادل نظر شد.
  ســید مهدی خدمت بین دانا در این نشســت 
ضمن تشــکر از ارائه خدمت رســانی شرکت بیمه 
آتیه ســازان به مجموعه بهزیســتی عنوان کرد: با 
توجه بــه هزینه کرد  و طول روند درمان و نگرانی 
های ناشــی از بیماری ، تحت پوشــش قرارگرفتن 
بیمه اولین عاملی اســت که باعــث آرامش خاطر 
بیمار می شــود و خوشبختانه با  برقراری تعامل با 
این بیمه، بســیاری از مطالبات بیمه گذاران مورد 
اجابت قرارگرفته است.مدیرکل بهزیستی گیلان در 
ادامه بر لزوم تداوم روند همکاری بهینه دو مجموعه  
تاکید و درخصوص ارائه خدمات بیشــتر و شایسته 
به بیمه گذاران ابراز امیدواری کرد و اذعان داشت: 
در طول مدت همکاری این دو نهاد همواره خدمات 
شایســته و قابل توجهی به بیمه گذاران ارائه شد و 
انتظار بر این است تا با تحت پوشش قراردادن موارد 
جدید درمانی شــاهد خدمت رسانی نوینی به بیمه 
گذاران باشیم.در پایان نیز عمادکوچکی مدیر شعبه 
بیمه آتیه سازان گیلان با بیان اینکه از طریق تعامل 
همــه جانبه با نهادها میتــوان خدمات قابل توجهی 
بــه بیمه گذاران عرضه کرد افزود: همواره ســعی بر 
آن داریم تا با بررســی چالش ها و حل مشــکلات و 
اتخاذ تصمیمات تخصصی و مهم و تحت پوشش قرار 
دادن موارد جدید درمانی رضایتمندی بیمه گذاران 
را فراهم کنیم و خدمات بیمه ای نوین و خوبی را به 

آنان عرضه کنیم.

اخبار

آئیــن تکریم و معارفه رئیس اداره ســنجش و 
ارزشیابی مهارت اداره کل آموزش فنی و حرفه ای 

استان گلستان برگزار شد
به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی 
و حرفه ای استان گلستان، حمزه کرایلو مدیر کل 
گفت: نقش و اهمیت ارزشــیابی مهارت در اعتبار 
بخشــی به آموزش های فنی و حرفه ای و ارتقا ی 
شــان و منزلــت گواهینامه های ســازمان امری 
اساســی و کلیدی است که لزوم داشتن برنامه ای 

جامع، ســنجیده، کار آمد و به روز را در حوزه  ی 
ارزشیابی مهارت می طلبد.

وی افــزود: برنامه ریزی های لازم برای تجهیز 
و ایجاد سالن های آزمون آنلاین در تمامی مراکز 
آموزش فنی و حرفه ای استان تا پایان سال انجام 

شود.
کرایلو بیان کرد: ایده های نو ، جدید و خلاقانه 
در حوزه آزمون طرح شــود تا جایگاه اســتان در 

کشور مطلوب تر شود.

شایان ذکر است در این مراسم از زحمات سید 
عباس موسوی تقدیر و علی اکبر نوروزی به عنوان 
سرپرســت اداره سنجش و ارزشــیابی اداره کل 
آموزش فنی و حرفه ای استان گلستان معارفه شد.

گفتنی اســت در این مراســم یلمــه معاون 
آموزش،پژوهــش و برنامه ریزی، کیانی مســئول 
حراســت، آرزه گــر رئیس اداره مالــی ، حیدری 
رئیس اداره آموزشــگاه های آزاد و سمیعی رئیس 

اداره عمومی و پشتیبانی اداره کل حضور داشتند

سرپرست اداره آزمون و ارزشیابی مهارت اداره کل آموزش فنی و حرفه ای گلستان منصوب شد 

ثبت نام ۵۴ هزار نفر در طرح ملی نهضت مسکن در استان بوشهر 
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان بوشــهر 
گفت: تاکنون 54 هزار نفر در طرح ملی نهضت 
مسکن در اســتان ثبت نام داشتند که 13 هزار 
نفر واجد شرایط دریافت مسکن بوده و 4 هزار 
نفر از آنان نســبت به واریــز اولیه 40 میلیون 

تومانی اقدام کرده اند.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی ) بوشــهر (، سید محمود دستغیبی، 
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان بوشــهر در 
جلسه شــورای تأمین مسکن استان بوشهر که 
در ارتباط زنده تصویری با رئیس جمهور برگزار 
شــد اظهار داشت : عملیات ساخت 12 میلیون 
واحد مسکونی در طرح ملی نهضت مسکن آغاز 
برنامه زمانبندی تکمیل و تحویل می شود.مراحل مختلف ســاخت قرار دارند که بر اساس شــده اســت، که تاکنون 7 هــزار واحد آن در 

دســتغیبی پــروژه خود مالکــی را از دیگر 
طرح های نهضت ملی مسکن دانست و تصریح 
کرد: تاکنون در این طرح یک هزار و 600 واحد 
اقدام به ساخت شده و تسهیلات بانکی در حال 

پرداخت است.
وی با بیان اینکه ســالانه در طــرح ملی نهضت 
مسکن 10 هزار و 700 واحد ساخته می شود گفت: 
بر اساس برنامه ریزی در طول 4 سال 42 هزار واحد 

مسکونی در استان بوشهر ساخته می شود.
 دســتغیبی از تأمین زمین برای ساخت 40 
هزار واحد مسکونی در طرح نهضت ملی مسکن 
خبر داد و بیان کرد: در شهرهای کوچک استان 
بوشــهر علاوه بر ســاخت واحدهای مسکونی 
واگذاری زمین به متقاضیان فراهم شده است.

رفع تصرف پنج هزار متر مربع از بستر رودخانه سفید رود در شهرستان آستانه اشرفیه

راه اندازی سیستم اعلام حریق اتوماتیک در ستاد مرکزی شرکت آب و فاضلاب گیلان

رئیس اداره منابع آب شهرستان آستانه اشرفیه از رفع تصرف پنج هزار متر مربع از بستر 
رودخانه سفید رود در این شهرستان خبر داد .

  به گزارش روابط عمومی آب منطقه ای گیلان؛ محمد حسین کریمی با اعلام این خبر، 
اظهار داشــت: اداره منابع آب شهرستان آستانه اشرفیه در راستای حفظ حقوق بیت المال و 
آزادسازی حریم و بستر رودخانه ها، انهار و کانالها، برکه های طبیعی، با شناسایی یک مورد از 

تصرف بستر رودخانه سفیدرود در منطقه کشل آزادمحله از توابع شهرستان آستانه اشرفیه، 
با تشکیل پرونده و پیگیری های حقوقی و حکم دادستان عمومی و انقلاب شهرستان، موفق 

به آزادسازی زمین مذکور به مساحت پنج هزار متر مربع گردید.
شایان ذکر اســت زمین مذکور با استفاده از فنس محصور گردیده بوده و ارزش تقریبی 

این آزادسازی به مقدار 20 میلیارد ریال برآورد می گردد.

سیســتم اعلام حریق اتوماتیک در ستاد مرکزی شرکت آب و فاضلاب گیلان راه اندازی 
شد.

به گزارش دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی شر کت آب و فاضلاب گیلان؛ قائم مقام 
مدیرعامل این شرکت امروز گفت: سیستم اعلام حریق اتوماتیک با هدف صیانت از سلامت 
کارکنان و حفظ سرمایه های مالی در ساختمان ستاد مرکزی شرکت آب و فاضلاب گیلان 

راه اندازی شد.
هــادی نیزه باز افزود: اعتباری بالغ بر 6 میلیارد ریال از محل اعتبارات تملک دارایی بند 

ی تبصره 20 برای خرید و راه اندازی این سیستم هزینه شد.

وی تصریح کرد: با توجه به اهمیت واکنش سریع در شرایط اضطراری به ویژه آتش سوزی، 
اجرای سیستم اعلام حریق )تشخیص، هشدار و اعلام( در ساختمان ها امری ضروری است. 
وی، به مزایای سیستم اعلام حریق اشاره کرد و گفت: در زمان بروز حریق، این سیستم از 
طریق هشدار بموقع به کارکنان، فرصت کافی جهت فرار و نجات را در اختیارشان می گذارد.

نیزه باز افزود: این سیستم با اعلام محل حریق احتمالی، به عملیات اطفای حریق سرعت 
بخشیده و می تواند به جلوگیری از گسترش آن کمک کند.

وی، کاهش خســارات مالی و پوشش 24 ســاعته در ساعات غیرکاری را از دیگر مزایای 
این سیستم عنوان کرد.

هرمزگان خاستگاه شور و شعور حسینیِ اقوام ایرانی
آیین های سنتی و بومی سوگواری محرم یکی از باشکوه ترین 
مراســم های دیرینه در استان هرمزگان است که حتی با گذشت 
چند صد ســال هنوز پابرجا مانده و نسل به نسل از پیشینیان به 

آیندگان منتقل می شود.
به گزارش ایرنا، آیین های شــور و شعور حسینی هرمزگان در 
واقع یکی از تاثیرگذارترین و ماندگارترین مراســم ها برای انتقال 
پیام نهضت عاشــورا از نیاکان است که هر ساله همراه با عزاداری 
ســایر اقوام ایرانی مقیم استان با رســم ها و نواهای خاص، جلوه 
ویژه ای به آن بخشــیده اســت که شــاید در نوع خود در کشور 

بی نظیر باشد.
هرچنــد که برخی از ســنت های ویژه محــرم در طول تاریخ 
دستخوش تغییراتی شــده و اکنون هم حدود سه سال است که 
به دلیل وجود ویروس کرونا پس از قرن ها، آیین های عاشــورایی 
و تجمع های مردمی در این اســتان همچون سایر کشور محدود 
شده اما عاشقان ثارالله و محبان اهل بیت )ع( این سنت ها را نسل 
به نسل رونق داده به گونه ای گه با زندگی مردم عجین شده است.

اســتان مهاجرپذیر هرمــزگان با پیشــینه تاریخی، فرهنگی 
و آیینی خود همــواره در ارائه فرهنگ ها، آیین ها و ســنت های 
عاشورایی پیشگام است و تاکنون برخی از این سنت های ماندگار 
و دیدنی همچون ســینه زنی نشسته، عَلمَ گردانی در میناب، عَلمَ 
شــویی، پخُت حلیم جُم، چَک چَکو و تعزیه خوانی ثبت میراث 

فرهنگی کشور شده است.
چاووشی خوانی

»چاووشــی خوانی« یا چووشــی یکی از آیین های پیشــتاز 
هرمزگانی ها برای ســوگواری سرور و ســالار شهیدان است که 
هیات های مختلف عزاداری اســتان یک هفته پیش از آغاز محرم 
با برگزاری این مراســم ویژه چاووش خوانان؛ با نوای ســوزناک، 
عاشقان آن حضرت را به عزاداری امام حسین)ع( و یارانش دعوت 

می کنند.

بانگ چاووش در هرمزگان نوایی عرفانی و روحانی اســت که 
برای برپایی سوگواری ماه محرم و همچنین برای دعوت مردم به 
محافل و مجالس دینی و یا به زیارت رفتن مشهد مقدس، کربلای 

معلی، سوریه و مراسم حج از آن استفاده می شود.
چاووشــی این گونه است که مُلای چاووش خوان بر پشُت بام 
خانه و یا مســجد و یــا بر بلندی رفته و در حالی که دســت بر 
بناگوش گرفته با آهنگ و صوتی دلنشــین اشعاری را در مدح و 

منقبت امامان می خواند.
هرمزگان خاستگاه شور و شعور حسینیِ اقوام ایرانی

علم شــویی یکی دیگر از آیین ها و ســنت های دیرینه شهر 
بندرعبــاس و مربوط به »منبــر گپ« یا حســینیه 12 امام از 
حسینیه های قدیمی این شهر با قدمتی بیش از 300 سال است 
که هر ســاله عزاداران حســینی در روز دوم محرم طبق سنتی 
دیرینه علم ها را به دریا برده و غسل )شست وشو( داده می شود و 

برای عزدارای امام حسین)ع( آماده می کنند.
آیین علم شویی همه ساله در شامگاه دومین روز از ماه محرم 
با حضور فعالان حســینیه منبر گپ و جمع بسیاری از عزداران 
حســینی که در میان آن ها کودک و نوجوان نیز دیده می شود، 
در ساحل )سورو( شهر بندرعباس برگزار و 12 علم به نیت و نماد 
12 امام معصوم )ع( در آب دریا که نماد پاکی و روشــنی است، 

تطهیر می شوند.
عَلَم گردانی

بیشتر مساجد، حسینیه ها و تکایا در هرمزگان به ویژه در شهر 
بندرعباس و میناب با آغاز ماه محرم به نام یکی از امامان معصوم 
)ع( علم می بندند و این علم ها را با پرســه در کوچه ها و محله 
ها همراه با دسته های سینه زن و نوحه خوان می گردانند که به 

گردش این علم پرسه یا علم گردانی می گویند.
مشهورترین علم ها در آیین علم گردانی؛ علم حضرت ابوالفضل 
)ع(، 2 علمــان )علم پیامبر)ص( و علم صاحب الزمان)عج((، علم 

امــام رضا)ع(، علم زین العابدین )ع(، علم امام حســن )ع(، علم 
رسول الله )ص( و علم صاحب الزمان)عج( است.

برخی از علم ها از جمله علم جَریده که در مراسم تعزیه خوانی 
نیز از آن استفاده می شــود و منصوب به علم حضرت ابوالفضل 

عباس)ع( بوده، از احترام بیشتری برخوردار است.
علم در واقع از چوب بلندی حدود 2 و نیم تا ســه متر ساخته 
شده که رَخت علم با پارچه های متعدد رندگی پوشیده می شود و 
سَرعلم که به )سَر شُده( معروف است، دارای نقش های متعددی 

است
آیین حجله گردانی حضرت قاسم)ع(

مراســم حجله گردانی که به حجله حضرت قاســم)ع( فرزند امام 
حســن)ع(، معروف اســت، در شــب نهم و روز دهم ماه محرم برگزار 
می شود و در روز عاشورا این حجله با خون آن حضرت آغشته می شود.

حجله دارای اتاقکی چوبی با ابعادی در حدود یک و نیم در 2 
متر بوده که با آیینه هــای بزرگ و کوچک، قالیچه، پارچه های 

رنگین و انواع وسایل تزیینی آراسته می شود.
این مراســم دارای ارزش های نمادین، مردم شناسانه و دارای 
صحنه های زیبایی اســت که شاید به لحاظ اجرا و ارتباط برقرار 

کردن با مردم بومی بتوان آن را منحصر به فرد دانست.
از مرحله ساخت و غســل دادن این حجله تا آماده ساختن و 
حتی این که چه کســانی باید برای آماده ســازی حضور داشته 
باشــند، از کجا و چه زمانی به حرکت درآمده و نذوراتی که داده 
می شود، همه این موارد با آیین ها و شیوه خاصی انجام می شود.

مراسم حنابندان نیز اگرچه گوشه ای از مجلس تعزیه حضرت 
قاسم فرزند امام حســن)ع( است اما گاه حنابندان جداگانه و در 

مجلس روضه خوانی شب نهم محرم )تاسوعا( اجرا می شود.
شــعرهای سوزناک زنان در کنار حجله که به شکل همسرایی 
خوانده می شود همراه با تزیین سینی های حنا، شیرینی و شمع 

مراسم را بسیار حزن انگیز می کند.

پست  مدیرکل  هوشــنگی  محمد حســین 
گیــلان باتفاق هیئت همراه بــا حضور در دفتر 
مدیریت اداره کل بهزیستی گیلان با سیدمهدی 
خدمت بین دانا مدیرکل بهزیستی گیلان دیدار 
و در خصوص تعاملات دوطرفه و خدمات رسانی 
بهینه به جامعه هدف بهزیستی گفتگو و تبادل 

نظر کردند.
در این دیدار در خصوص تعاملات و همکاری 
متقابــل دو دســتگاه بمنظور ارائــه خدمات و 
پیشــرفت در تســهیل امــورات جامعه هدف 

بهزیستی گفتگو و تبادل نظر شد.
ســیدمهدی خدمت بین دانا در این جلسه 

ضمن ابراز خرســندی و قدردانــی از پیگیری 
مسئولین اداره پست نســبت به حل مشکلات 
جامعه هدف بهزیستی و با اشاره به توانمندیهای 
توانخواهان در مراکز حرفه اموزی اظهار داشت 
: هم اکنون مراکز حرفه آموزی متعددی تحت 
پوشــش بهزیســتی گیلان در نقــاط مختلف 
اســتان درحال فعالیت هستند که با استفاده از 
توانمندی توانخواهان صنایع دســتی مرغوب و 
قابل  توجهی تولید می کنند و با تعامل با اداره 
پســت می توان این محصولات را به راحتی به 

دست مصرف کنندگان رساند.
وی همچنیــن بر اســتعداد و نبوغ برخی از 

توانخواهان در خصوص پایداری و نحوه صحیح  
انجام کار تاکید کرد و گفت: برخی از توانخواهان 
بهزیســتی توانایی هایی دارنــد که می توان از 
آنان در بســیاری از مشاغل استفاده کرد و این 
خود نشــان از همت بلند و عدم برخورداری از 

محدودیت توانخواهان است.
مدیرکل بهزیســتی گیلان در ادامه خاطرنشان 
کرد: با توجه به اینکه نحوه ارسال مرسولات نسبت 
به گذشــته تا حدودی دســتخوش تغییرات شده 
اســت  و بیشــتر به شــیوه نوین و از طریق درگاه 
های اینترنتی ارســال می شود این انتظار می رود 
تا با همفکــری دو دســتگاه در خصوص فروش و 
توزیع محصولات و همچنین ایجاد اشتغال و فراهم 

آوردن زمینه کسب و کار برای مددجویان بهزیستی 
تصمیمات مهمی اتخاذ شود.

همچنین مدیرکل پســت گیلان نیز با ابراز 
امیدواری نســبت به حل مشکلات مددجویان 
بهزیســتی اذعان داشــت: اداره پست ویترینی 
بــرای عرضه محصــولات مددجویان اســت و 
بــا راهکارهــا و اتخاذ تصمیمــات تخصصی و 
همفکری دو نهاد در پی ایجاد شــرایط مناسب 
در خصوص تسهیل در ارسال مرسولات و فراهم 
آوردن زمینه کسب و کار برای مددجویان عزیز 
بهزیستی در زمینه های مختلف پستی هستیم 
و افتخار می کنیم که بتوانیم خدمات شایســته 

ای به جامعه هدف بهزیستی عرضه کنیم.

دیدار مدیرکل پست گیلان با مدیرکل بهزیستی گیلان

رفع افُت فشار آب شرب مناطق بالادست روستای ماکلوان شهرستان فومن

افُت فشار و قطعی آب شرب مناطق بالادست روستای ماکلوان بالا از توابع 
شهرستان فومن برطرف شد.

بــه گزارش دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی شــر کت آب و فاضلاب 
گیــلان؛ مدیر امور آبفــای فومن امروز گفت: با نصب یک دســتگاه شــیر 

فشارشکن، فشار شبکه آبرسانی روســتای ماکلوان بالا تنظیم و مشکل افُت 
فشــار و قطعی آب شرب 150 مشــترک مناطق بالادست این روستا مرتفع 

شد.
وحیــد مهجور، هزینه انجام این کار را 650 میلیون ریال ذکر کرد.
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دبیر شورای هماهنگی صنعت خودرو 
پیشنهاد کرد:

پلتفرم مشترک خودرو بین 
ایران، روسیه و چین تعریف 

شود
دبیر شــورای هماهنگی صنعت خودرو با اشاره 
به فرصت بســیار خــوب پیش آمده بــرای حضور 
خودروسازان و قطعه ســازان ایرانی در بازار روسیه، 
پیشــنهاد کرد یک پلتفرم مشترک خودرویی بین 

ایران، روسیه و چین تعریف و طراحی شود.
»احمد قلعه بانی« در جلسه هماهنگی برگزاری 
پاویــون اختصاصی ایران در نمایشــگاه اتومبیلتی 
روســیه افزود: در این زمینه می تــوان تفاهم نامه 
مشــترک بین چین، ایران و روسیه منعقد و تعریف 
کرد که روی آن پلتفرم، خودروهای زیادی نیز قابل 
تعریف و تولید است که منجر به پایین آمدن قیمت 

تمام شده خودرو در این کشورها خواهد شد.
قلعه بانی با اشــاره به فرصت بسیار خوب پیش 
آمده برای صنعت خودرو و قطعه ســازی کشور، به 
ســفر پوتین به تهران اشاره کرد و گفت: بهتر است 
تفاهم نامه هایــی با ذکر مبالغ مربوطه و ســر جمع 
مبالــغ تهیــه و منعقد و جمع مــوارد در خبرهای 

ارسالی از نمایشگاه اعلام شود.
وی به بازدید خود از شرکت روسی لادا در سال 
های گذشــته اشــاره کرد و ادامه داد: مدیریت این 
شرکت خودروسازی آن زمان در دست فرانسوی ها 
بود و خودروی ال ۹0 نیز در خطوط آنها تولید می 

شد.
دبیر شــورای هماهنگی صنعت خودرو کشــور 
اضافه کرد: احســاس می کنــم روس ها در جریان 
تحریم هــا در تأمین بخشــی از مــواد اولیه که از 
کشــورهای اروپایی تامین می کردند دچار مشــکل 
شــده باشــند، در این راســتا می توان شرکت های 
پتروشــیمی، فولادهای آلیاژی و غیره کشورمان را 
برای حضور در نمایشگاه روسیه ترغیب کرد تا شاهد 
انعقاد تفاهم نامه های از سوی شرکت های یاد شده 

با طرف های روسی باشیم.
برپایه این گزارش، نمایشگاه اتومبیلیتی روسیه 
از 31 مرداد تا سوم شــهریورماه 1401 برابر با 22 
تا 25 آگوســت 2022 در محل نمایشگاه های بین 
المللی مسکو )Expo Center( با حضور حدود 
600 شــرکت از 1۸ کشور و در 30 هزار متر فضای 

نمایشگاهی برگزار می شود.
همچنین برگزاری پنل مشــترک صنعت قطعه 
ســازی 2 کشــور، امضای تفاهم نامه انجمن های 
قطعه سازی ایران و روسیه، برگزاری تورهای بازدید 
از چند کارخانه خودرو و قطعه سازی روس و تشکیل 
جلســات B2B با شرکت ها و صنعتگران روسیه از 
برنامه های جانبی اســت که انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه ســازان خودرو کشور برای این 

نمایشگاه در نظر گرفته است.
.

افتتاح پروژه ملی آزمایشگاه 
سازگاری الکترومغناطیس 
خودرو در مرکز تحقیقات 

صنایع انفورماتیک
آزمایشگاه ســازگاری الکترومغناطیس خودرو 
در مراســمی بــا حضــور رئیس ســازمان ملی 
استاندارد، معاون صنایع ماشین آلات و تجهیزات 
وزارت صمت، معــاون فناوری وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعــات و جمعی از نمایندگان مجلس 
افتتاح شد.با ســرمایه گذاری 4.5 میلیون یورو و 

300 میلیارد ریالی افتتاح شد.
در این مراســم »سید محمد موسوی« معاون 
صنایع ماشــین آلات و تجهیزات وزارت صمت، 
افتتاح این پروژه را گامی بزرگ در راستای نیل به 
خودکفایی انجام تست های آزمایشگاهی صنعت 

خودرو در کشور دانست.
وی بــه نقش مهــم آزمایشــگاه های مرجع 
اســتاندارد در کنترل ســلامت جامعه و ارتقای 
کیفیــت محصــولات تولیدی به منظور توســعه 
صادرات کشــور اشــاره کرد و خواســتار تلاش 
هرچه بیشتر فعالان این بخش در راستای ارتقای 
شاخص های اســتانداردی با حمایت های وزارت 

صمت شد.
معاون صنایع ماشین آلات و تجهیزات وزارت 
صمت، خواســتار تقســیم کار ملی در راستای 
نوسازی ماشین آلات خطوط تولیدی و راه اندازی 
آزمایشــگاه های مرجع کشــور که درحال حاضر 

خلاء حضور آنها وجود دارد، شد.
وی بیان داشــت: اکنون آزمایشگاه های اتصال 
کوتاه در صنعــت برق و مترو، آزمایشــگاه های 
آزمایشــگاه های گواهی  انرژیهــای تجدیدپذیر، 
ایمنی خودرو و آزمایشــگاه های تست تجهیزات 
شــبکه ۵G در کشــور فعالیت ندارنــد و لازم 
است در راســتای تقسیم کار ملی و با حمایت از 
بخش خصوصی توسط ســازمان ملی استاندارد 
ایران، وزارتخانه های صمت و ارتباطات و فناوری 

اطلاعات، این کمبودها در کشور رفع شود.
سازگاری الکترومغناطیس خودرو و تجهیزات 
الکتریکی آن از جمله استانداردهای الزامی برای 
همه خودروهای با ســاختار احتــراق داخلی و یا 
خودروهای الکتریکی اســت. به عبارت دیگر همه 
قطعــات الکتریکی خودرو بایــد به صورت امن و 
مطمئن از نظــر تابش امــواج الکترومغناطیس 
بــا یکدیگر عمل کنند. عملکرد موتور، سیســتم 
احتراق، جرقه زنی و غیــره نباید هیچ گونه تأثیر 
منفــی در سیســتم های الکترونیکــی، کنترلی 
و هدایتی خودرو داشــته باشــد. عــلاوه بر این، 
یک ســاختار کامل خودرو باید سطح معینی از 
اختلالات الکترومغناطیس را به محیط اطراف یا 
خودروهای مجاور ســاطع کرده و از سویی دیگر 
نسبت به اختلالات تابشی و هدایتی فضای بیرون 
نیز مصونیت داشــته باشــد، به نحوی که ایجاد 
اختلالات خارجی موجــب هیچ گونه تغییری در 

عملکرد خودرو نشود.

ســخنگوی گمرک گفت: کالاهای عبوری خارجی از مســیر کشورمان طی 
چهار ماه نخست امســال، به چهار میلیون و ۹21هزار تن رسید که نسبت به 

مدت مشابه 31درصد افزایش داشته است.
ســید روح اله لطیفی،سخنگوی گمرک اظهار داشــت :از ابتدای امسال تا 

پایان تیرماه شاهد تداوم  رشد تراتزیت خارجی از مسیر ایران بودیم.
وی افزود: گمرک منطقه ویژه شهید رجایی  در استان هرمزگان، با پذیرش 
ورود یک میلیون و 727 هزار تن کالای عبوری خارجی و رشد 44.5درصدی 
نســبت به مدت مشابه در جایگاه نخست قرار گرفته است  و گمرک پرویزخان 
در اســتان کرمانشاه با پذیرش ورود 5۸2هزار تنی کالای خارجی برای عبور از 
کشورمان و رشــد 141درصدی و گمرک باشماق در استان کردستان با ورود 

44۸هزار تن کالای ترانزیتی و کاهش 30درصدی نسبت به 4ماه نخست سال 
قبل در رتبه های دوم و سوم قرار دارند.

لطیفی در خصوص  رتبه های چهارم تا هفتم  ورود کالای ترانزیتی خارجی 
توضیح داد: گمرک بازرگان در استان آذربایجان غربی با پذیرش 410هزار تن 
کالای ترانزیتی عبوری از ایران و رشــد ۹درصدی ،گمرک سرخس در استان 
خراسان رضوی با پذیرش 332هزار تن و کاهش 40درصدی،گمرک بیله سوار 
در اســتان اردبیل با پذیرش 245هزار تنی و رشد ۸۸درصدی،گمرک جلفا در 
استان آذربایجان شــرقی با پذیرش 217هزار تنی و رشد 61درصدی در رتبه 
های چهارم تا هفتم پذیرش کالاهای عبوری خارجی از مســیر ایران در چهار 

ماه نخست امسال قرار دارند.

اخبارتراتزیت خارجی 4 ماهه با رشد 31درصدی به 5 میلیون تن رسید یادداشت

نمایندگان عضو کمیسیون صنایع مجلس در گفت و گو با مملکت بررسی کردند:

بورس؛ کلاف سردرگم بازار خودرو 
درحالیکه هنوز کشمکش و اختلاف بین وزارت 
صمت و بورس کالا بــرای عرضه خودرو در تالار 
نقره ای ادامــه دارد، وزارت صنعت در جدیدترین 
شــرط خود برای عرضه خــودرو در بورس اعلام 
کــرده، 20 درصد از ظرفیت تولیــد خودرو های 
پرتیــراژ و 50 درصد از ظرفیت خودرو های بالای 
500 میلیــون تومان در بــورس کالا باید عرضه 
شود، که این امر با مخالفت سازمان بورس روبرو 
شده است.حســین جلیلی بال/ چنین شرایطی 
بدین معنی خواهد بود که عرضه خودرو در بورس 
نیز محدودتر از قرعه کشــی خودروسازان خواهد 
بود، آن هم در برابر ســیل تقاضا که این موضوع 
عملا عرضه خــودرو را فعلا در حالت تعلیق قرار 
داده اســت. در همین زمینه مجید عشقی رئیس 
سازمان بورس گفته است: طی چند وقت گذشته 
مذاکراتی را با مسوولان حاضر در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت انجام دادیم و به توافقاتی در زمینه 

عرضه خودرو در بورس کالا دست پیدا کردیم.
وی بــه مشــکلات حاضر بر ســر راه اجرایی 
شــدن این طرح اشاره کرد و اظهار داشت: اکنون 
در زمینه نحوه عرضه خــودرو در بورس کالا در 
حال رایزنی هســتیم. وزارت صمت شــرایطی را 
برای عرضه خودرو در بــورس در نظر دارد که با 
مطرح شــدن آن مخالفت هایی از سوی سازمان 
بورس نســبت به آن صورت گرفــت و اکنون در 
حال مذاکره برای رفع آن اختلاف نظر ها هستیم.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: 
در این راســتا وزارت صمت میزانی را برای عرضه 
خودرو در بورس کالا در نظر گرفت که نسبت به 
آن معترض بودیم و اعلام کردیم میزان عرضه باید 
بیش از رقم در نظر گرفته شــده از سوی وزارت 
صمت باشد. این زمینه در حال رایزنی ها هستیم و 
به محض رفع مشکل عرضه خودرو در بورس کالا 
از سر گرفته خواهد شد.عشقی به نوع خودرو هایی 
که قرار است در بورس کالا عرضه شوند اشاره کرد 
و گفت: عرضه در بورس کالا را از خودرو هایی که 
قبلا مشمول قیمت گذاری نبودند، آغاز می کنیم 
و بــه مرور تلاش خواهیم کرد تا همه خودرو ها را 

وارد این بازار کنیم.

بــورس قیمت ها  با عرضه خودرو در   
متعادل خواهد شد

حجتــالله فیروزی، عضو کمیســیون صنایع و 
معادن مجلس با اشاره به اینکه نمایندگان از ابتدای 
مجلس یازدهم طرح عرضه خودرو در بورس کالا 
را در دســتور کار قرار داده اند، اظهار داشت: بنده 
معتقد هستم که خودرو را باید از طریق مکانیزم 
بورس کالا عرضه شــود. بر این اســاس، با عرضه 
خــودرو در بورس کالا قیمت قطعی خودرو اعلام 
می شود و به تدریج چالش هایی که در این صنعت 

وجود دارد از میان برداشته خواهد شد.
وی ادامــه داد: وزارت صمت از بدو شــروع به 
فعالیــت وزیر جدید طرح هایــی را در این رابطه 
عرضه کرده، اما تاکنون به نتیجه نرسیده، چرا که 
در شرایط فعلی عرضه و تقاضا با یکدیگر تناسب 
ندارند و دولت باید اجازه دهد تا بازار بورس عرضه 
و تقاضا را ایجاد کند.این عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس با بیان اینکه استدلال برخی مبنی 
بــر اینکه عرضه خودرو در بــورس کالا نتیجه ای 
در بر نخواهــد داشــت، منطقی نیســت، تصریح 
کرد: اینکه عده ای می گویند این طرح در ســایر 
کشــور های دنیا انجام نشده، دلیلی بر آن نیست 
که این کار در کشــور ما هم انجام نشود، بنابراین 
این اســتدلال درستی نیست، بلکه در این زمینه 
ما باید سرمایه های سرگردان در جامعه را جذب 

بورس کنیم، تا بتوان از این طریق وضعت عرضه و 
تقاضا را در بازار خودرو متعادل کرد.

فیــروزی با تاکید بر اینکــه عرضه خودرو در 
بورس کالا می تواند قیمت هــا را در بازار متعادل 
کند، اظهار داشــت: در حال حاضــر با توجه به 
مکانیزمی که خودرو در بستر آن عرضه می شود، 
تنها نوعی رانت توزیع می شــود و عملا مشتری 
واقعــی که نیاز مبرم به خــودرو دارد، با توجه به 
تعداد زیاد شرکت کنندگان شانس چندانی برای 
برد در قرعه کشــی را ندارد، چرا که با این فاصله 
قیمتی خودرو در درب کارخانه و بازار آزاد، سود 
هنگفتــی وجود دارد و بســیاری از افراد با توجه 
به تورمی که در جامعه وجــود دارد، برای حفظ 
ارزش دارایی های خود اقدام به شــرکت در پیش 
فروش خودرو می کننــد.وی اضافه کرد: با عرضه 
خودرو در بــورس کالا قیمت به صورت واقعی و 
رقابتی و بر اســاس میزان عرضه و تقاضا کشــف 
خواهد شــد که این موضوع برای مشتریان و هم 
برای خودروســازان مهم اســت، زیرا از یک سو، 
خریداران قدر مســلم خودرو را در بورس کالا با 
قیمت کمتری نســبت به قیمتی که الان در بازار 
آزاد هســت، می توانند بخرند و در ســوی دیگر 
خودروســازان نیز محصولات خــود را با قیمت 
بالاتری نســبت به قیمت گذاری دســتوری به 

فروش خواهند رساند.

 عرضه خودرو در بورس، بســاط سفته 
بازی را جمع خواهد کرد

لطف اله ســیاه کلی عضو کمیســیون صنایع 
و معادن مجلس با اشــاره به اینکه باید سازوکار 
عرضه خودرو در بورس کالا فراهم شــود، اظهار 
داشت: در این رابطه باید از طریق افزایش تولید، 
زمینه را بــرای افزایش عرضه فراهــم آوریم، در 
چنین شرایطی قدر مســلم، با عرضه خودرو در 
بورس کالا، قیمت بر اساس مکانیزم عرضه و تقاضا 
مشخص خواهد شد و دیگر شاهد سفته بازی در 
این بازار نخواهیم بود، از طرفی دلال بازی نیز در 
بازار خودرو که طی این سالیان رخ داد بود، نیز از 
بین خواهــد رفت.وی تاکید کرد: بازار خودرو نیز 
به شفافیت دارد که این مسئله با عرضه خودرو در 
بورس کالا محقق خواهد شد، از سویی دولت باید 
بتواند عرضه و تقاضا را در بازار خودرو ساماندهی 
کند، که در این زمینــه بورس کالا می تواند یک 
راهکار مطلوب باشد، همچنین اگر عرضه خودرو 
در بورس کالا عملیاتی شــود، ایــن موضوع در 
افزایش عرضه خودرو نیز می تواند نقش بســزایی 
ایفا کند.ســیاه کلی گفت: البته باید به این نکته 
اشــاره کرد که عرضه خودرو در بورس کالا تنها 
راهکاری نیســت که بتواند این بازار را سروسامان 
دهد، بلکه در کنار این اقدام باید اقداماتی دیگر به 
صورت زنجیروار انجام شود، در آن صورت شاهد 
تغییر وضعیت در صنعت خودرو باشــیم، از سوی 
دیگر اقداماتی نظیــر افزایش کیفیت محصولات 
داخلی نیز باید انجام شــود، تا از آن طریق شاهد 

رضایت مردم از این صنعت باشیم.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس اضافه 
کرد: باید رقایــت در بازار خودروی داخلی نیز به 
وجود آید که این موضــوع از طریق واردات رقم 
خواهــد خورد، این درحالیســت که بــا واردات 
خودرو های خارجی نیز حــس رقابت پذیری در 
بازار خودرو افزایــش خواهد یافت و انحصار بازار 
خودرو شکسته خواهد شد، بنابراین همان طور که 
اشاره شد، برای اصلاح وضعیت فعلی بازار خودرو 
باید چندین اقدام با هم انجام شود، تا بازار از این 

وضعیت خارج شود.

وزارت صمت:
سود بازرگانی واردات 

روغن خام و دانه روغنی 
صفر شد

مدیــرکل صنایع غــذا و دارو وزارت صمت از 
ابلاغ مصوبات ستاد تنظیم بازار برای صفر شدن 
ســود بازرگانی جهت واردات روغــن خام و دانه 

روغنی خبر داد.
علیرضا شــه پرست اظهار کرد: مصوبات ستاد 
تنظیم بازار در خصوص صفر شدن سود بازرگانی 
بــرای واردات روغن خــام و دانــه روغنی و نیز 
معافیت از محدودیت ســقف و سابقه در واردات 
روغن خــام و کاهش قیمت روغــن خوراکی در 

سراسر کشور ابلاغ شد.
مدیــرکل صنایع غــذا و داروی وزارت صمت 
با بیان اینکه عزم جــدی وزارت صنعت معدن و 
تجــارت معطوف به رفع موانــع تولید و حمایت 
عملی از حقوق مصرف کنندگان قرار گرفته است، 
گفت: در همین راســتا هماهنگی های لازم برای 
کاهش قیمت برای انــواع روغن های خوراکی با 

تولید کنندگان این حوزه انجام شده است.
وی خاطرنشان کرد: حمایت از تولیدکنندگان 
و حقوق مصــرف کنندگان به طــور متوازن در 

دستور کار وزارت صمت قرار دارد.
به گفته مدیرکل صنایــع غذا و داروی وزارت 
صمت، ابلاغ مصوبه تنظیم بازار در خصوص صفر 
شــدن ســود بازرگانی روغن و دانه های روغنی 
اقدامی مؤثر در رفع مشکلات واحدهای تولیدی 

روغن خواهد بود.
وی افزود: در همین راستا هماهنگی های لازم 
برای کاهش قیمت برای انواع روغن های خوراکی 

با تولیدکنندگان این حوزه انجام شده است.
شــه پرســت با بیــان اینکــه حمایــت از 
تولیدکنندگان و حقوق مصرف کنندگان به طور 
متوازن در دســتور کار وزارت صمــت قرار دارد، 
گفت: با هر واحدی که حقوق مصرف کنندگان را 
رعایت نکرده و از دستورالعمل ها و ضوابط قانونی 

پیروی نکند، برخورد خواهد شد.
.

معاون وزیر صمت :
لوازم خانگی گران 

نمی شود
معــاون وزیر صمت با بیان اینکه لوازم خانگی 
گران نمی شود، گفت: قیمت ها باید به گونه ای 
باشــد که کالاها قابلیت صــادرات پیدا کنند؛ در 
صــورت گرانی نه تنها بازار داخل بلکه بازار خارج 

هم از دست می رود.
محمدمهــدی برادران در مــورد تغییر قیمت 
لوازم خانگی، با بیان اینکــه در حال حاضر بازار 
لوازم خانگی رقابتی اســت، اظهار کرد: بر خلاف 
اینکــه گاهی اوقــات قیمت مــواد اولیه افزایش 
می یابد اما تولیدکنندگان کمترین افزایش قیمت 
را نســبت به ســایر صنایع اعمال کرده اند. بازار 
رقابتی است و فعالان این حوزه در همین بازار در 
حال کار هستند و مشکل خاصی هم وجود ندارد.

معاون صنایع عمومی وزیر صمت افزود: تولید 
و عرضه اجناس با کمترین مشکل در حال انجام 
است و حتی اخیراً برخی از تولیدکنندگان بزرگ 
بــرای فروش کالاهای خود تخفیفاتی نیز در نظر 
گرفته اند؛ به عنوان نمونه یکی از تولیدکنندگان 
بــزرگ یخچال های ســاید خود را بــا تخفیف 
و در حجــم انبوه به بــازار عرضه کرده اســت. 
تولیدکنندگان دیگر هــم طرح های خاص برای 

ارائه کالا با تخفیف دارند تا سهم بازار را بگیرند.
 ستاد تنظیم بازار به دنبال افزایش قیمت 

لوازم خانگی نیست
وی در مورد اینکه آیا ستاد تنظیم بازار مصوبه 
ای برای افزایش قیمت لوازم خانگی دارد یا خیر، 
گفت: ســتاد تنظیم بازار به دنبال افزایش قیمت 
لوازم خانگی نیســت و مصوبــه ای در این زمینه 

نداشته ایم.
برادران تصریح کرد: حتی در برخی موارد که 
مــا اجازه افزایش قیمت دادیــم، به دلیل رقابتی 
بودن بازار خود تولیدکنندگان تمایلی به افزاشی 
قیمت نداشتند زیرا تا یک حدی می توان قیمت 

را بالا برد و مردم نمی توانند هزینه کنند.
 افزایش قیمت به صلاح نیست

معــاون صنایع عمومی وزیر صمــت افزود: از 
ســویی دیگر قیمت ها باید به گونه ای باشد که 
بتوان بازار هدف صادراتــی تعریف و کالاها را به 
کشــورهای دیگر نیز صادر کــرد. در حال حاضر 
تلاش ما بر این اســت که قیمــت ها به گونه ای 
باشــد که کالا قابلیت صادرات پیــدا کنند و در 
کشــورهای منطقه حضور فعالی داشــته باشیم. 
اگر قیمت ها غیرمنطقی افزایش یابد بازار داخلی 
را هم از دســت می دهیم چه برسد به بازارهای 

خارجی.
برادران تاکید کرد: روال عادی است و افزایش 

قیمت لوازم خانگی به صلاح نیست.

فولاد سنگان سرمایه گذاری شایسته فولاد مبارکه
10 مرداد ماه، ســالروز بهره برداری از کارخانه گندله ســازی را خدمت 
تمامی همکاران، هیئت مدیره و گروه فولاد مبارکه تبریک عرض می نماییم.

رهبــــر فرزانـه انقــلاب با نـام گــذاری ســال 1401  تحــت عنــوان  
تولیــد، دانــش بنیــــان، اشــــتغال آفرینـی “، دغدغـه تولیــد مسـتمر 
همــراه بــا رفــع محــدودیت هــا و موانــع را مهمتـرین شاخصــه ســال 
دانســتند و اعــلام فرمودنــد: عملکــرد در بعضــی حــوزه هــا از جملــه 

صــنعت فــولاد قابــل قبــول بــوده اســت .
شــرکت صــنایع معــدنی فــولاد ســنگان نیــز بــا ســرلوحه قــرار 
دادن منویــــات معظــم لــه، لبیکــــی در توســعه صــنعت کشــور بــا 
نگــاه ویــژه بــه سرفصــل هــای اقتصــاد مقــاومتی در سـاختن ایرانــی 
توانمنــــد خواهــد گفــــت و  در ادامــه بــا  نگــاه ویــــژه بــه تــوان 
متخصص ان جــوان ایرانــی و بهــره گیــری از ایــن ظرفیــت ها در توسعه 

و شکوفایی صنعت کشور گام هایی اساسی برخواهد داشت…
شرکت صنایع معدنی فولاد ســنگان از جمله شرکت های زیرمجموعه 
فولاد مبارکه بوده که علی رغم گذشت پنج سال از بهره برداری آن، توانسته 
با اقدامات و عملکرد مناسبش، بعنوان تامین کننده ای مطمئن وپایـدار برای 
بزرگترین کارخانه فولاد ساز خاورمیانه باشد و با همت جهادی و تلاش بی وقفه 
کارکنانش بعنوان واحد نمونه صنعتی در شرق کشور جهت سربلندی و توسعه 
صنعت واقتصاد، تلاش نماید.شــــرکت صــنایع معــدنی فــولاد ســنگان 
بــا همــدلی و هــم افزایــی تمــامی واحــدها موفــق بــه تولیــد بــیش 
از 4 میلیــــون تــن گندله در ســال 1400  علیــــرغم کمبــود منــابع 
انــرژی (گــاز و بــرق)در کشــور شــده کــه ایــن مهــم در تــامین بــه 
موقــع و مســتمر گندلــه ی  بزرگتــرین فولادســاز خاورمیانــه، نقشــی  

حیــاتی داشــته اســــت. انشــالله در ســال جــاری بــا برنامــه تولیــد 
3.5 میلیون تن کنسانتره و شاهد افزایش تولید گندله به میزان 5 میلیون تن 

در سال 1401  خواهیم بود.
رشــــد تولیــد 22 درصـــــدی تولیــد گندلـــــه ،  افــزایش 10۹ 
درصــدی ســـــود نســبت بـــه مــدت مشــــابه ســـال قبــل و… ، 
از جملـــــه ثمـــرات فـــولاد ســـــنگان در عرصـــه تولیـــد بـــوده و 
کســـب افتخـــارات ایـــن شـــرکت در حـــوزه هـــای تعالی سـازمانی، 
بهره برداری،  منابع انسانی، مالی، بازرگانی و … نشان ازهمت والای کارکنان 

و مدیران شرکت فولاد سنگان دارد.
مسئولیت پذیری این شرکت در منطقه محروم خواف با عمل به مسولیت 
های اجتماعی، نشانگر حضور سبز و موثر این شرکت بعنوان شرکت شهروندی 

مسئولیت پذیر است.
   فولاد سنگان، شرکتی مسئولیت پذیر

توانمندسازی شــهروندان و تاکید بر خودباوری، تقویت زیرساخت ها با 
هدف افزایش تولید و ایجاد اشــتغال و امنیت شغلی پایدار، آموزش و ارتقای 
ســطح کمی و کیفی آموزش درمنطقه، پیشــگامی در  پیشگیری و مبارزه 
بــا ویروس منحوس کرونا، ارائه خدمــات فرهنگی و ارتقای آرمان های ملی 
و مذهبی در منطقه، مشــارکت فعال در توســعه ورزش حرفه ای با انعقاد 
تفاهم نامه با باشــگاه سپاهان ، کمک به زندانیان جرایم غیرعمد، مشارکت 
فعال در طرح مواســات و همدلی، اهدای 110 سری جهیزیه با هدف ترویج 
ازدواج آســان و اهدای 510 تبلت به دانش آموزان کم برخوردار در راستای 
بهبود شــرایط تحصیلی در ایام کرونا، مشارکت فعال در اجرایی شدن طرح 
چهاربانده شدن جاده سنگان به تربت حیدریه، ایجاد مرکز توسعه و ارتقـای 

سلامت جسم و روان برای اولین بار در شهرستان ، توانمند سازی و استفاده 
از ظرفیــت ها و قابلیت های همکاران در قالب طرح بدیع ” خانواده آرمانی” 
با هدف سهیم نمودن خانواده بزرگ فولاد سنگان در امر توسعه روزافزون و 
حرکت به ســمت افق های روشن در فولاد ســنگان و… از جمله اقدامات 
ارزشــمند شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان در چندسال گذشته بوده که 
موجبــات فخر و کرامت کارکنانش را به همراه داشــته بطوریکه در آخرین 
ارزیابی صورت گرفته در چهارمین جایزه مسئولیت های اجتماعی و پایداری 
بنگاه های اقتصادی ، بالاترین نشان جایزه مسئولیت های اجتماعی ) نشان 

پلاتین، فوق طلا( را دریافت نمود.

کنگــره آمریکا برنامه فدرال تاریخی 52 میلیارد دلاری را برای 
تقویت توانمندی های تراشه ســازی داخلی تصویب کرد که عدم 
افزایش تولید تراشــه های پیشــرفته در چین را به عنوان شــرط 

پرداخت این کمک مالی تعیین کرده است.
این شرطی است که مطمئنا به تشدید تنش ها میان واشنگتن 
و پکن منجر می شــود. محدودیت های مذکور، شرکت هایی نظیر 
اینتل و TSMC تایوان که تلاش کرده اند کســب و کارشان در 
چین را توسعه دهند، تحت تاثیر قرار می دهد. به این ترتیب شرکت 
TSMC قادر نخواهد بود کارخانه های فعلی خود در چین را ارتقا 
یا توسعه دهد و بخشی از فرصت های رشد در بزرگترین بازار نیمه 

رسانای جهان را از دست می دهد.
قانون تراشه ها و علوم آمریکا برای شرکت هایی که بودجه فدرال 
را دریافت می کنند، توســعه تولید تراشــه های پیشرفته تر از 2۸ 
نانومتر را در چین یا کشوری مانند روسیه، به مدت 10 سال ممنوع 
می کند. اگر چه تراشــه های 2۸ نانومتری، چند نسل قدیمی تر از 
نیمه رساناهای پیشرفته فعلی هستند، اما همچنان در محصولات 
متنوعی شامل خودروها و تلفنهای هوشمند استفاده می شوند. این 

ممنوعیت شامل تراشه های لاجیک و حافظه می شود.

اگر تراشه سازان مربوطه، تولید نیمه رساناهای 2۸ نانومتری یا 
نسل های قدیمی تر را برای خدمات رسانی به بازار چین یا کشوری 
مانند روسیه افزایش دهند، تنها استثنایی است که می تواند در نظر 
گرفته شود. شرکت های تولیدکننده تراشه که این محدودیت ها را 
نقض کرده و در جبــران آن کوتاهی کنند باید بودجه فدرالی که 

دریافت کرده اند را برگردانند.
کاخ سفید از این قانون حمایت کرده است و انتظار می رود به 

زودی آن را امضا کند.
اینتل علیه این قانون که سرمایه گذاریهای آمریکایی در بخش 
تراشــه سازی چین را محدود می کند، لابی کرده است. این تراشه 
ساز آمریکایی اواخر ســال 2021 تمایل داشت تولید در چین را 
افزایش دهد اما کاخ سفید مانع برنامه های این شرکت شد. اینتل 
 SK Hunix در نهایت کارخانه ویفر خود در دالیان را به شرکت
کره جنوبی فروخت. این شرکت همچنان تاسیسات بسته بندی و 

تست تراشه در چین دارد.
اگر چه شــرکت SMIC چین می تواند تراشه هایی تولید کند 
که بسیار پیشرفته تر از 2۸ نانومتر هستند، اما فناوری این شرکت 

همچنان شش سال عقب تر از شرکت TSMC است.

شــرکت SMIC برای رســیدن به TSMC، با چالشــهای 
غیرقابل عبوری مواجه اســت. دولت آمریکا، هلند را تحت فشــار 
قرار داده تا مانع شود شرکت ASML سیستمهای تراشه سازی 
فوق پیشــرفته خود را به چین بفروشد. صنعت تراشه سازی چین 
در روزهای اخیر با موانع بیشتری روبرو شده است. واشنگتن بی سر 
وصدا دسترسی چین به تجهیزات تراشه پیشرفته را محدود کرده 
اســت که به سقوط ارزش سهام شــرکتهای تراشه سازی چینی 

منجر شد.
انتظار می رود بخش زیادی از بودجه فدرال به شرکتهای اینتل، 
TSMC و سامسونگ الکترونیکس داده شود که همگی در حال 
ساخت تاسیســات جدید تولید تراشه به ارزش ده ها میلیارد دلار 

در آمریکا هستند.
بر اســاس گزارش بلومبرگ، در میان دریافت کنندگان کمک 
مالی فدرال، در حال حاضر تنها شرکت TSMC تراشه های نسبتا 
پیشــرفته در چین تولید می کند. تاسیسات این شرکت در شهر 
نانجینگ در جنوب چین تراشــه های 2۸ نانومتری و تراشه های 
پیشــرفته تر 16 نانومتری تولید می کند کــه تقریبا با محصولات 

پیشرفته SMIC برابری دارند.

آمریکا مانع افزایش تولید تراشه های پیشرفته در چین می شود
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رئیس شورای اسلامی شهر تهران:
 هنوز رقم بودجه اربعین 
امسال مشخص نشده است

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه 
مبلغ بودجه اربعین امســال هنوز مشخص نیست، 
گفت: رقم کمک شــهرداری به مراسم اربعین باید 

به روز حساب شود.
به گــزارش ایرنا مهدی چمران پیــش از آغاز 
هشــتاد و ســومین جلسه شورای شــهر در جمع 
خبرنــگاران با اشــاره به موضــوع افزایش بودجه 
اربعین در سال جاری، اظهارداشت: من این موضوع 
را در فضــای مجازی دیدم کــه 30 میلیارد تومان 

برای اربعین تصویب شده است.
وی افزود: مــا افتخار می کنیــم اقدامی برای 
اربعین انجام دهیم اما این موضوع جلســه گذشته، 
یک فوریت لایحه بود و رقم و میزان آن هنوز مطرح 
نشده است.  چمران تأکید کرد: باید در کمیسیون 
در خصوص این موضوع بحث و نتیجه گیری شود 

و مشخص نیست میزان مورد نظر تصویب شود.  
وی با بیــان اینکه هنوز رقم کمک مشــخص 
نیســت، افزود: آخریــن رقم بودجــه اربعین 10 
میلیارد تومان بوده که مربوط به ســال ۹6 یا ۹7 
است.وی با بیان اینکه در حال حاضر قیمت به روز 
باید حساب شود، عنوان کرد: ما هر ساله در مسیر 
نجف و کربــلا نمونه عجیب خیرات را می بینیم و 

موکب ها توسط مردم راه اندازی می شود.
رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران ادامه داد: 
مردم در این زمینه وارد عمل می شوند و شهرداری 
کمک خیرین را می پذیرد اما اینکه شــهرداری از 
خیرین مبالغ را جمع آوری کند، کار عملی نیست.  
چمران درباره اختصــاص اتوبوس به بانوان هم 
گفت که بحث جدی در خارج از شــورا و همچنین 
در شورا مطرح نشــده و با توجه به تفاوت تعداد و 
کمتــر بودن تعداد بانوان ممکن اســت اتوبوس ها 
با فاصله زمانی بیشــتر اعزام شــوند و باید اقدامی 

صورت بگیرد که کسی متضرر نشود.  
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران با اشاره به 
ورود آقایان به واگن بانوان در مترو نیز تصریح کرد: 
در این زمینه مــردم باید رعایت کنند و نمی توان 
نیروی انتظامی را مقابل هر واگن به کار گرفت که 

آقایان وارد واگن بانوان نشوند.
وی افزود: افراد نزدیک و خانواده ها در واگن های 

بانوان و آقایان کنار یکدیگر سوار می شوند.
.

نایب رئیس شورای شهر تهران:
اقدام شهردار برای سیل، 

شوآف نبود
ســروری گفت: طبیعتا اگر شهرداری تهران در 
این حادثه حضور پیــدا نمی کرد، اتفاقات ناگواری 
ممکن بــود رخ دهد.پرویز ســروری نایب رئیس 
شورای شهر تهران در تذکر پیش از دستور جلسه 
امروز شــورا اظهار کرد: امــام زاده داوود اصلا در 
حوزه اختیارات شــهرداری نبود اما همکاران ما در 
آتش نشــانی شــهرداری تهران با وقوع این حادثه 
خودشــان را سریعا به محل رساندند.وی ادامه داد: 
طبیعتا اگر شــهرداری تهران در این حادثه حضور 
پیدا نمی کرد، اتفاقات ناگواری ممکن بود رخ دهد، 
با این حال برخی از رســانه های خبری این اقدام 
شهردار را شوآف دانستند و حتی اعلام نکردند که 
به چه علــت آقای زاکانی با کفــش به آن منطقه 

رفته است
.

اعتیاد زنان و دختران، 
آسیبی پیچیده به کانون 

خانواده
اعتیاد کوچک و بزرگ نمی شناسد کمر همت را 
بسته تا درگیری خانواده ها با این آسیب اجتماعی 
را شاهد باشــد، این بار نوجوانان و جوانان به ویژه 
دختــران طعمه این هیولای مرگبــار و پرمخاطره 
شــده اند و کانون گرم خانواده ها را نشــانه گرفته 
اســت.به گزارش ایرنا، آســیب اعتیاد اگرچه این 
روزهــا رنگ دیگــری گرفته و برخــی نوجوانان و 
جوانــان نیز با این بلای بزرگ درگیر شــده اند اما 
زمانی کــه صحبت از اعتیاد بانــوان و دختران به 
میان می آید شــاید به این موضوع تا حدودی نگاه 
متفاوت تر شــود چون زنان و دختــران و موضوع 
مادری و کانون گرم خانواده در هم تنیده می شود 
و مساله از هم پاشــیدن خانواده ها به دلیل معتاد 
شدن مادر خانواده مطرح خواهد شد.ساعت حدود 
15 عصر اســت از خانه که بیرون می آیم ســکوی 
جلوی خانه دختر و پسر جوانی کنار هم نشسته اند، 
زمانی که صدای باز شدن در را می شنوند نیم خیز 
می شوند و هنگامی که پایم را روی سکو می گذارم 
بــا لحنی آرام معذرت خواهــی می کنند و از روی 
ســکو بلند می شــوند.چیزی که توجه من را جلب 
می کند سیگاری اســت که در دست این دو است 
و بــه دیگری بــرای پک زدن پــاس می دهند، در 
زمانه ای که کرونا حتی ارتباطــات را از خانواده ها 
گرفته است اما اینگونه سیگار میان این دو دست به 
دست می شود، نمی دانستم که این روزها جوانان با 
چیزی شبیه سیگار حشیش استنشاق می کنند اما 
وقتی از یک پزشک و درمانگر اعتیاد این موضوع را 
جویا شدم، بسیار نگران شدم چرا که گفت جوانان 
این شــیوه را مدت هاســت انجام می دهند.شــاید 
هیچگاه نباید بگذاریم این روزهای تلخ دوباره تکرار 
شــود چون آسیب اعتیاد چنان کانون خانواده ها را 
نابود می کند که ممکن است اگر اراده ای در وجود 
جوانان برای ترک اعتیاد وجود نداشــته باشــد تا 
ســال های ســال عذاب برای خانواده و دوستان به 
همراه داشته باشــد.موضوع دیگری که در خیابان 
توجــه ام را جلــب کرد دختر 14 یا 15 ســاله که 
هر روز در ســاعتی خاص در گوشه ای از کوچه ای 
خلوت چنان ســیگار بر روی لبانش می گذاشــت 
که انگار سال هاســت که سیگار می کشد، اینها هم 
آســیبی است که جوانان را درگیر خود کرده است 
اعتیاد هزاران مشــکل به همــراه دارد اما وقتی از 
نوجوانی یا جوانی این موضوع جدی گرفته نشــود 

شاید در آینده مشکلات آن دوچندان شود.

اخبار

وزیر بهداشت:
»اختصاص ارز ترجیحی به 
دارو« عامل قاچاق، شکست 
تولید داخلی و رونق بازار 

سیاه است

وزیر بهداشت و درمان با بیان اینکه در دولت های 
گذشــته سیاســت های اختصاص ارز ترجیحی به 
دسترسی مردم به دارو در حوزه سلامت آسیب وارد 
کرد، گفت: با گذشت زمان و افزایش فاصله نرخ ارز 
ترجیحــی با نرخ بازار به تدریــج بی نظمی در نظام 

سلامت ایجاد شد.
به گزارش ایرنا، بهرام عین اللهی ، وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی در نشست علنی امروز- 
ســه شــنبه 11 مردادماه- مجلس شورای اسلامی 
در جریــان بررســی عملکرد وزارت بهداشــت در 
نحوه اجــرای »طرح دارویار« گفت: دارو، تجهیزات، 
ملزومات پزشکی و شیر خشــک از جمله کالاهای 
عمومی هســتند که حق دسترسی مناسب به آنها 
جزو حقوق حقه مردم است و امری ضروری و حیاتی 
و وظیفه دولت ها اســت کــه در این رابطه فعالیت 

کنند.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی دولت 
ســیزدهم ادامه داد: در دولت های گذشته سیاست 
ها اختصــاص ارز با نرخ ترجیحی در یک شــرایط 
زمانی مانع آســیب به دسترســی مــردم به حوزه 
سلامت شده بود، اما با گذشت زمان و افزایش فاصله 
نرخ ارز ترجیحی با نرخ بازار آزاد، سوءاســتفاده ها 
و بی نظمی ها در نظام ســلامت ایجاد شد و شاهد 
کمبودهای دارویی، قاچاق معکوس، شکست تولید 

داخل و رونق بازارهای سیاه شدیم.
وی افزود: چالش های زیــادی که قبل از طرح 
دارویار وجود داشــت، شــامل افــت 75 درصدی 
صادرات رســمی دارو، کمبودهای دارویی، کاهش 
ذخایر راهبردی دارو، آســیب بــه تولید داخلی و از 
بیــن رفتن قدرت رقابت دارویی می شــد، با وجود 
داشتن دانشمندان بســیار خوب در داخل کشور و 
شرکت های دارویی و امکانات و تجهیزات بایستی در 
زمینه تولید دارو و حتی صادرات آن بتوانیم اقدامات 
مهمی انجام دهیم، اما متاســفانه کار بزرگی صورت 

نگرفته است.
  ۶ میلیــون نفر از 3 دهک پایین جامعه 

تحت پوشش بیمه قرار گرفتند
این عضو کابینه دولت سیزدهم ادامه داد: پیش از 
اجرای طرح دارویار، تفاهم نامه هایی با سازمان های 
مرتبط انجام گرفت و زیرساخت های پوشش بیمه 
همگانی شکل یافت، با لطف مجلس شورای اسلامی 
و تخصیص اعتبــار، 6 میلیون نفر از 3 دهک پایین 
جامعه تحت پوشش بیمه قرار گرفت و برای مابقی 
به جمعیت آنها حدود یک میلیون نفر به مدت 3 ماه 
فرصت دادیم تا بیمه رایگان دریافت کنند و در این 

مدت زمان آزمون وسع آنها انجام شود.
عین اللهی گفت: در شــروع اجرای طرح دارویار 
تمامی مردم کشور تحت پوشش بیمه قرار گرفتند و 
از سوی دیگر اقلام تولید داخلی مشتمل بر ۹ هزار و 
633 کالا قیمت گذاری شد که با حمایت نمایندگان 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان و وزارت صمت 

انجام شد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی دولت 
ســیزدهم ادامه داد: در گذشته سهم بیمار و سهم 
بیمه را داشــتیم و ســهم یارانه ســلامت را اضافه 
کردیم، ایــن موضوع باعث شــد پرداختی بیماران 
تغییری نکند و یا حتی در مواردی نسبت به گذشته 
کاهش یابد. در حین اجرای طرح قرارگاه فرماندهی 
با حضور تمامی مســئولان مربوطه تشکیل شد و با 
دســتور رئیس جمهور و معاون اول ایشان در تاریخ 
23 تیرماه بدون اطلاع قبلی به منظور جلوگیری از 

احتکار مشغول به کار شد.
وزیر بهداشت عنوان کرد: براساس گزارش های 
دریافتی یکی از نتایج اجــرای طرح دارویار کاهش 
قــدر مطلق پرداختی از جیب بیماران در راســتای 
هزینه داروها بوده است، این طرح باعث شد تا بیمه 

همگانی نیز در کشور محقق شود.
  در آینده کمبود داروها رفع و به سمت 

صادرات دارو حرکت می کنیم
وی  اضافــه کرد: پس از اجرای دارویار نســخه 
الکترونیک رشــد پیدا کرد و دریافت دارو با نسخه 
40 درصد افزایش داشــته است همچنین با اصلاح 
سیاســت ها مانع از توقف تولیــد واحدهای داخلی 
شدیم، این طرح باعث شد صنایع دارویی پیشرفت 
کند و با حمایت های انجام شــده در آینده کمبود 
داروها رفع و به ســمت صــادرات دارو حرکت می 
کنیم.عیــن اللهی  تصریح کرد: در راســتای طرح 
دارویار تولیدات شرکت های دانش بنیان که عمدتا 
ضعیف هستند از آن ها خریداری می شود تا تقویت 
شــوند و در آینده کشور را از واردات برخی اقلام بی 
نیاز نمایند زیرا کشور ما در بسیاری از موارد تحریم 

است.
وزیر بهداشــت با بیان اینکــه در دیدار با رئیس 
سازمان بهداشــت جهانی اعلام کردم که با تحریم 
بانک ها خرید داروی از ایران نیز تحریم شده است، 
اظهار داشــت: امیدواریم به نقطه ای دســت پیدا 
کنیم که علاوه بر تامین نیاز داخل، نیاز کشورهای 
دیگر را نیز تامین کنیم.عین اللهی افزود: مهم ترین 
زیرساخت این طرح بیمه همگانی بود که اعتبار آن 
را مجلس فراهم کرد، 5 هزار میلیارد تومان در لایحه 
بودجه در اختیــار بیماری های خاص قرار گرفت و 
در هیــات دولت نیز صندوق بیمــاری های خاص 
تصویب شــد، بیماران خاص برای درمان مجبور به 
فروش اموال خود شده بودند اما با حمایت و اعتبار 
اختصاص یافته از ســوی مجلس و همچنین ایجاد 
صنــدوق بیماری های خاص به دنبال آن هســتیم 

پوشش بیماران خاص را بهبود ببخشیم.

اخبار

بر اســاس مصوبه جلسه شورای 2۸5 شورای گســترش وزارت بهداشت، نام 
دانشگاه علوم پزشکی مجازی به »دانشــگاه علوم پزشکی هوشمند« تغییر پیدا 

کرد.
به گزارش ایلنا، دانشــگاه علوم پزشــکی مجازی در سال 13۹4 با تمرکز بر 
انواع آموزش های مجازی و روش های آموزشــی مبتنی بر فناوری تاســیس شد. 
هدف این دانشــگاه تربیت دانشــجویان توانمند و یادگیرنده به شکل مادالعمر و 
پاسخگویی به نیازهای جامعه بود تا همزمان با تحصیل، بافناوری های روز جهان 
هم آشنا شــوند. در دوران کرونا، این دانشگاه با راه اندازی سامانه های یادگیری 
مثل ســامانه »نوید« و »آرمان«، توانست نقش مهمی در حفظ شرایط آموزشی 

دانشگاه های علوم پزشکی کشور داشته باشد. 

در دوران بعــد از تغییر اپیدمی کرونا که در همه جــای دنیا هم آموزش از 
حالت صرفاً مجازی خارج شد و آموزش ترکیبی جایگزین شد، مقرر شد دانشگاه 
علوم پزشکی مجازی نیز علاوه بر رسالت آموزشی در تمامی امور مرتبط با نظام 
ســلامت؛ درمان، بهداشــت هم نقش خود را ایفاکند، زیرا سلامت )بهداشت و 

درمان( کاملا متاثر از آموزش است. 
به گزارش روابط عمومی معاونت آموزشی وزارت بهداشت، در دولت سیزدهم 
و بر اســاس دستور وزیر بهداشت، دانشــگاه علوم پزشکی مجازی در تمام ابعاد 
سلامت به جاری شدن فناوری های پیشرفته دیجیتال و به کارگیری آن ها کمک 
کند، به همین دلیل در جلسه شورای 2۸5 شورای گسترش وزارت بهداشت، نام 

این دانشگاه به »دانشگاه علوم پزشکی هوشمند« تغییر پیدا کرد. 

تغییر نام دانشگاه علوم پزشکی مجازی به »دانشگاه علوم پزشکی هوشمند«

محدودیت های قانون جدید جمعیتی برای متخصصان زنان و بیماران
یک متخصص زنان و زایمان با اشــاره به دســتورالعمل های 
جدیــد وزارت بهداشــت بــرای غربالگری جنیــن، گفت: این 

دستورالعمل ها پزشک و بیمار را محدود کرده است.
»فرزانه خضری« عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
تهران در گفت وگــو با خبرنگار ایلنا با اشــاره به اجرای قانون 
جدیــد  غربالگــری جنیــن در وزارت بهداشــت، گفــت: در 
دســتورالعمل جدید همه مراحل غربالگری را به دوش پزشک 

انداخته اند و زحمت آنها را افزایش داده اند.
وی افزود: این قانون جدید یک فرافکنی بر علیه متخصصان 
زنــان و زایمان اســت، چرا که آنها را نیز محدود کرده اســت. 
همه مردم و بیماران باید حق انتخاب داشــته باشند، اگر کسی 
دوســت دارد که از ســلامت جنین خود اطمینان داشته باشد 
باید این حق را داشته باشند که بتواند از امکانات استفاده کند.

این متخصص زنــان و زایمان در ادامه بــا بیان اینکه طرح 
باید و نباید و ایجاد محدودیت، پزشــک و بیمار را هر دو باهم 
دچار مشــکل می کند، گفــت:  در حال حاضــر علی رغم اینکه 

قانون جدید تشــخیص ناهنجاری جنین را بر عهده متخصصان 
زنان و زایمان گذاشته اســت، باید گفت که متخصصان زنان و 
زایمان در اکثر زمینه ها دچار محدودیت  شده  و به همین دلیل 

نمی توانیم آنچه را که لازم اســت به صورت کامل انجام دهیم.
خضری با اشــاره به محدود کردن عرضه وسایل جلوگیری از 
بارداری نیز گفت:  ما به عنوان پزشکان با هیچ یک از سیاست ها 
موافق نیســتیم اما به دلیل اینکه تبدیل به قانون شــده است 
مجبور هســتیم این موضوعات را رعایــت کنیم اما به نظر من 
افرادی در سن بالا یا سن پایین که می خواهند باروری را تجربه 

می کند باید حق انتخاب داشته باشد.
وی بیان کرد: در حال حاضر پزشکان در همه زمینه ها مجبور 
هســتند که قوانین را رعایــت کنند و نمی تواننــد بهینه ترین 
اقدامات را انجام دهند، این سیاســت  هایی است که وجود دارد 
و باید آنها را انجام داد.خضری یادآور شــد:  مســأله دیگری که 
اکنون با آن روبه رو هستیم مشکلاتی است که بیمه ها به وجود 
آورده اســت، این موضوع به ویژه در جراحی های سنگین برای 

پزشــکان و مردم ایجاد مانع کرده اســت. عملا بیمه ها نه پولی 
را بــه بیمار می دهند و نه پزشــک، پرداختی ها رد می شــود و 

کسورات زیادی را اعمال می کنند.

مدیرعامل بنیاد بیماری های نادر با اشــاره به تعلل بیمه سلامت 
در پوشــش بیمه کامل این بیماران، از افزایش شدید قیمت داروی 

این بیماران خبر داد.
حمیدرضا ادراکی« مدیرعامل بنیاد بیماری های نادر در گفت وگو 
با ایلنا با اشــاره به انجام تمام اقدامات برای بیمه این بیماران اظهار 
کرد: علی رغم اینکه دســتور این موضوع از سوی دولت صادر شده و 
بودجه 5 هزار میلیاردی آن تعیین شد و اسامی و مشخصات بیماران 
به بیمه سلامت داده شده است، اما هنوز هیچ کاری برای بیمه شدن 
بیماران نادر انجام نشده اســت.وی افزود: در رسانه های مختلف به 
صورت مداوم این تبلیغات می شود که بیماران نادر بیمه شده، هزینه 
دارو، تجهیزات پزشــکی، درمان و…آن ها تحت پوشش قرار گرفته 
اســت، اما می بینیم که چنین اقدامی صورت نگرفته است و بیماران 
به صورت مرتب به ما مراجعه می کنند که همچنان هزینه های آن ها 

بالا است.
ادراکی بیان کرد: متأســفانه بیمه ســلامت به صورت مداوم این 
موضوع را به تعویق می اندازد. باید هرچه زودتر کارگروه یا افرادی را 
بگذارنــد تا هرچه زودتر موضوع بیمه بیماران نادر را اجرایی و موانع 

آن رفع کنند.
وی بیان کرد: در حالی که اخیرا ســازمان بیمه ســلامت اعلام 
کرده اســت که حدود 4 میلیون نفر را به زیر چتر بیمه برده است، 
بنیاد بیماری های نادر حدود دو هزار و 500 بیمار را به سازمان بیمه 

سلامت معرفی کرده است و هنوز خبری از بیمه این افراد نیست.
وعده های بی پایه

ادراکی یادآور شــد: اخیرا یکی از کاراکترهای تلویزیونی )جناب 
خان( در برنامه ای خواســتار بیمه گروهی از بیماران نادر شــد، در 
همین برنامه یکی از مســئولان بیمه سلامت به روی خط می آید و 
می گوید که همه مردم به اضافه بیماران نادر را سه ماه بیمه رایگان 

کرده اند. این موضوع بی معنی اســت بیماران نــادر باید تا ابد بیمه 
شــوند. از سوی دیگر بیمه ســلامت تنها بیمه پایه مردم را پوشش 
می دهد در حالــی که بیماران نادر باید دارای بیمه تکمیلی و کامل 
باشند و یک ریال برای دارو و تجهیزات ندهند. در حالی که بیماران 
نورو فیبروماتوز که در این برنامه مورد اشاره قرار گرفته اند و نماینده 
بیمه ســلامت قول بیمه آن ها را داده است می بایست از خیلی وقت 
قبل بیمه کامل می شدند، هر لحظه ممکن است تومورهای بافت نرم 
عصبی آن ها عود کند و نیاز به بستری و جراحی داشته باشند. هزینه 
این را چه کسی می خواهد ببرد؟ خانواده ها از کجا بیاورند؟ این همه 
دوندگی و تلاش شــد که بیمه ها این را زیر چتر بیمه بروند و دیگر 
خانواده بیماران نگران نباشند.وی افزود: متأسفانه بیمه بیماران نادر 
با تعلل مواجه شــده که هر لحظه این تعلل می تواند حیات بیماران 
نادر را به خطر اندازد. ما تمامی اســامی، ســن و سال و نوع بیماری 
را در اختیار بیمه سلامت گذاشته ایم. مجلس تصویب کرده و دولت 
هم ابلاغ کرده اســت. حال دســتور دولت هم وجود دارد، آیا آن ها 
نمی توانند یک دســتور العمل به داروخانه ها، مراکز درمانی، شــعب 
بیمه و. . ارسال کنند و بگویند که این گروه از بیماران تحت پوشش 

بیمه هستند؟
ادراکی تأکید کرد: وقتی مجلس مصوب کرده و دولت ابلاغ کرده 
اســت، حتما ســاز و کار آن را تعیین کرده و بیمه سلامت را مأمور 
انجام این کار کرده است و باید هرچه زودتر این کار را انجام دهند.

  قیمت نجومی داروی بیماران نادر
مدیرعامل بنیاد بیماری های نادر، با بیان اینکه طیف گسترده ای 
از بیماران نادر وجود دارد که هزینه های متفاوت دارند، گفت: به طور 
مثال هر آمپول بیماران اس. ام. ای نزدیک 60 تا 70 میلیون تومان 
است که باید هر هفته آن را تزریق کنند و یا آنزیمی که در هر وعده 
غــذا باید بیماران ام پی اس بخورند در غیر این صورت دچار اســهال 

شدید می شوند اینها تنها نمونه ای از هزینه ای است که بیماران نادر 
باید بپردازند.

 طرح دارویار و سرگردانی بیماران
وی همچنیــن در مورد تأثیر طرح دارویار و گران شــدن قیمت 
دارویار بــر روی بیماران نادر نیز گفت: طــرح دارویار نه تنها تأثیر 
مثبتی نداشــته بلکه موجب شده تا بسیاری از اقلام دارویی ایزوله و 
قیمت آن ها گران شــود و بسیاری از بیماران نادر را دچار مشکل و 
آن ها را سرگردان بین داروخانه های مختلف سطح شهر کرده است. 
از ســوی دیگر یک قلم دارو بیماران نیــز قیمت مختلف پیدا کرده 
اســت، هر داروخانه ای برای یک دارو عدد مورد نظر خود را برای آن 
دارو به کار می برد و این موجب نگرانی برای بیماران مختلف اســت 
وقتی این بیماران بیمه شــوند داروهای آن ها نیز در سامانه قیمت 
مشــخصی داشته کسی نمی تواند قیمت داروهای آن ها را بالا پایین 

کند و بر اساس قیمت مشخص شده در سامانه تحویل بیمار شود.

قیمت نجومی داروی بیماران نادر

هزینه آمپولِ هفتگی بیماران اس ام ای؛ 70 میلیون تومان 

رد پای تعارض منافع در روش های پذیرش دانشجو

هراس معدل فروشی در برخی مدارس
یک کارشناس گفت: »به نظر می آید شورای عالی انقلاب فرهنگی 
درباره  ورود به دانشــگاه تصمیم درســتی گرفته اســت، دست کم 
تصمیم آن ها آموزشــی تر اســت؛ البته اگر روی مدرسه ها نظارت و 

پیگیری نباشد آن ها هم دچار فساد می شوند.«
مظاهر گودرزی: بعد از مدت ها کشــمکش کنکور یک شــریک 
جدی پیدا کرد تا شــرط ورود به دانشــگاه ریل عوض کند، حالا در 
کنار آزمون سراسری پای مدرسه هم به ماجرای ورود دانش آموزان 
به دانشــگاه باز شده اســت، قرار است از ســال آینده سهم کنکور 
آهســته آهسته کم شود تا مدرســه نقش پررنگ تری برای پذیرش 
دانش آموزان ایفا کند، طوری که برای ســنجش علمی آن ها ســهم 
معدل در ســه ســال آخر تحصیل به 60 درصد می رســد و آزمون 

سراسری 40 درصد تاثیرگذار خواهد بود.
اما این تغییر و تحول ها چندان هم ســاده ســپری نشد، با وجود 
این که سازمان ســنجش به عنوان متولی برگزاری آزمون گفته بود 
کنکور 1402 هیچ تغییری نخواهد داشــت در نهایت رای شــورای 
عالی انقلاب فرهنگی به کرســی نشســت و با ابلاغ رئیس جمهور 
تغییرات مدنظر آن ها برای آزمون ســال بعــد رنگ وبوی اجرایی به 

خود گرفت.
  هرجا پول باشد ساختارها را تغییر می دهد!

تفاوت نظر میان ســازمان سنجش و شورای عال انقلاب فرهنگی 
یک بار دیگر پــای ایده ی تعارض منافع را به میــدان بازیِ ورود به 
دانشــگاه باز کرد، ایده ای که اگرچه هیچوقت شفاف نبوده اما مانند 
ســایه بر ســر آزمون سراسری وجود داشــته و حالا احتمالاً بر سر 
آزمون های نهایی مدرســه ها وجود خواهد داشت، براساس این ایده 
روش های جذب دانش آموزان به دانشــگاه می تواند نسبت زیادی با 
انگیزه های مالی داشته باشد، به تعبیر محمدرضا نیک نژاد، کارشناس 
حوزه آموزش: »هرجا که پول وارد می شود تمام سازوکار و ساختارها 

را به سود خودش تغییر می دهد.«
حداقل در ســال های گذشــته، رشــد قارچ گونه ی کلاس های 
آموزش خصوصی تســت زنی و کنکور شــاهدی بــر ورود پول به 
مسئله قبولی در دانشگاه ها است، اما اگر قبلًا موسسه های خصوصی 
کنکور بازیگران اصلی ورود به دانشگاه بودند حالا به نظر می رسد با 
قوانین جدید مدرســه های خصوصی هم می توانند بازیگر جدید این 

عرصه شــوند. به گفته نیک نژاد: »مافیای کنکــور اتاق فکر دارند و 
دارای تجربه هســتند، آن ها بلدند که خودشان را با تغییرات چگونه 

هماهنگ کنند.«
او ادامــه می دهد: »گاهی میان تصمیم گیران افرادی وجود دارند 
که مجتمع های آموزشــی غیردولتی دارند، ممکن اســت خودشان 
سهامدار این مجتمع ها باشــند یا مدرسه غیرانتفاعی داشته باشند، 
بنابراین دور از انتظار نیست که با نظر آن ها گزینش دانشگاه به جای 

سازمان سنجش به مدرسه منتقل شود.«
این کارشناس آموزش با اشــاره به آسیب های احتمالی سازوکار 
جدید پذیرش دانشــجو در دانشگاه ها می گوید: »وقتی سهم مدرسه 
در ورودی به دانشــگاه بیشــتر شــود یعنی قدرت مدرسه ها بیشتر 
خواهد شد، در این شــرایط خانواده ها ممکن است گمان کنند اگر 
فرزندشــان وارد مدرســه غیردولتی و برند شود احتمال دارد معدل 
بیشــتری بگیرد، یا اگر بچه های خودشــان را در مدرسه های خوب 
ثبــت نام کنند با معدل خوب روبه رو شــوند، ممکن اســت چنین 
ایده ای در میان مدت و دراز مدت به ســود مدارس شــود، مدارسی 
که عموماً تحت نظر سیاســیون هستند، یعنی کسانی هستند که در 
این مجتمع ها ســهام دارند، بنابراین در اینجــا قطعاً تعارض منافع 

وجود دارد.«
در این بین شــاید مخالفت ابتدایی ســازمان ســنجش با تغییر 
قوانین کنکور و کمرنگ شــدن ســهم آزمون در قبولیِ دانشگاه به 
دلیل نگرانی از از دســت رفتن برخی فرصت ها بود، این کارشناس 
آموزش دراین باره بیان می کند: »سازمان سنجش هرچه آورده مالی 
دارد از برگزاری همین آزمون ها است، حتی آزمون های استخدامی را 
هم این سازمان برگزار می کند، مثلًا قرار است برای آموزش وپرورش 
20 هــزار نفر نیرو بگیرنــد اما 1.5 میلیون نفر در آزمون شــرکت 
می کنند و از هرکدام مبلغ زیادی گرفته می شــود، بنابراین اســاس 
هویتی و درآمدی سازمان سنجش براساس برگزاری آزمون است.«

او ادامه می دهد: »بنابراین اگر قرار باشد آزمونی به مدرسه منتقل 
شود احتمال دارد منافع سازمان ســنجش آسیب ببیند، در چنین 
وضعیتی دور از انتظار نیســت این ســازمان از منافع هویتی و مالی 

خود دفاع کند.«
  ورود به دانشگاه؛ آزمون محور یا مدرسه محور؟

با این حال به نظر می رســد کارشناســان با تغییــرات احتمالی 
پیش رو برای کنکور سراســری و افزایش ســهم مدرسه ها در قبولی 
دانش آموزان موافق هســتند. نیک نژاد با اشاره به همین مسئله بیان 
می کند: »اما تعارض منافع و آســیب هایی که در کنکور وجود دارد، 
و ســال ها کارشناســان راجع به آن حرف می زنند، بیشتر از چیزی 
است که قدرت بیشــتری به مدرسه برسد، لذا با این وجود از منظر 
آموزشــی سنگینی کفه ترازو را به ســاختار جدیدی که برای ورود 
به دانشگاه طراحی شده اســت می دهم، به نظر می آید شورای عالی 
انقلاب فرهنگی تصمیم درســت تری گرفته است، دست کم تصمیم 
آن ها آموزشی تر است. البته اگر روی مدرسه ها هم نظارت و پیگری 
نباشــد و اگر ساختار درستی برای آن درنظر گرفته نشود، آن ها هم 
دچار فساد می شوند و حقوق فردی و اجتماعی دانش آموزان آسیب 

می بیند.«
او در پایان می گوید: »لذا این ســاختار نیاز به نظارت بیشتر دارد 
و نهادهای تصمیم گیر باید تصمیم جدی بگیرند، این که ســاختار از 
کنکور محوری به سمت معدل محوری تغییر کند و تمرکز آزمون ها 
از کنکور کم شــود و به مدرسه اضافه شود آسیب زیادی به مافیایی 
کــه گفتیم نمی زند، تــا موقعی که با اصل آن ها مقابله نشــود این 
گروه ها کار خودشان را انجام می دهند، بنابراین قطعاً در این تصمیم 

گیری ها تعارض منافع وجود دارد.«
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شورای مرکزی کانون کارگردانان خانه سینما از محمد خزاعی 
رییس سازمان سینمایی خواســت تا در دوران سخت اقتصادی 
در برابر ســنگ اندازی ها در حوزه تولیدات شبکه نمایش خانگی 

تدبیری بیاندیشد.
اسفند سال گذشته جمعی از کارگردان های سینما برای بحرانی 
که پیش بینی می کردند امســال برای خیــل عظیمی از اعضای 
صنوف سینمایی رخ دهد ابراز نگرانی کرده و نسبت به عواقب آن 
هشدار دادند. آن ها معتقد بودند  با شرایطی که در جریان صدور 
پروانه ســاخت و نمایش سینمایی و همینطور در ساترا و سامانه 
الماس )ســامانه صدور مجوز تولید سریال در VOD( در شبکه 
نمایش خانگی ایجاد شده، ســینمای ایران با یک بحران شدید 

بیکاری در بهار و تابستان 1401 مواجه خواهد شد.
حال در نیمه تابستان 1401 شورای مرکزی کانون کارگردانان 
در نامه ای خطاب به محمد خزاعی خواســتار اندیدشــیده شدن 

تمهیدی برای رفع بحران بیکاری شده است.
در این نامه آمده اســت: »همانگونه که استحضار دارید و برابر 
نامه هشدار آمیز سال گذشــته 2۸ صنف سینمایی در خصوص 
ابــراز نگرانی از فرآیند صدور مجوز تولیــد و پخش آثار نمایش 
خانگی توســط ساترا و نیز با توجه به چگونگی رویکرد و عملکرد 

سختگیرانه آن در ماه های اخیر، قابل پیش بینی بود که سیاست و 
رویه فعلی ساترا نتیجه ای جز سنگ اندازی، بی توجهی به جریان 

تولید و در نهایت رکود و بیکاری اهالی سینما نخواهد داشت. 
اینک و با توجه به مشــکلات بی شمار معیشتی که با ادامه این 
روند پیش روی فعالان و اهالی ســینما قرار گرفته و بی تردید با 
راکد نگه داشته شدن جریان تولید و پخش آثار نمایش خانگی، 

ما را با بحران بیکاری های بیشــتری مواجه خواهد کرد، یک بار 
دیگر درخواست می شود که دلســوزانه و در پاسخ به مطالبه به 
حق ســینماگران در این باره شــرایطی فراهم نمایید تا در این 
دوران سخت اقتصادی با تدبیر و درایت جنابعالی  این گره بزرگ 

از مشکلات اهالی فرهنگ گشوده شود.«
علاوه براین درخواســت های صنفی،در ماه های گذشته کارزاری 
از سوی تعدادی از سینماگران با نوشتن نامه ای به رئیس جمهور 
برای بازگشت مدیریت شــبکه نمایش خانگی به وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی به راه افتاد و به امضای بیش از چهار هزار نفر 
رســید که البته هنوز به ســرانجامی نرسیده، این در حالی است 
که در چند هفته اخیر دامنه اختلاف بین پلتفرم ها و ســاترا نیز 
بــالا گرفته و کار بــه تهدید برای جلوگیــری از فعالیت یکی از 

اصلی ترین پلتفرم های نمایش اینترنتی رسید.
در این زمینه محمدمهدی اســماعیلی - وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی - هم تاکید کرد: ممکن است مثل هر بخش دیگری در 
شبکه نمایش خانگی هم اشکالی باشد، اما بنای ما این است که 
کمک کنیم تا این مشــکلات حل شــود و اصلًا نمی پسندیم که 

نگاه تهدیدمحور به این حوزه وجود داشته باشد.

درخواست کارگردانان برای جلوگیری از بحران بیکاری در سینما

مدیرعامل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان 

تغییر کرد

با حکم وزیر آموزش و پرورش »حامد علامتی« 
به عنوان مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان 

و نوجوانان منصوب شد.
در بخشــی از حکمی که به امضای یوســف 
نوری، وزیر آموزش و پرورش رسیده، آمده است: 
»بــا توجه به تعهد، تجارب و شایســتگی ارزنده 
جنابعالی به اســتناد ماده 13 اساسنامه و صورت 
جلسه مجمع عمومی عادی کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان به موجب این ابلاغ، به عنوان 
»مدیر عامــل کانون پرورش فکــری کودکان و 

نوجوانان« منصوب می شوید.
امید اســت با اتکال به خداوند متعال، پیروی 
از منویــات مقام معظم رهبری)مد ظله العالی( و 
سیاســت های ریاســت محترم جمهور در تحقق 
برنامه هــای وزارت آمــوزش و پــرورش دولت 
ســیزدهم در شرکت مربوط موفق و موید باشید. 
در این راستا، رعایت اصول »عدالت محوری«، » 
انقلابی گری«، »مردم داری«، »پاکدستی و فساد 
ستیزی« و »قانون مداری« دولت مردمی الزامی 

است.
انتظار می رود ضمن در نظــر قرار دادن مفاد 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، سیاست های کلی 
ایجــاد تحول در آموزش و پرورش، ســند تحول 
بنیادیــن آموزش و پــرورش و قوانین و مقررات 
آموزش و پرورش، در این مرکز با همکاری شورای 
معاونان وزارت متبوع در پیگیری موارد با رویکرد 

تحولی اهتمام و جدیت داشته باشید.
 »حامد علامتی« پیش از این مسئولیت هایی 
از جمله معاون پارلمانی سازمان تبلیغات اسلامی، 
مشــاور و دســتیار نائب رئیس مجلس شــورای 
اســلامی، دبیر کل اتحادیه انجمن های اسلامی 
دانش آموزان، عضو علی البدل شــورای اسلامی 
شهر تهران، رئیس شورای مرکزی اتحادیه انجمن 
اسلامی های دانش آموزان کشور را بر عهده داشته 

است.
او همچنیــن در حــوزه تعلیــم و تربیت نیز 
ســوابقی همچــون عضو هیئت امنــای مدارس 
علوم و معارف اســلامی صدرا، دبیر کل اتحادیه 
انجمن های اســلامی دانش آموزان، عضو شورای 
تشکل های دانش آموزی کشور، عضو هیئت امنای 
ســازمان دانش آموزی ، عضو شورای پشتیبانی 
اردوهای راهیان نور دانش آموزی، عضو شــورای 
ترویــج قرآن وزارت آموزش و پــرورش و... را در 

کارنامه خود دارد.  
علامتــی کــه در مقطــع دکترا در رشــته 
جامعه شناســی گرایش اقتصاد و توسعه تحصیل 
کرده است، مدرس دانشگاه سوره تهران و مدرس 
دوره های آموزش مربیان تربیتی کشور بوده است.

.
»شیب« آماده نمایش شد

فیلم داستانی »شیب« به کارگردانی حمیدرضا 
کردســیچانی با موضوع زندگی یک شهید مدافع 

علم ساخته شد.
فیلم داستانی »شیب« به کارگردانی حمیدرضا 
کردسیچانی به انتخاب مســیر در زندگی آدم ها 
می پردازد؛ اینکه در انتخاب مســیر سربالایی یا 
ســرپایینی چگونه عمل می کنیم و سهم دیگران 

در این باره چیست؟
محور اصلی قصه یکی از نخبگان علمی به نام 
دکتر اردوان است که با توجه به نوع تفکرش مبنی 
بــر پذیرش علم و ایده هایش در خارج از کشــور 
برای رســیدن به اهداف و آرزوهای دیرینه خود، 
درست زمانی که همه شــرایط برای مهاجرتش 

فراهم می شود، تصمیمی می گیرد.
به گفته کردسیچانی، این قصه انتخاب بزرگانی 
است که مشــقت می خرند بر جان برای آسایش 
دیگــران؛ آنها که مرارت بالا رفتن از ســربالایی 
زندگــی را به عقیده و ایده بــه جان می خرند تا 
دیگران بــدون صرف وقت و هزینــه، خود را در 

سرازیری آسایش و آرامش زندگی بیابند.
حمیدرضا کردســیچانی متولــد 67 و دارای 
کارشناســی بازیگــری و کارگردانی ســینما و 
کارشناســی ارشــد کارگردانی نمایش است که 
پیش از این 2 فیلم داستانی »ساعت تلخ شنی« 

و »انفرادی به وسعت یک دنیا« را ساخته است.
عوامل این فیلم داستانی عبارتند از نویسنده و 
کارگردان: حمیدرضا کردسیچانی، تهیه کنندگان: 
راحله خالدی، ســید علی حســینی، بازیگران: 
مهران هادی، ســیدعلی حسینی، ملیکا صفیان، 
باران هاشمی، بهنام ترابی، دانیال سلطانی، بهروز 
سررشــته دار زاده، کوروش کریمی، پرهام نصر، 
مدیر تصویربرداری: یاسر زمانی، مدیر صدا برداری: 
علی حجازی، مدیر تولید: فتح الله جهان بخشی، 
طــراح صحنه و لباس: حمیدرضا کردســیچانی، 
تدویــن و اصلاح رنگ: مهــدی دهقان، طراحی 
و ترکیب صــدا: الهام عبدالله زاده، دســتیار اول 
کارگردان: پرستو خواجه پور، طراح گریم: نفیسه 
علیزاده، منشی صحنه: نگار رضایی، دستیار دوم 
کارگردان: حسین مرادی، عکاس: شایان سلطانی، 
جانشین تولید: فرزاد سررشــته دارزاده، دستیار 
تولید: حســین جهان بخشی، فیلمبرداری پشت 
صحنه: نازنین جمالی، سینه موبیل: محمد نبوی، 
مدیر تدارکات: ابراهیم محمــدی، مجری طرح: 

انجمن سینما جوانان خمینی شهر.

اخبار

آخرین مصوبات شورای 
پروانه ساخت آثار 

غیرسینمایی
شورای صدور پروانه ساخت آثار غیر سینمایی 
با ساخت دوعنوان فیلم بلند داستانی و یک عنوان 

کوتاه داستانی موافقت کرد.
فیلم نامه های بلند داســتانی: »دویســت« به 
علی  نویســندگی  و  کارگردانی  تهیه کنندگــی، 
کلانتری و »خواســتن« به تهیه کنندگی طاهره 
ســاعی رضــوی، کارگردانی ســیدمحمود گل 
حســینی و نویســندگی تورج اجلی و فیلم نامه 
کوتاه داستانی: »مادر ســمبل زندگی است« به 
تهیه کنندگی، کارگردانی و نویســندگی شــایان 
سجادی، موافقت شــورای پروانه ساخت سازمان 

سینمایی را اخذ کردند.
.

همایش ملی تئاتر برای 
نوجوانان برگزار می شود

»همایش ملی تئاتر برای نوجوانان« با تاکید بر 
لزوم تشویق به تولید تئاتر حرفه ای برای مخاطب 
نوجوان توسط دفتر پژوهش، آموزش و انتشارات 

اداره کل هنرهای نمایشی برگزار خواهد شد.
دفتر پژوهــش، آموزش و انتشــارات در نظر 
دارد تــا با توجه به آمار پایین تولید آثار در حوزه 
تئاتــر نوجوان و ضرورت پرداختن به اینگونه آثار 
نمایشی »همایش ملی تئاتر برای نوجوانان« را در 

آبان ماه سال جاری برگزار کند.
»همایــش ملی تئاتر بــرای نوجوانان« با 10 
رویکــرد محوری بــه منظور سیاســت گذاری و 
ترغیب متخصصان، دانشگاهیان و جامعه حرفه ای 

تئاتر به تولید آثار ویژه نوجوان برگزار می شود.
فراخوان »همایش ملی تئاتر نوجوان« به زودی 

منتشر خواهد شد.
.

پایان فیلمبرداری فیلم 
کوتاه »صورتی«

فیلمبرداری فیلم کوتاه صورتی به کارگردانی 
محمدرضا یکانی به اتمام رسید.

فیلــم کوتــاه »صورتــی« بــه کارگردانی و 
تهیه کنندگی  محمدرضا یکانی است و پس از یک 

هفته فیلمبرداری در شهر تهران به پایان رسید.
این فیلم کوتاه از محصولات جدید موسســه 

فیلمسازی یکان تصویر تهران است.
عوامــل و بازیگــران  فیلم کوتــاه »صورتی« 

عبارتند از:
تهیــه کننده و کارگــردان: محمدرضا یکانی، 
نویســنده: مژگان تقــی زاده طبرســی، مجری 
طرح: رایحه تیمــوری، مدیر تولید: امین رضئی، 
فیلمبردار: رامیــن تیموری، صدابردار: یوســف 
طرهانی، دستیاران کارگردان: مرتضی علیزاده و 
فرشــید بابایی، طراح صحنه و لباس: رژینا مافی، 
چهره پرداز: ســولماز خندانــی، تدوین: علیرضا 
مهان، منشــی صحنه: مهتاب قامتــی، عکاس: 
هانیه پورقاســم، دســتیار فیلمبردار: محمد رضا 
کرمی، مجری گریم: یلدا شجری، دستیارصحنه 
و لباس: زهرا نادری، دســتیار صدا: محسن تقی 
زاده، مدیرتدارکات: محمد حسن صفابخش، مدیر 
روابط عمومی و مشاور رسانه ای: فاطیما موسوی

بازیگران:
محمد عثمان رجحان، فریماه نظری، یگانه پور 
حیدری، سینا محمدی، مسعود منصوری، عاطفه 
زاهد نژاد، معصومه خســروی، حســین تاجیک، 
علیرضا باقر بیگ، حامد نزهت، علیرضا ملک نژاد.

در خلاصه ی داستان آمده که جانعلی پیرمرد 
افغــان در مغازه خیاطی خود توســط یک دختر 
جوان وارد چالشــی بــزرگ می شــود و در این 

بحبوحه تصمیمی عجیب می گیرد …. .
.

تماشاخانه ی ایران شهر 
فقط میزبان تولیدات تازه 

خواهد بود
با اعــلام حمیــد نیلــی مدیــر مجموعه ی 
تماشاخانه ی ایران شــهر، این تماشاخانه از پاییز 
امســال فقط میزبان تولیدات تــازه ی گروه های 
تئاتری خواهد بود.حمید نیلی مدیر این مجموعه، 
درباره سیاســت های اجرایی و وضعیت اجراهای 
این مجموعه گفت: ضمــن پایبندی به تعهدات 
اجرایــی مدیریت قبلی مجموعه تا پایان ســال 
1401، اولویت این تماشاخانه میزبانی از تولیدات 

تازه ی گروه های تئاتری است.

اخبار
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دود بود به ریزگرد نیز آراسته شد!

 کاریکاتور

حامد شایســته کارگردان فیلم »کوبیسم« بیان کرد که این 
فیلم درباره یک نقاش روانی اســت که ســوژه های نقاشی اش 

را می کشت.
حامد شایســته کارگردان فیلم ویدئویی »کوبیسم« ، درباره 
عرضه اینترنتی این فیلم توضیح داد: واقعیت این اســت که از 
زمان فراگیر شدن اســتفاده از پلتفرم ها دیگر شاهد استقبال 
سابق از سینماها نیستیم و به نظر همه چیز دارد شکل مجازی 
به خود می گیرد. این مسئله محدود به کشور ما هم نیست و در 
همه جای دنیا می توان نشانه های آن را دید. به همین دلیل ما 
هــم تصمیم گرفتیم که این فیلم را بر روی پلتفرم های آنلاین 

عرضه کنیم.
وی افزود: از نظر شــرایط اقتصادی هم واقعاً هزینه ســینما 
رفتن برای مردم سنگین شده اســت. البته در همین شرایط 
هم خیلی از دوستان همچنان سنتی فکر می کنند و اکران در 
سینما را معتبرتر می دانند اما از زمانی که تکنولوژی پیشرفت 
کرده، شــرایط عوض شده است. شــما در خارج از کشور هم 
شاهد هستید که کیفیت ســریال ها بسیار بیشتر از فیلم های 

سینمایی شده اســت و معتقدم ما هم باید با این موج همراه 
شویم.

ایــن کارگردان با تأکید بــر اینکه انتخاب عرضــه اینترنتی 
فیلمش کاملًا خودخواســته بوده اســت، افزود: در ســینمای 
بدنه، معضلات بســیاری بــرای من به عنوان یــک کارگردان 
جوان وجــود دارد، هم از نظر اخذ مجــوز و هم از این منظر 
که می گویند شــما حتماً باید تهیه کننده ای داشته باشید که 
تجربه ســینمایی داشته باشــد و طبیعتاً آن ها هم هزینه های 
بالایــی برای اخذ مجوز می گیرند. این ها معضلاتی اســت که 
پیش روی هر کارگردان جوانی وجود دارد. اگر به فیلمســازان 
جوان اعتماد بیشتری شود و آن ها به میدان راه دهند، به نظرم 

اوضاع سینمای بدنه بسیار بهتر خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه »کوبیسم« به رغم صدور پروانه نمایش 
ویدئویی برای آن می توانســت در گــروه »هنروتجربه« اکران 
شــود، گفت: هیچ حمایتی در این زمینه هم از آثار نمی شود و 
سیاســت گذاری این گروه سینمایی هم به صورتی شده بود که 

فیلم ها در آن پذیرفته نمی شدند.

رییس ســازمان ســینمایی در جریان بازدید از پلتفرم های شبکه 
نمایــش خانگــی در حالیکه در ماه های اخیر چالش میان ســاترا و 
وزارت ارشــاد درباره مجوزهای ســریال ها و برنامه های شــان جزو 
خبرهای داغ بوده اســت، اظهار امیدواری کرده است که« به زودی 
با جلســات همفکری و تعامل دکتر اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و دکتر جبلی رئیس رسانه ملی و ســایر مراجع ذیصلاح، 

تکلیف پلتفرم ها روشن شود.«
محمد خزاعی رئیس ســازمان سینمایی کشور به همراه قادر آشنا 
معاون توســعه فناوری و مطالعات ســازمان، یزدان عشیری مشاور 
رئیس ســازمان و مدیر کل روابط عمومی و کامران ملکی مشــاور 
امور اصناف رئیس سازمان سینمایی روز  )۹ مرداد ماه( با حضور در 
دفاتر پلتفرم هــای فیلیمو، نماوا و فیلم نت از بخش های مختلف این 

سامانه ها بازدید کرد.
این دیدار در حالی اتفاق افتاده اســت که چالش ســاترا و شــبکه 
نمایش خانگی در ماه های اخیر به اوج خود رسیده است و امروز 10 
مرداد ماه، شــورای مرکزی کانون کارگردانان سینمای ایران در نامه 
ای به رییس سازمان سینمایی از محمد خزاعی خواسته است تا در 
دوران ســخت اقتصادی در برابر ســنگ اندازی ها در حوزه تولیدات 

شبکه نمایش خانگی تدبیری بیاندیشد.
در ادامه خبر بازدیدی که روابط عمومی ســازمان سینمایی مخابره 
کرده، آمده اســت که در این دیدار با محمدمهدی شــکوری مقدم 
مدیر آپارات و فیلیمو، محمد حسن شانه ساز  زاده مدیر عامل نماوا، 
مهــدی یزدانی مدیر نماوا، علی ســرتیپی مدیر ســامانه فیلم نت و 
محمدرضا صابری سخنگوی انجمن سینماداران، پیرامون مشکلات، 

چالش ها و انتظارات این حوزه بحث و گفتگوهایی صورت گرفت.
تاکید بــر اهمیت پلتفرم هــا و میزان تاثیرگــذاری آن بر موضوع 
اشــتغال، رونق تولید آثار تصویری و صنعت ســریال سازی، امنیت 
ســرمایه گــذاری و کارکرد تفریحی _ ســرگرمی ایــن آثار برای 
خانواده ها و جامعه و اشــتغال بیش از هزار نفر به صورت مستقیم و 
حدود 7 هزار نفر به صورت غیرمستقیم و در قالب پروژه ها، تاثیر این 
صنعت در کاهش مخاطب برنامه هــای ماهواره ای و لزوم اعتماد به 
این سامانه ها به مثابه کمپانی های تولیدی، از جمله محورهای مطرح 
شده از ســوی مدیران پلتفرم ها در بازدید رئیس سازمان سینمایی 
کشور از این ســامانه ها بوده اســت. همچنین مدیران پلتفرم ها، از 
رئیس سازمان سینمایی برای اعتماد به پلتفرم ها در صنعت تصویر، 
درخواســت کردند وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نسبت به صدور 

مجــوز محصولات ویدیویی بــه منظور هم افزایی بــه این ظرفیت 
مساعدت و حمایت کند.

در ایــن بازدید، مدیران پلتفرم ها عنوان کردند: در شــرایط امروز، 
اقتصاد سینما با پلتفرم ها گره خورده و باید ابهامات و بلاتکلیفی های 
این حوزه حل و فصل شــود تا رونق و امنیت مضاعفی در این عرصه 

ایجاد شود.
در ادامه این دیدارها، رئیس ســازمان ســینمایی کشــور، با اشاره 
بــه اهمیت پلتفرم ها در دنیای معاصر و نیــاز جامعه به آن، بر لزوم 
همگرایی و اســتفاده از همه ظرفیت های صنعت تصویر تاکید کرد و 
افزود: فعالیت شبکه های نمایش خانگی به افزایش ظرفیت اشتغال و 
فضای فرهنگی کشور کمک می کند. وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در راستای توســعه و ایجاد بازارهای جدید نیز اقداماتی انجام داده 
اســت اما در حال حاضر بیش از همیشــه به ایجاد نهضت تولید و 
محتوا نیاز داریم. جامعه ایران دارای بخش گســترده ای از نیروهای 
انسانی در زمینه صنعت تصویر اســت. فارغ التحصیلان دانشگاه ها، 
فعالان تجربی حوزه سینما، هنرجویان آموزشگاه ها و مراکز سینمای 
جوان و علاقمندان به این حوزه از جمله ظرفیت بالقوه ما اســت که 
قطعا با تقویت فرآیندهای محتوایی شاهد تحولات چشمگیر در این 

زمینه خواهیم بود.
خزاعی ادامه داد: ظرفیت پلتفرم ها در ایجاد نشــاط و ســرگرمی، 
اشتغال و رونق کســب و کار فعالان سینمایی کاملا ملموس است. 
پلتفرم ها یکی از اجزای مهم صنعت تصویر به شمار می آیند و قطعا 
باید توجه جدی ای به این صنعت داخلی و تولیدات ملی و بومی آن 
صــورت گیرد. البته، در خصوص محتوای محصولات آن دغدغه ها و 
ملاحظاتی وجود دارد که باید مرتفع شــود چرا که این حساسیت ها 

و دغدغه ها اهمیت و کارکردهای مهم این بخش را نشان می دهد.
رئیس ســازمان ســینمایی کشــور عنوان کرد: در حال حاضر در 
کشــورهای همســایه از محصولات نمایش خانگــی و  وی  او دی ها 
اقتصاد محکمی شــکل گرفته و بخش بزرگی از کشورهای منطقه، 
بازار مصرف آن ها محسوب می شوند. ما نیز، با توجه به نیروی انسانی 
کیفی و خلاق و ظرفیت توســعه صنعت تصویر و سریال سازی خود 

می توانیم در این رقابت منطقه ای، حضور جدی تری داشته باشیم.
خزاعی، ضــرورت و اهمیت توجــه به جایــگاه »وی او دی«ها و 
تاثیرات آنها در جامعه امروز را محســوس دانســت و افزود: با رشد 
تکنولوژی های نوین اساســا سبد مصرف خانوار دستخوش تغییرات 
قرار گرفته اســت. حتی در گزارشی که اشاره کردید، وی او دی ها 

باعث کاهش گرایش مخاطب به ماهواره ها شــده اند و ما به درستی 
می توانیم از این ظرفیت با محتوا ســازی درســت و هدفمند، ضمن 
حفظ وجوه ســرگرم کننده و تفریحی، بــه کارکردهای فرهنگی و 

اجتماعی آن نیز فکر کنیم.
وی اســتفاده از پلتفرم ها را ضرورت رونق ســینما و صنعت تصویر 
خوانــد و ادامه داد: در دوران کرونا این صنعت در خلاء ســالن های 
ســینمایی تا حدی پاســخگوی نیاز جامعه بوده است. جهان امروز 
با ظهــور فناوری های نویــن در صنعت تصویر و گســترش آن در 
جامعه، با انبوهی از تولیدات و محتوا مواجه اســت درحالیکه امکان 
محدودســازی نیز وجود ندارد. لازم اســت با رویکرد تنظیم گری و 

نظارتی به ارتقای کیفیت محتوا فکر کنیم.
خزاعــی افرود: در صــورت اهمیت پیدا کــردن پلتفرم ها و امکان 
دسترســی راحت تر مردم به فیلم ها و ســریال ها و تولیدات ایرانی، 
عمــلا رغبت مــردم از دیدن فیلم های خارجی و یا رفتن به ســراغ 

ماهواره ها کمتر خواهد شد.
رییس سازمان ســینمایی در پایان اظهار امیدواری کرد، به زودی 
با جلســات همفکری و تعامل دکتر اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و دکتر جبلی رئیس رسانه ملی و ســایر مراجع ذیصلاح 

تکلیف پلتفرم ها روشن شود.

تکلیف پلتفرم های شبکه خانگی بزودی روشن می شود؟

کارگردان »کوبیسم« مطرح کرد؛
نقاش روانی که سوژه های نقاشی اش را کشت

با رفتن حامد شکیبانیا مراســم تکریم و معارفه معاون مستند مرکز 
گسترش سینمای مستند و تجربی برگزار شد.

مراسم معارفه عبدالحسین بدرلو معاون مستند جدید مرکز گسترش 
ســینمای مستند، تجربی و پویانمایی روز دوشنبه 10 مردادماه با حضور 
محمد حمیدی مقدم مدیر عامل، مهندس سید سلیم غفوری عضو هیات 
امنا، محســن یزدی مدیر شبکه مستند، یاسر فریادرس قائم مقام شبکه 
مستند، سیدعلیرضا حســینی، سعید رشتیان، رضا خوشدل راد، عصمت 
شاکری، از تهیه کنندگان سینمای مستند، معاونان و مدیران بخش های 
مختلف مرکز و... برگزار شــد.در بخشــی از حکم محمد حمیدی مقدم 
خطاب به عبدالحسین بدرلو آمده است: »اهتمام به ارکان راهبردی سازمان 
سینمایی»قانون گرایی، استانداردسازی و عدالت محوری«، بهره گیری از 
شوراهای خلاق در تعامل با جریان روز سینما، همکاری با جامعه صنوف، 
توجه به تولیدات مشــترک، حضور موثر در بازارهای بین المللی، ارتقای 
کیفیت آثار مســتند با تمرکز بر تولیدات ملی و  رشــد و اعتلای آن در 

پرتو گفتمان انقلاب اسلامی، از مهمترین رویکردهای سازمان سینمایی 
در دوره ی پیش رو است. امیدوارم با استعانت از خداوند متعال و همراهی 
مدیران و همکاران این مرکز، در انجام وظایف محوله موفق و مؤید باشید.«

حامد شکیبانیا تهیه کننده و معاون ســابق مستند مرکز در آغاز این 
جلســه گفت: من روحیه کارمندی در مرکز ندیدم، خوشبختانه اینجا از 
معدود موسساتی اســت که همکارانش شبانه روزی برای حل مشکلات 
پیشقدم و همراه هستند. از آقای حمیدی مقدم و همه دوستان و همکارانم 
کــه فرصت این تجربه را به من دادند متشــکرم و امیدوارم درهای مرکز 

گسترش مثل همیشه به روی همه مستندسازان باز باشد.
محمد حمیدی مقدم مدیر عامل مرکز هم در ســخنانی کوتاه گفت: 
یک ســال و نیم در کنار حامد شکیبانیا بودم و این از خوش اقبالی من و 
مرکز بود. آنچه آقای شکیبانیا به آن اشاره کرد، به نظرم از مسائل اساسی 
در مدیریت است، تعامل و سعه صدر می تواند اعتماد جامعه هنرمندان را 
بیشــتر و زمینه کشف استعداد را فراهم کند. از همه همکاران قبلی ام که 

کوشش کردند تا تولید و نمایش مستند در مرکز، رونق بگیرد سپاسگزارم 
و امیدوارم آقای بدرلو با نگاه تازه و دانش روز، تحولی تازه در مرکز به وجود 
بیاورد و در جذب نیروهای جوان و کشف استعداد موفق باشد. ورود ایشان 
را به خانواده مرکز تبریک گفته و برایشان موفقیت و بهروزی آرزومندم و 

از زحمات دوست خوبم آقای شکیبانیا سپاسگزارم.
عبدالحســین بدرلو در سخنانی کوتاه در پایان مراسم، ضمن تشکر از 
حامد شکیبانیا ابراز امیدواری کرد حضورش در مرکز، به اتفاق هایی مثبت 
بیانجامد.عبدالحسین بدرلو متولد سال 1363، دانش آموخته فیلمسازی 
در مدرسه اسلامی هنر و دانش آموخته سینما درحوزه هنری تهران است. 
بدرلو عضو موسس مرکز هنری رسانه ای محرم، مدیر گروه مستند شبکه 
افق سیما، عضو شــورای عالی مشاوران خانه عکاسان ایران، تهیه کننده، 
کارگردان و پژوهشگر است. در کارنامه این سینماگر، تهیه کنندگی، تدوین، 
عکاسی، داوری جشنواره های مختلف و برگزاری کارگاههای آموزشی دیده 

می شود.

تغییراتی در مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی


